
رئیس شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان، مهم ترین 
رسالت و اولویت مجلس دهم را پاسخگویی به مطالبات مردم 

عنوان كرد.
محمدرضا عارف روز یكشنبه در گردهمایی حامیان امید 
در سالن تختی ورزشگاه شهید عضدی رشت اظهار داشت: 
اگر اكثریت مجلس را به دست آوریم، اولویت اصلی برنامه ما 
پاسخگویی به مطالبات مردم است.وی راهبرد كلی را تحقق 

مشاركت حداكثری و تامین منافع و مصالح ملی ذكر و اضافه 
كرد: در راهبرد خود مجلسی می خواهیم كه علاوه بر راس 
امور بودن، پاسخگو و در برگیرنده متخصصان و متعهدان 
و نماد مردم سالاری دینی و عصاره ملت باشد. عارف امید 
و آرامش را در جامعه یك ضرورت خواند و افزود: در عین 
حال، مبنای فعالیت های سیاسی و حكومتی باید بر اخلاق و 

عقلانیت استوار باشد...
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معاون اول رئیس جمهور:

دولت دارایی های ملت را از آمریكا می گیرد

دبیركل حزب كارگزاران سازندگی مطرح كرد:

 احتمال کاندیداتوری
نفر سوم برای ریاست مجلس!

محسن رضایی تشریح كرد:

یارانه صدهزار تومانی شعار یا واقعیت؟

زمان افزایش حقوق مستمری  بگیران

 محمد رضاعارف مطرح كرد:

اولویت مهم مجلس دهم
پاسخگویی به مطالبات مردم
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روزنامه صبح ایران

در نظر دارد اجاره پاركینگ های به شرح ذیل به مدت یكسال شمسی و از طریق مزایده 

عمومی به شركت های دارای شرایط لازم واگذار نماید.

لذا متقاضیان در صورت تمایل می توانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت اسناد و شركت 

در مزایده از تاریخ نشر آگهی به جز ایام تعطیل تا پایان وقت اداری روز شنبه مورخه 

1395/2/18 به نشانی قم، بلوار غدیر، جنب جایگاه گاز CNG و تالار آرین، واحد امور 

قراردادهای سازمان مراجعه و در صورت نیاز با شماره تلفن های 59 و 32859958 داخلی 

های 141 و 142 تماس حاصل فرمایند.

توضیحات:

پاركینگ شماره 1: پاركینگ عمومی موتورسیكلت دادگستری واقع در خیابان ساحلی، 

مقابل دادگستری كه میزان سپرده شركت در مزایده آن مبلغ )به عدد(: 5/000/000 ریال )به 

حروف(: پنج میلیون ریال می باشد.

پاركینگ شماره 2: پاركینگ عمومی خودرو الزهرا )س( واقع در تقاطع بلوار عمار یاسر 

و خیابان آذر، جنب هتل استقلال كه میزان سپرده شركت در مزایده آن مبلغ )به عدد(: 

40/000/000 ریال )به حروف(: چهل میلیون ریال می باشد. 

پاركینگ شماره 3: پاركینگ عمومی خودرو جانبازان واقع در خیابان شهید فاطمی بعد 

از سینما تربیت كه میزان سپرده شركت در مزایده آن مبلغ )به عدد(: 10/000/000 ریال )به 

حروف(: ده میلیون ریال می باشد.

- شركت كنندگان باید میزان سپرده شركت در مزایده را به صورت فیش نقدی به حساب 

سپرده شماره 100789426557 نزد بانک شهر شعبه پایانه های مسافربری قم به نام سازمان 

حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم ارائه نمایند. 

- هرگاه برندگان اول و دوم مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان به ترتیب 

ضبط خواهد شد.

- هزینه درج آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.

- سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.

پیشنهادات رسیده ساعت 8/30 صبح روز دوشنبه مورخه 1395/2/20 در محل سازمان، 

در كمیسیون مناقصه مطرح و پس از بررسی و كنترل اسناد، برنده مزایده اعلام خواهد شد. 

همچنین حضور پیشهاددهندگان یا نمایندگان آنها در كمیسیون مجاز نمی باشد. 

- سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج است.

سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم

سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم

آگهی مزایده عمومی

یادگار گرامی امام گفت: به رسمیت شناخته نشدن حق در جامعه معلول عدم آگاهی و 
فراگیری آموزش های لازم مربوط به آن است.

حجت الاسلام و المسلمین سید حسن خمینی در دیدار دانش آموزان و مربیان شركت 
كننده در اولین كنگره سازمان دانش آموزی در حرم امام خمینی )س( با اشاره به پرسش 
تاریخی »حق اعطا كردنی است یا گرفتنی؟« اظهار داشت: برخی از اهل تربیت گفته اند كه 
پیش از پاسخ به این سؤال باید بدانیم كه حق آموختنی و آموزش دادنی است و جامعه ای 

كه حق خود را شناخت لاجرم به آن دست می یابد. 
وی با اشاره به حدیث الناس اعداء ما جهلوا )مردم دشمن مجهولات خودشان هستند(، 

یادآور شد: اگر مردم با پدیده ای به اشتباه دشمنی می كنند ناشی از عدم 
شناخت آنهاست اما وقتی آن را فرا گرفتند به سرعت به آن دست پیدا می كنند؛ 

»طبیب عشق مسیحادم است و مشفق لیک/ چو درد در تو نبیند كه را دوا 
بكند«. 

سید حسن خمینی تصریح كرد: به رسمیت شناخته نشدن برخی 
حقوق در جامعه معلول عدم آگاهی و فراگیری آموزش های لازم 

مربوط به آن است و از همین رو مجلس دانش آموزی یكی 
از واجبات جامعه ماست زیرا تمرین مردم سالاری است...

سید حسن خمینی در دیدار شركت كنندگان اولین كنگره سازمان دانش آموزی:

جامعه ای که حق خود را شناخت، به آن دست می یابد
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دوستان صمیمی 
دوران تحریم را از یاد نمی بریم

دكتر روحانی در نشست با رئیس جمهور آفریقای جنوبی:

دبیر كل حزب كارگزاران سازندگی گفت: هدف اصلاح طلبان كمك به دولت یازدهم است و هر دو نفری كه برای ریاست 
مطرح هستند می توانند به دولت كمك كنند و حتی ممكن است شخصی غیر از این دو برای ریاست نامزد شود و خود را در 

معرض رای نمایندگان قرار دهند.
غلامحسین كرباسچی افزود:  هدف گذاری اصلاح طلبان و حامیان دولت كسب تمامی كرسی های مجلس نیست، چرا كه 
این امر در شرایط موجود مقدور نیست و در اصل بزرگترین اصلاح مجلس قدم برداشتن در جهت تقویت دولت است كه به 

خوبی این موضوع تا كنون محقق شده است...

تلاش  اصولگرایان برای تشكیل فراكسیون؛ 

راه اصولگرایی 
از اتاق رئیس 

مجلس می گذرد!

 برای آنهایی که 
می خواهند داخل 
جام برجام را ببینند!

 در آستانه برگزاری مرحله دوم انتخابات، نتایج دور 
نخست كار را به جایی رسانده كه اصولگرایان حاضرند در 
بازی انتخاب رئیس و هیات رئیسه از پیش بازنده باشند و 
دست خالی  خود را برای رقیب آشكار كنند، به شرطی 
كه با حمایت حداقلی »علی لاریجانی«، موفق به تشكیل 

فراكسیون در مجلس دهم شوند.
ماجرای كمیته هفت نفره اصولگرایان كه از ابتدا با دست 
ردِ لاریجانی روبرو شد، درپی انتشار خبری درخصوص 
مرحله  وارد  كمیته،  این  به  دیگر  نفر  اضافه شدن سه 
جدیدی شد و با این حال، بررسی این وضعیت جدید 
كمیته هفت نفره نشان می دهد كه هدف اصولگرایان از 
تشكیل فراكسیون فراگیر تا زمانی كه موفق به دیدار با 

رئیس مجلس نهم نشوند، تامین نخواهد شد...

حسن روحانی دولت یازدهم را در شرایطی از محمود 
احمدی نژاد تحویل گرفت كه برای نخستین بار بعد از 
پایان جنگ ایران و عراق، دو سال پیاپی رشد اقتصادی 
ایران منفی بود، صادرات نفت ایران بسیار كاهش یافته 
بود، تورم به بیش از 35 درصد رسیده بود، بسیاری از 
كارخانه ها ورشكست و كارگران زیادی از كار خود اخراج 
شده بودند و دولت دهم با بدهی بالغ بر 250 هزار میلیارد 

تومان بدهكارترین دولت بعد از انقلاب لقب گرفته بود.
 نارضایتی، شكاف ها و ناهنجاری های اجتماعی چون 
معضلات  و  مغزها  فرار  طلاق،  كاذب،  مشاغل  اعتیاد، 
اجتماعی به بالاترین حد خود رسیده بود؛ تا جایی كه  

جامعه شناسان در مورد آن  هشدار می دادند.
 در عرصه بین المللی نیز به دلیل سیاست های خارجی 
دولت وقت و ضعف تیم های دیپلماتیک در مذاكره با 
قدرت های جهانی،  قطعنامه ها و در پی آن تحریم های 
اقتصادی شدیدی علیه جمهوری اسلامی ایران تصویب 
شد و بسیاری از كشورها و شركت های بین المللی تأثیر 
گذار جهان روابط مختلف سیاسی، اقتصادی و فرهنگی 

خود را با كشورمان به كمترین ...
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در نظر دارد اجاره خدمات مربوط به انبارداری )مسقف و 
روباز( گمرک قم را از طریق مزایده عمومی واگذار نماید. كلیه 
افراد حقیقی و حقوقی می توانند از تاریخ انتشار آگهی به 
مدت ده روز جهت مذاكره و دریافت اسناد مزایده به اداره 
كل گمرک استان قم به نشانی: قم، كیلومتر 5 جاده قدیم 
تهران، خیابان تره بار، بعد از میدان، اداره كل گمرک استان 

قم و یا به وب سایت ذیل مراجعه نمایند. 
تلفن تماس: 36640858 - 025 

 http://www.qom.irica.ir

در نظر دارد تامین نیروی انسانی مورد نیاز خود جهت انجام وظایف محوله به شرح ذیل به مدت یکسال شمسی و 
از طریق مناقصه عمومی به شرکت دارای شرایط لازم واگذار نماید.

لذا متقاضیان در صورت تمایل می توانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت اسناد و شرکت در مناقصه از تاریخ نشر آگهی 
 CNG به جز ایام تعطیل تا پایان وقت اداری روز شنبه مورخه 1395/2/18 به نشانی قم، بلوار غدیر، جنب جایگاه گاز
و تالار آرین، واحد امور قراردادهای سازمان مراجعه و در صورت نیاز با شماره تلفن های 59 و 32859958 داخلی 141 و 

142 تماس حاصل فرمایند.
توضیحات:

- میزان سپرده شرکت در مناقصه به مبلغ )به عدد(: 250/000/000 ریال )به حروف(: دویست و پنجاه میلیون ریال 
می باشد که شرکت کنندگان باید میزان سپرده شرکت در مناقصه را به صورت فیش واریز نقدی به حساب سپرده شماره 
100789426557 نزد بانک شهر شعبه پایانه های مسافربری قم به نام سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم ارائه 

نمایند.
- هرگاه برندگان اول و دوم مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

- هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.
- سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.

پیشنهادات رسیده ساعت 8/30 صبح روز دوشنبه مورخه 1395/2/20 در محل سازمان، در کمیسیون مناقصه مطرح و 
پس از بررسی و کنترل اسناد، برنده مناقصه اعلام خواهد شد. همچنین حضور پیشهاددهندگان یا نمایندگان آنها در کمیسیون 

مجاز نمی باشد. 
- سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج است. 

اداره کل گمرک استان قم

سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم

روابط عمومی اداره کل گمرک استان قم

سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم

آگهی مزایده عمومی خدمات نوبت دوم 94 

آگهی مناقصه عمومی
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نقش دانشگاه
 در تحقق شعار سال

)اقتصاد  امسال  دانشگاه بحث تحقق شعار  در حوزه 
مقاومتی؛ اقدام و عمل( نیازمند همتی مضاعف و تدوین 

برنامه ها و راهکارهای خاص است.
چرا که همه سازمانها و نهادهای علمی و پژوهشی به عنوان موتور محرکه تولید و رشد 
نیازمند اندیشه های نو و نظرهای بدیع و تازه اند و یکی از عوامل تسهیل و تقویت توان 
خلاقیت و نوآوری در سازمان، ساختار مناسب با اهداف مورد نظر، به وجود آوردن فضای 
مستعد و خلاق است، بدین ترتیب باید ضمن اهمیت دادن به مدیریت مشارکتی در تصمیم 

گیری ها به طور مستمر آمادگی شنیدن اندیشه های نوین و بدیع را داشت. 
افزایش عملکرد بهره وری، کیفیت ارایه خدمات، در گرو کاهش هزینه ها و انجام کار 
گروهی در جهت گیری به سوی هدف جمعی است. امروزه محور تولید، دانش است و از 
زمانی که دانش به عنوان منبع مزیت رقابتی جایگزین نیروی کار و سرمایه شده، مدیریت 
دانش جایگاه ویژه ای در عرصه تولید یافته است، بنابراین با مدیریت دانش و محور قرار دادن 

آن در عرصه دانشگاهی می توان به رشد سرمایه اجتماعی هم کمك نمود.
در خصوص شعار تعیین شده برای امسال توسط رهبر فرزانه انقلاب باید گفت: این 
نامگذاری سالانه را باید یك استراتژی هوشمندانه محسوب نمود چرا که این امر فارغ از 
هر گونه شعار زدگی و کارهای سطحی توسط ایشان تدوین و تبیین می شود تا نظام به 
سوی اهداف جامع و تعیین شده هدایت شود. امسال هم در راستای شعار سال قبل )سال 
جهاد اقتصادی( تحت عنوان اقتصاد مقاومتی اقدام و عمل نامیده شده، این اصل برگرفته 
از الزامات و شرایط خاص است که الزامات آن چه در بُعد داخلی و چه در بُعد بین المللی 
ایجاب می کند که مسوولان و کارگزاران نظام راهکارهای جدی برای عملیاتی نمودن این 

استراتژی هوشمندانه اتخاذ نمایند.
در بُعد داخلی باید گفت الزام نخست تولید ملی، اعتقاد و باور تك تك افراد جامعه به 
توانمندی داخلی است، ظرفیت هایی که در صورت حمایت و هدایت و نظارت صحیح 
میتواند به رشد و شکوفایی و اعتلای هر چه بیشتر جامعه در ابعاد مختلف بیانجامد. در این 
مسیر ایران اسلامی در سه دهه اخیر این توانایی را در حوزه های علمی - دفاعی و نظامی 
همانند حوزه هسته ای، فضایی و تکنولوژی های پیچیده نشان داده است این در حالی است 
که دشمنان این مرز و بوم با طرح توطئه های مختلف و تاکید برکجروی های موجود، تداوم 
اعمال تحریم های ظالمانه تلاش دارند که ایران را از رسیدن به قله های توسعه باز دارند، 
تکرار اشتباهات گذشته از سوی مقامات آمریکایی و عدم پایبندی به روح برجام از جمله 
سنگ اندازیهای موجود برای عدم پیوستن اقتصاد ایران به اقتصاد جهانی نشان میدهد 
ضمن حفظ وحدت رویه از طریق دیپلماسی همچنان پیگیری اجرایی شدن توافقات با 
غرب بود. بنابراین حرکت منسجم و ارتباط دو سویه ای میان مردم و مسوولین برای حمایت 
از تولید داخلی و رشد و پیشرفت عرصه صنعت الزامی است چرا که این امر می تواند تمام 

تهدیدات و سناریوهای دشمن را به فرصت تبدیل نماید.
در این مسیر باید فضای همدلی و اتحاد میان قوای سه گانه برقرار شود چرا که هرگونه 
تفرقه و شکاف در این عرصه می تواند آسیبی جدی برای عملیاتی شدن این طرح ملی 
قلمداد گردد. یکی دیگر از آفت های اصلی روند تولید و عرصه سرمایه گذاری، عدم نظارت 
بر واردات و ایجاد فضای باز برای کالاهای متعدد خارجی است، بطوری که در سال های 
اخیر کالاهای صنعتی و نیمه صنعتی بی کیفیت و اساساً غیراستاندارد وارد کشور شده 
و علاوه بر بلعیدن بودجه هنگفت ملی باعث شده که صنعت داخلی در آستانه رکود و 

ورشکستگی کامل قرار گیرد.
لذا برای تقویت تولیدات ملی و افزایش اشتغال لازم است که قوانین نظام مند نظارتی بر 
عرصه ورود کالاهای خارجی داشته باشیم و به جد تلاش شود که آموزه های امام خمینی 
)ره( که فرمودند ما می توانیم خودمان کشورمان را بسازیم و از وابستگی به بیگانگان رها 
شویم عملیاتی شود، در این مسیر باید فرهنگ سازی نمود و ذائقه عموم مردم را نیز به 
مصرف کالاها و اجناس داخلی سوق داد. کاری که ژاپن و آلمان پنجاه سال پیش صورت 
دادند و توانستند با ایجاد انگیزه و روحیه خودباوری اقتصاد ویران شده کشور خود را پس از 
ویرانی در جنگ جهانی دوم بازسازی نمایند و به رشد اقتصادی قابل توجهی دست یابند. 
در این میان نقش دانشگاهها و مراکز پژوهشی کشور با توجه به ظرفیت های علمی و 
حضور نخبگان فکری در صورت حمایت لازم از سوی مسوولین نظام می تواند در کاستن از 

فشارهای اقتصادی و حاکم نمودن عقلانیت بر رفتار اقشار جامعه بی بدیل باشد.
* معاون پژوهشی پژوهشكده علوم اجتماعی و انقلاب

مقتدایی: در دور دوم انتخابات مجلس

جامعه مدرسین 
از هیچ نامزدی حمایت نمی كند

نایب رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: جامعه مدرسین در دور دوم انتخابات 
مجلس شورای اسلامی از هیچ نامزدی حمایت نمی کند.

آیت الله مرتضی مقتدایی در گفت و گو با ایرنا خاطرنشان کرد: اینگونه نیست که جامعه 
مدرسین در دوره دوم انتخابات از فرد یا نامزد خاصی در استان ها حمایت کند. وی برخی 
اظهار نظرها در مورد احتمال حمایت جامعه مدرسین از بعضی نامزدها که در فضای مجازی 
آمده است را رد کرد. با توجه به آغاز تبلیغات انتخابات دور دوم مجلس شورای اسلامی، 
برخی شایعات مبنی بر احتمال حمایت جامعه مدرسین از برخی کاندیدا در فضای مجازی 
پخش شده است. به گزارش ایرنا، در مرحله دوم انتخابات، 136 نامزد در 55 حوزه انتخابیه 
در 21 استان برای بدست آوردن 68 کرسی باقیمانده دهمین دوره مجلس شورای اسلامی 

به رقابت خواهند پرداخت. 
در مرحله نخست دهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی، تکلیف 221 کرسی 
مجلس مشخص شد. انتخابات مجلس شورای اسلامی در استان قم در یك مرحله به پایان 
رسید. تبلیغات مرحله دوم دهمین دوره مجلس شورای اسلامی تا هشت صبح پنجشنبه 

نهم اردیبهشت ماه ادامه دارد و انتخابات 10 اردیبهشت برگزار می شود.

معاون اول رئیس جمهور:

دولت دارایی های ملت را 
از آمریكا می گیرد

 معاون اول رئیس جمهور حکم دیوان عالی آمریکا مبنی بر توقیف دو میلیارد دلار از 
دارایی های ایران را محکوم کرد و گفت: دولت از تمام ابزارهای قانونی برای بازپس گیری 

پول خود از دولت آمریکا استفاده می کند.
اسحاق جهانگیری در سومین نشست خود با مدیران عامل بانکهای دولتی و خصوصی 
کشور، با اشاره به اقدام اخیر آمریکا که با نهایت قلدری به منابع مالی ملت ایران دستبرد 
زده است، گفت: آمریکا این اقدام را به بهانه ای واهی انجام داد و اتهامی را به ایران وارد کرد 
که به هیچ عنوان به دامن جمهوری اسلامی ایران نمی چسبد. جهانگیری افزود: آمریکا 
پرونده سیاهی نزد ملت ایران دارد و کودتای 28 مرداد و هدف قرار دادن هواپیمای ایرباس 
مسافربری ایران از جمله اقدامات آمریکا است که باید در دادگاه محاکمه شود. وی با بیان 
اینکه ادعای آمریکا برای دستبرد به منابع مالی ایران هیچ ارتباطی به دولت تدبیر و امید 
ندارد و مربوط به دهه های قبل است، گفت: متاسفانه در دولت گذشته بی تدبیری انجام 
شد و با علم به اینکه آمریکایی ها پایبندی به مقررات بین المللی ندارند، تصمیم گرفته شد 
بخشی از منابع ارزی بانک مرکزی برای خرید اوراق، مدیریت شود و با بی تدبیری کامل 
2 میلیارد اوراق آمریکایی خریداری شد که امروز از این طریق زمینه دستبرد و مصادره 
آن فراهم شده است. وی افزود: دولت ایران از همه ابزارهای حقوقی و قانونی خود استفاده 
می کند تا این منابع مالی را به همراه سود آن از آمریکا پس بگیرد و آمریکا نیز می داند 
که دولت ایران قادر به انجام این کار خواهد بود. وی با اشاره به یکی از اتفاقات تلخ دوران 
تحریم، گفت: در دوران تحریم قرار بود مبلغ 150 میلیون یورو به کشور وارد شود و در 
اختیار بانک مرکزی قرار گیرد اما متاسفانه مبلغ 30 میلیون یورو در اختیار بانک مرکزی 
قرار نگرفت. همچنین در یک مورد دیگر شخصی پولی را گرفته بود که برای کشور کاری 
انجام دهد اما کاری انجام نداده و پول را نیز برنگردانده است. اینها اتفاقات تلخی بود که به 
بهانه تحریم انجام شد و نباید در دوران پساتحریم اجازه دهیم که اینگونه اتفاقات تکرار شود.

محسن رضایی تشریح كرد:

یارانه صدهزار تومانی
شعار یا واقعیت؟

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام یارانه صدهزار تومانی را نه  تنها یك امر واقعی و 
شدنی دانست، بلکه برای تحقق مفهوم هدفمندسازی یارانه ها، آن را یك الزام برای ادامه 

کارایی این طرح عنوان کرد.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی محسن رضایی، دبیر مجمع تشخیص مصلحت 
نظام پس از انتشار مصاحبه خود با خبرگزاری ایسنا و مطرح شدن شعاری بودن بحث یارانه 
صدهزارتومانی از سوی برخی رسانه های مختلف، اقدام به انتشار یادداشت کوتاهی در این 
زمینه در اینستاگرام شخصی خود کرد. محسن رضایی در این یادداشت نوشت: مبلغ چهل 
 و پنج هزار تومانی که به هر فرد یارانه پرداخت می شود، امروز کمتر از نصف آن در سال 89، 
یعنی سال شروع )اجرای طرح( هدفمندی یارانه ها، ارزش دارد، به عبارتی به لحاظ ارزش 
خرید و با احتساب نرخ تورم سالیان گذشته پرداخت مبلغ صدهزار تومان کمابیش ارزش 
خرید همان مبلغ 45 هزارتومان در سال 89 را دارد. از طرفی دیگر قیمت حامل های انرژی 
ازجمله بنزین و گازوییل هم دو برابر گذشته شده است. اکنون اگر این داده های بدیهی را 
در کنار مصوبه و اقدام اخیر دولت مبنی بر حذف سه دهك یعنی نزدیك به بیست  و چند 
میلیون نفر از دریافت یارانه قرار دهیم معلوم می شود دولت می تواند به هر فرد ایرانی در 
چند دهك باقی  مانده مصوب مجلس، مبلغ صد هزار تومان پرداخت کند تا مفهوم یارانه 
کماهی پابرجا بماند تا در کنار سایر سیاست ها این طرح را برای تعدیل نابرابری درآمدی و 

کاهش ضریب جینی به کار گیرد.

رئیس كل بانک مركزی:

توقیف دارایی های ایران 
از سوی آمریكا غیر قانونی است

رئیس کل بانک مرکزی گفت: روند توقیف دارایی های ایران از جانب امریکایی ها غیر 
قانونی و غیر منصفانه است.

ولی الله سیف با اشاره به اقدام غیر قانونی دادگاه امریکایی در توقیف دو میلیارد دلار از 
اموال جمهوری اسلامی ایران گفت: توقیف بیش از دو میلیارد دلار از دارایی های کشورمان 
با حکم دیوان عالی آمریکا به بهانه واهی مشارکت ایران در انفجار پایگاه تفنگداران دریایی 

آن کشور در بیروت انجام شده است.
وی با اشاره روند طی شده برای دست اندازی امریکا به اموال توقیف شده جمهوری 
اسلامی ایران در امریکا گفت: در دولت گذشته و درحالی که مبادلات دلاری )U-Turn( با 
جمهوری اسلامی ایران به صورت یک استثنا بر رژیم تحریم های دلاری آمریکا علیه ایران 

مجاز دانسته شده بود، اوراق بهادار و سرمایه گذاری های دلاری خریداری شد.
رئیس کل بانک مرکزی گفت: با وجود هشدارهای کارشناسان و مدیران بانک مرکزی 
مبنی بر پرهیز از سرمایه گذاری روی اوراق بهادار دلاری و اینکه این رفع ممنوعیت دائمی 

نیست، این اوراق خریداری شد.
سیف درخصوص برقراری مجدد ممنوعیت مبادلات دلاری خاطرنشان کرد: در 1387 
مجددا قانون ممنوعیت مبادلات دلاری با ایران برقرار شد و بانک های آمریکایی از نقل 
و انتقال وجوه دلاری و تبادلات دلاری با ایران منع شدند؛ علاوه بر این دستور اجرایی 
13599 که مبنی بر توقیف دارایی های ایران در آمریکا بود نیز در سال 1391 صادر شد.

وی گفت: اگر این اوراق بهادار دلاری با کارگزاری غیرمستقیم امریکایی ها خریداری 
نمی شد وجهی وجود نداشت که آمریکایی ها بتوانند آن را توقیف کنند.

رئیس کل بانک مرکزی خاطرنشان کرد: توقیف قضایی دارایی ها از سال 1387 و 
توقیف اجرایی و بلوکه شدن آن در سال 1391 اتفاق افتاده است ودر نهایت وضع قانون 
»حقوق بشر و کاهش تهدیدات سوریه و ایران« در سال 1391 مهم ترین اقدام کنگره در 

مورد دارایی های ایران محسوب می شود.

جعفرزاده ایمن آبادی با اشاره به خرید اوراق قرضه آمریكا از سوی دولت گذشته:

ملت ایران باید تاوان ندانم كاری 
دولت احمدی نژاد را بدهند

عضو شورای مرکزی فراکسیون اصولگرایان رهروان ولایت مجلس شورای اسلامی تاکید 
کرد: خرید اوراق قرضه از سوی دولت احمدی نژاد که خطایی مشخص است باعث شده 

امروز ملت ایران تاوان این خطا و ندانم کاری را پرداخت کنند.
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی در گفت و گو با خانه ملت با اشاره به برداشت 2 
میلیاردی آمریکا از اموال ایران به بهانه حمایت از تروریست، اظهار داشت: بر اساس گفته 
های آقای بعیدی نژاد، برداشت 2 میلیاردی آمریکا از اموال ایرانی به دلیل خطاها، اشتباهات 
و قانون شکنی های دولت آقای احمدی نژاد است. نماینده مردم رشت در مجلس نهم 
شورای اسلامی با انتقاد از رفتارهای غیرقانونی دولت نهم و دهم تاکید کرد: دولت احمدی 
نژاد بدون هماهنگی و با قانون شکنی  2 میلیارد دلار اوراق قرضه خریدند و اکنون ملت 
ایران باید جواب ندانم کاری دولت قبل را بدهند. وی همچنین به رفتار دولت آمریکا خرده 
گرفت و گفت: پیامی هم برای آمریکایی ها دارم، آنها نمی توانند به این شکل روابط پسا 
برجام با ایران داشته باشند. مردم ایران پیش از این گرفتار ظلم و شیطنت آمریکایی ها بودند 
و انتظار می رفت بعد از برجام آنها در جهت جبران کم لطفی و  بی مهری های خود عمل 

و  رفتار گذشته خود را اصلاح کنند.
این نماینده با بیان اینکه نباید آمریکایی ها نبش قبر می کردند، اظهار داشت: این درست 
نبود که بعد از انجام توان آنها نبش قبر کنند و خرید اوراق مشارکت در دوران احمدی نژاد 
را به پیش بکشند و بیش از گذشته به مردم ایران ظلم کنند. اگر قرار بر تاوان گرفتن باشد، 
آمریکایی ها عملکردهای نادرست بسیاری در قبال ایران داشتند که امروز می توانیم جبران 

آن را از واشنگتن طلب کنیم.
جعفرزاده با تاکید بر اینکه برداشت 2 میلیارد دلار از اموال ایران به بهانه های تروریستی 
خلاف برجام است، تاکید کرد: این کار دقیقا نقض برجام است هر کاری که برعلیه ملت، 

دولت و حاکمیت انجام گیرد نقض برجام محسوب می شود.
عضو شورای مرکزی فراکسیون اصولگرایان رهروان ولایت در مجلس شورای اسلامی با 
بیان اینکه برجام بر اساس روح تفاهم انجام گرفته است، اظهار داشت: هر اقدامی که با روح 
تفاهم برجام در تضاد باشد نقض آن صورت گرفته است. متاسفانه دولت احمدی نژاد بهانه 
های زیاد به جای گذاشته که امروز ملت ایران مجبورند پاسخ ندانم کاری های آن را بدهند. 
به گزارش خبرگزاری خانه ملت، دیوان عالی آمریکا اخیرا پرداخت حدود 2 میلیارد دلار به 
خانواده های قربانیان بمب گذاری سال 1983 از محل دارایی های مصادره شده ایران را تایید 
کرد. از سوی دیگر ولی اله سیف درباره روند توقیف بیش از دو میلیارد دلار از دارایی های 
ایران گفت: متاسفانه در دولت گذشته، هنگام خرید اوراق بهادار و سرمایه گذاری های 
دلاری، سهل انگاری  شده، دقت کافی و احتیاط های لازم صورت نگرفته است. وی گفت: 
اگر این اوراق بهادار دلاری در آن زمان با کارگزاری امریکایی ها خریداری نمی شد وجهی 

وجود نداشت که آمریکایی ها بتوانند آن را توقیف کنند.

تابش در واكنش به راه اندازی گشت ارشاد نامحسوس در سطح شهر تهران:

گشت ارشاد نامحسوس 
غرور عموم جامعه را جریحه دار می كند

عضو کمیسیون برنامه ، بودجه ومحاسبات مجلس با بیان اینکه فعالیت گشت ارشاد 
نامحسوس منجر به سرخوردگی  و بی اعتمادی افراد جامعه به نظام می شود، گفت: رفتارهای 

سلبی و نگاه مجرمانه در مسائل اخلاقی کارساز نیست.
محمدرضا تابش در گفت  وگو با خانه ملت در واکنش به راه اندازی گشت ارشاد 
نامحسوس در سطح شهر تهران، گفت: رعایت عفاف وحجاب در جامعه اسلامی ضروری 
است اما باید دلیل عدم رعایت آن از سوی برخی افراد ریشه یابی و علل آن مشخص شود، 
در واقع برخورد با معلول ها کاری از پیش نخواهد برد و تنها احساسات جوانان و عموم جامعه 
را جریحه دار می کند و این مسئله در گذر زمان می تواند منجر به سرخوردگی  و بی اعتمادی 

افراد جامعه به نظام شود.
نماینده مردم اردکان در مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه مردم نسبت به حضور 
نامحسوس افراد در بطن زندگی خود واکنش نشان می دهند، افزود: مردم ایران مذهبی و 
دلبسته به نظام و ارزش ها هستند به همین دلیل بهتر است زمینه های بروز رفتارهای خلاف 
اخلاق جستجو شده و در ادامه مسیر آن ها از بین برود البته این کار به ریشه یابی نیاز دارد 
زیرا تجربه نشان داده؛ رفتارهای سلبی و نگاه مجرمانه در مسائل اخلاقی پاسخگو نیست.  

وی با تاکید بر اینکه پرداختن به »معلول ها« در ناهنجاری  های اجتماعی چاره ساز نیست 
و باید »علت ها« ریشه یابی شوند، تصریح کرد: باید به فکر وضعیت شغلی، معیشتی و مسکن 
جوانان بود چراکه توجه به این مسائل سبب احیاء غرور آن ها خواهد شد و در ادامه رضایت 
از زندگی، همراهی  قشر جوان را با ارزش های نظام به دنبال دارد، درواقع جوانان با وجود 
مشکلات معیشتی انتظار دارند نظام در ابتدا به فکر معیشت و آسایش مالی آن ها باشد و 

باری از دوش  آن ها بردارد.
عضو  کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه فقر 
موجب دوری افراد از  اخلاقیات می شود، گفت: جوانی که آسایش آن تامین شده و امید به 

آینده دارد رفتارهای خود را با آموزه های دینی و فرهنگ انقلابی منطبق می کند.

عضو شورای مركزی فراكسیون اصولگرایان رهروان ولایت مجلس

هیچ كشوری جرأت بازرسی 
از كشتی های ایرانی را ندارد

عضو شورای مرکزی فراکسیون اصولگرایان رهروان ولایت مجلس، با بیان اینکه هیچ 
کشوری توان و جرأت بازرسی از کشتی های ایرانی را ندارد، گفت: عربستان جزء نادان ترین 
حاکمان منطقه است و سیاست های این کشور متأسفانه خاورمیانه را به چالش کشیده 
است، اما با این وجود هیچ کشوری قادر به حمله به کشتی های ما نیست، زیرا در زمان 

کوتاهی به سخت ترین شکل ممکن، پاسخ آن را دریافت خواهد کرد.
محمدابراهیم رضایی در گفت وگو با خانه ملت، در واکنش به برنامه ریزی آمریکا و 
کشورهای عضو شورای همکاری خلیج فارس برای تشکیل گشت دریایی جهت بازرسی از 
کشتی های ایرانی، گفت: به طور حتم این کشورها در حد و اندازه نیستند که کشتی های 

ایرانی را متوقف و آن را بازرسی کنند.
نماینده مردم خمین در مجلس شورای اسلامی، با اعلام اینکه کشورهای عربی حاشیه 
خلیج فارس در شرایط کنونی دچار بیماری خود بزرگ بینی شده اند، افزود: این کشورها 
متأسفانه در پی ارتباط با آمریکا و کشورهای غربی، دچار توهم شده اند و فکر می کنند که 

قادر به مقابله با ایران هستند.
وی با رد ادعاهای مطرح شده درباره قاچاق سلاح از سوی کشتی های ایرانی، تصریح 
کرد: در شرایط کنونی کشورهای غربی و عرب مرتجع با تکیه به این ادعاها، به دنبال اعمال 
فشار جهت تغییر سیاست های جمهوری اسلامی است، اما قطعا این اظهارات و اقدامات 

برای ایران هیچ اهمیتی ندارد.
این نماینده مردم در مجلس نهم، ادامه داد: به طور حتم ارتباط آمریکا با کشورهای 
عربی و طرح مسائل ایران هراسی، تنها برای استفاده از منافع اقتصادی و سیاسی منطقه 
است، در غیر این صورت ایالات متحده همواره به دنبال ضربه زدن به تمام کشورهای 

اسلامی و مسلمانان بوده است.
رضایی با اعلام اینکه به طور حتم هیچ کشوری توان و جرأت بازرسی از کشتی های 
ایرانی را ندارد، افزود: عربستان جزء نادان ترین حاکمان منطقه است و سیاست های این 
کشور متأسفانه خاورمیانه را به چالش کشیده است، اما با این وجود هیچ کشوری قادر به 
حمله به کشتی های ما نیست، زیرا در زمان کوتاهی به سخت ترین شکل ممکن، پاسخ 

آن را دریافت خواهد کرد.

یادداشت

خبـــر

کشورهای  رقابت  جمهوری،  رئیس 
مختلف برای انعقاد قرارداد همکاری با ایران 
را شدید توصیف کرد و در عین حال گفت: 
ما هیچ گاه دوستان صمیمی خود در دوران 

تحریم را از یاد نمی بریم.
اطلاع  پایگاه  از  ایرنا  گزارش  به 
جمهوری، حجت الاسلام  ریاست  رسانی 
والمسلمین حسن روحانی روز یکشنبه و در 
نشست مشترك هیأت های عالی رتبه ایران 
و آفریقای جنوبی، سفر رئیس جمهوری 
این کشور به تهران را آغازی برای سرعت 
بخشیدن در روابط دوجانبه در زمینه های 
سیاسی،  اقتصادی،  جمله  از  گوناگون 
و  دانست  بین المللی  و  علمی  فرهنگی، 
گفت: آفریقای جنوبی به خاطر مقاومت و 
مبارزه مردم این منطقه در برابر آپارتاید و 

نظام استکباری، جایگاه خاصی نزد ملت ایران دارد.
رئیس  جمهوری، روابط خوب دو ملت و همکاری های 
دیرینه ایران و کنگره ملی آفریقا در دوران مبارزه با آپارتاید را 
پایه و اساسی مناسب برای گسترش روابط دو کشور دانست 
و خاطرنشان کرد: جمهوری اسلامی ایران در دوران مبارزات 
مردم آفریقا علیه آپارتاید به لحاظ اهمیت فوق العاده ای که 
برای این مبارزه حق طلبانه قایل بود، حتی از منافع مادی 

خود گذشت و در کنار آنها قرار گرفت.
روحانی ضمن تقدیر از حمایت  آفریقای جنوبی از حقوق 
هسته ای ایران در مجامع بین المللی و بویژه در دورانی که 
ریاست کشورهای عضو جنبش عدم تعهد در آژانس بین 
المللی انرژی اتمی را عهده دار بود، گفت: توسعه مناسبات 
حساس  منطقه  در  مهم  کشوری  عنوان  به  ایران  میان 
خاورمیانه و آفریقای جنوبی به عنوان کشوری حائز اهمیت 
در قاره آفریقا می تواند آثار مثبت منطقه ای و بین المللی 
داشته باشد. وی با اشاره به فضا و شرایط مناسب برای ایجاد 
تحرك در روابط تجاری و اقتصادی ایران و آفریقای جنوبی 
اظهار داشت: اگر چه امروز و بعد از توافق هسته ای و رفع 
تحریم ها علیه ایران، رقابت شدیدی بین کشورهای آسیایی 
و اروپایی برای انعقاد قرارداد همکاری با ایران وجود دارد، 
اما ما هیچ گاه دوستان صمیمی خود در دوران تحریم را از 

یاد نمی بریم.
آفریقای جنوبی می تواند یكی از 

مهمترین شركای تجاری ایران شود
روحانی، سوابق و تجربه خوب از همکاری با شرکت های 
آفریقای جنوبی در بخش های گوناگون از جمله ارتباطات و 
انرژی را زمینه ای مناسب برای توسعه مناسبات برشمرد و 
اظهار داشت: امروز حجم مبادلات تجاری ایران و آفریقای 
جنوبی رضایت بخش نیست، اما این امکان وجود دارد که با 
استفاده از ظرفیت ها و پتانسیل های موجود، آفریقای جنوبی 

به یکی از مهمترین شرکای تجاری ایران تبدیل شود.

رئیس  جمهوری فعالتر شدن روابط بانك های دو کشور 
را گامی مهم در جهت سرعت بخشیدن به توسعه مناسبات 
تهران – پرتوریا دانست و افزود: همچنین بستری مناسب 
برای ارتقاء روابط دو کشور در بخش انرژی فراهم شده و 
ما آمادگی داریم علاوه بر کمك به تأمین انرژی آفریقای 
جنوبی، پروژه ها و سرمایه گذاری های مشترك میان دو کشور 
را در این بخش توسعه دهیم که این امر می تواند در ارتقاء 
سطح مناسبات ایران و آفریقای جنوبی تأثیر گذار باشد. 
روحانی همچنین با اشاره به تلاش مسئولان برای گسترش 
همکاری ها در حوزه های صنعت، معدن، کشاورزی، برق، 
بیمه، خدمات مالی و بورس و ارائه خدمات فنی – مهندسی، 
بر ضرورت گسترش و حمایت از همکاری ها میان بخش 
افزود:  جمهوری  رئیس   کرد.  تأکید  کشور  دو  خصوصی 
ایران و آفریقای جنوبی در بخش های علمی، دانشگاهی، 
تحقیقاتی، آی تی، بیوتکنولوژی و نانوتکنولوژی می توانند 
روابط و همکاری های خوبی با هم داشته باشند که باعث 
ارتقای جایگاه و سطح علمی و فناوری دو کشور خواهد شد.

روحانی خاطرنشان کرد: توسعه همکاری های مشترك در 
زمینه حمل و نقل با توجه به جایگاه بنادر آفریقای جنوبی و 
ایران و قابلیت اتصال به آسیای مرکزی، قفقاز، روسیه، چین 
و اروپای شرقی، می تواند به نفع بخش وسیعی از کشورهای 
جهان باشد. رئیس  جمهوری جاذبه های گسترده طبیعی و 
تاریخی در ایران و آفریقای جنوبی را پایه ای مناسب برای 
توسعه روابط مردم با مردم و توریسم دانست و گفت: ایران 
و آفریقای جنوبی در زمینه همکاری های اجتماعی می توانند 
بخش های  امروز  که  دهند همچنان  ارتقا  را  روابط خود 
کشاورزی، درمانی و امدادی ایران در بسیاری از کشورهای 

آفریقایی مشغول همکاری هستند.
روحانی با تأکید بر ضرورت همکاری ایران و آفریقای 
جنوبی در زمینه مبارزه با تروریسم به عنوان معضلی بزرگ 
در آفریقا و خاورمیانه اظهار داشت: برای ایجاد صلح و پایداری 
ثبات در منطقه نیاز به همکاری و همدلی همه کشورها 

داریم.
از  استقبال  ضمن  جمهوری  رئیس  
– پرتوریا،  ایجاد تحرك در روابط تهران 
اظهار داشت: دو دولت باید در مسیر توسعه 
همکاریهای مشترك، بخش خصوصی خود 
را فعال و از آنها حمایت کرده و مشکلات را 

حل و فصل کنند.
آفریقای جنوبی مصمم به ارتقای 

روابط راهبردی با ایران است
رئیس جمهوری آفریقای جنوبی نیز در 
این نشست ضمن تشکر از میهمان نوازی 
و استقبال گرم از هیأت آفریقای جنوبی 
در تهران، گفت: جمهوری اسلامی ایران 
به لحاظ موقعیت و روابط دیرینه ای که 
با آفریقای جنوبی داشته، برای ما حائز 
از  تقدیر  با  زوما  'جاکوب  است.  اهمیت 
حمایت های جمهوری اسلامی ایران در دوران مبارزات مردم 
این کشور علیه آپارتاید، خواستار تحکیم روابط و مناسبات 

همه جانبه با جمهوری اسلامی ایران شد.
وی امضای توافق نامه ها و اسناد همکاری را موجب تقویت 
دوستی ها و روابط میان دو کشور و دو ملت دانست و افزود: 
آفریقای جنوبی به طور کامل به نقش راهبردی جمهوری 
اسلامی ایران در منطقه واقف است و موفقیت این کشور در 
مذاکرات هسته ای و برداشته شدن تحریم ها، موفقیتی برای 
همه کشورهای مستقل است و این پیروزی منعکس کننده 

سیاست های خردمندانه دولت ایران است.
توافق  این  افزود:  جنوبی  آفریقای  جمهوری  رئیس  
تاریخی ضرورت رسیدن به راه حل پایدار از طریق مذاکره و 
دیپلماسی را به اثبات رساند و نشان داد که مسایل از طریق 

جنگ و درگیری راه به جایی نخواهد برد.
'زوما با بیان این که ایران موقعیت محوری و راهبردی در 
منطقه داشته و گذرگاهی مطمئن برای رسیدن به اروپا و 
آسیا است، گفت: با تقویت روابط اقتصادی و تجاری ایران و 
آفریقای جنوبی، پتانسیل های بزرگ اقتصادی و شگرفی میان 
آسیا و آفریقا ایجاد خواهد شد که در این راستا باید بخش 
خصوصی و فعالان اقتصادی دو کشور را بیش از گذشته فعال 
کنیم. رئیس  جمهوری آفریقای جنوبی با اشاره به ضرورت 
توسعه همکاری ها و مناسبات همه جانبه با جمهوری اسلامی 
ایران تأکید کرد: آفریقای جنوبی مصمم است تا روابط با 

جمهوری اسلامی ایران را به سطحی راهبردی ارتقاء دهد.
وی همچنین بر ضرورت تقویت همکاری و همفکری 
دو کشور در سازمان های بین المللی از جمله عدم تعهد، در 
راستای تقویت صلح و امنیت بین المللی تأکید کرد و افزود: 
تبادل نظر پیرامون مسایل منطقه ای و بین المللی می تواند 

راهگشای روابط دو کشور باشد. 
و  ایران  بین  نشست، 8 سند همکاری  این  پایان  در 

آفریقای جنوبی امضاء شد.

روحانی در نشست مشترك هیأت های عالی رتبه ایران و آفریقای جنوبی:

دوستان صمیمی دوران تحریم را از یاد نمی بریم
اخبار

یادگار گرامی امام گفت: به رسمیت شناخته نشدن حق 
در جامعه معلول عدم آگاهی و فراگیری آموزش های لازم 

مربوط به آن است.
به گزارش جماران، حجت الاسلام و المسلمین سید 
حسن خمینی در دیدار دانش آموزان و مربیان شرکت 
اولین کنگره سازمان دانش آموزی در حرم  کننده در 
امام خمینی )س( با اشاره به پرسش تاریخی »حق اعطا 
کردنی است یا گرفتنی؟« اظهار داشت: برخی از اهل تربیت 
گفته اند که پیش از پاسخ به این سؤال باید بدانیم که 
حق آموختنی و آموزش دادنی است و جامعه ای که حق 
خود را شناخت لاجرم به آن دست می یابد. وی با اشاره 
به حدیث الناس اعداء ما جهلوا )مردم دشمن مجهولات 
خودشان هستند(، یادآور شد: اگر مردم با پدیده ای به 
اشتباه دشمنی می کنند ناشی از عدم شناخت آنهاست 
اما وقتی آن را فرا گرفتند به سرعت به آن دست پیدا 
می کنند؛ »طبیب عشق مسیحادم است و مشفق لیک/ 
چو درد در تو نبیند که را دوا بکند«. سید حسن خمینی 
تصریح کرد: به رسمیت شناخته نشدن برخی حقوق در 
جامعه معلول عدم آگاهی و فراگیری آموزش های لازم 
مربوط به آن است و از همین رو مجلس دانش آموزی یکی 

از واجبات جامعه ماست زیرا تمرین مردم سالاری است.
علت ایستادن مقابل مردمسالاری، عدم تمرین است

وی گفت: علت اینکه عده ای در مقابل مردم سالاری 
می ایستند این است که از کودکی آن را تمرین نکرده اند؛ 
اما اگر کسی بداند جمع بهتر از فرد یا عده ای محدود می 
فهمد هیچ وقت این گونه عمل نمی کند. البته کسی مدعی 
نیست اکثریت هیچ گاه اشتباه نمی کند ولی یقینا میزان 
خطای آن از گروهی محدود به مراتب کمتر است. یادگار 
امام با بیان اینکه بروز خطا یا ناشی از عدم شناخت یک 
موضوع است و یا به خاطر نداشتن راه حل مناسب برای آن، 
اظهار داشت: وقتی همگان در خصوص مشکلات سیاسی، 

اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی جامعه می اندیشند احتمال 
خطای کمتری در شناخت موضوع و راه درمان توسط آنان، 
وجود دارد. وی با تأکید بر ضرورت تمرین کار جمعی گفت: 
توانایی کنار گذاشتن نظر شخصی در مقابل یک تصمیم 
جمعی و اعتماد به رأی و خرد دیگران ولو آن نظر را اشتباه 
بدانیم را یک سرمایه برای خود بدانیم و در عین حال سعی 
کنیم در اتخاذ تصمیم جمعی دیگران را نیز برای پذیرش 

نظر خودمان مجاب کنیم.
معلمان ریسک پذیری را
 به دانش آموزان بیاموزند

سید حسن خمینی با اشاره به توانایی اقناع و مفاهمه 
میان انسان ها گفت: این لطف بزرگ خداوند است که بتوانیم 

از سخن دیگران قانع نشویم و از او دلیل بخواهیم. ما باید یاد 
بگیریم در جمع با یکدیگر زندگی کنیم و بدانیم اگر کسی 
حرف حقی می زند دیگران را نیز باید قانع کند و طرف مقابل 
از او دلیل بخواهد و در کنار آن بیاموزیم که به نظر جمع تن 
دهیم. یادگار امام تنها محل مناسب برای فراگرفتن این نحوه 
زندگی جمعی را آموزش و پرورش ذکر کرد و یادآور شد: 
انسان در سنین بالا به سختی می تواند خصلت های خود را 
تغییر دهد. گرچه او اختیار تصمیم گرفتن در هر شرایطی را 
دارد ولی اگر کسی از ابتدا با چنین شیوه ای تربیت شده باشد 
به مراتب راحت تر به خرد جمعی تن می دهد. وی با اشاره 
به فعالیت مجلس دانش آموزی که از متن مدارس برخاسته، 
آن را حرکتی میمون و مبارک خواند و به مسئولان آموزش 
و پرورش توصیه کرد که بیش از پیش به تصمیمات آن 
احترام بگذارند تا شجاعت تصمیم گیری و جرأت خطا کردن 
در دانش آموزان پدیدار شود. سید حسن خمینی در همین 
زمینه افزود: انسان ها حق خطا کردن ندارند اما حق دارند 
که اگر غیر عامدانه خطا کردند بخشیده شوند. وی تأکید 
کرد: معلمان باید به دانش آموزان از ابتدای دوره نوجوانی که 
وارد عرصه فعالیت های اجتماعی می شوند آموزش ریسک 
پذیری و تصمیم گیری دهند و بیاموزند که بر این تصمیم 
شان پافشاری کرده و اگر اشتباه کردند خیال نکنند دنیا با 

آخر رسیده است. 
سید حسن خمینی گفت: دانش آموز و نهاد آموزش و 
پرورش نمی تواند نسبت به دردهای جامعه بی تفاوت باشد و 
باید برای حل آنها همدلی و همفکری کند، گرچه کسی توقع 
ندارد یک گروه دانش آموزی همه مشکلات را حل کند؛ اما 
این توقع وجود دارد که نسبت به مشکلات جامعه حساس 
باشد و به طور فعال عمل کند. وی با اشاره به تفاوت میان 
افکار و اندیشه ها، تصریح کرد: انسان ها اذهان متفاوتی دارند 
و از دل همین تضارب اندیشه ها راه حل های جدید برای 

مشکلات پیدا می شود.

سید حسن خمینی در دیدار شركت كنندگان اولین كنگره سازمان دانش آموزی:

جامعه ای كه حق خود را شناخت، به آن دست می یابد

سخنگوی قوه قضاییه گفت: در سال 94 
حدود 19 هزار و 990 پرونده در خصوص 
تصرف اراضی به صورت غیرمجاز در استان 
های مختلف منجر به حکم و صدور رای 
نهایی شد که در این زمینه 37 هزار و 297 

هکتار از اراضی رفع تصرف شد.
و  الاسلام  حجت  ایرنا،  گزارش  به 
المسلمین غلامحسین محسنی اژه ای روز 
یکشنبه در نود و پنجمین نشست خبری 
خود افزود: این میزان اراضی غیرمجاز تصرف 
شده بود، به دولت مسترد و رفع تصرف شد 

که رقم آن قابل توجه است.
این 37  قیمت  اگر  داشت:  اظهار  وی 
هزار هکتار زمین را برآورد کنند یك عدد 
بسیار قابل توجهی است که با کمك دستگاه 
قضایی این میزان اراضی رفع تصرف شد. 
وی همچنین در خصوص برخی روستاهایی 
که در استان زنجان مورد تصرفات غیرمجاز 
قرار گرفته بود گفت: تعدادی از این ساخت و 
سازها در دو روستا تخریب شده و تعدادی از 
ساختمان های غیرمجاز حکم تخریب برای 
آن ها شده است و از طریق جهاد کشاورزی 
هشدا ر داده شده که اگر عراضی به صورت 
غیرمجاز تصرف کنند بدون اغماض تخریب 

می شود.

 196 شكایت خانواده های شهدا و 
مصدومان فاجعه منا از عربستان

معاون اول قضاییه در خصوص شکایت 
خانواده های شهدا و مصدومان فاجعه منا 
از عربستان نیز گفت: از مجموع 462 نفر از 
کسانی که در فاجعه منا با کوتاهی و قصور 
عربستان مظلومانه به شهادت رسیدند، 185 
نفر از خانواده شهدا و یازده نفر از کسانی که 
مصدوم شدند شکایت کرده اند. وی تصریح 
کرد: ما بقی تاکنون شکایتی در این زمینه 
اما موضوع  اند،  تقدیم قوه قضاییه نکرده 
شکایت شاکیان از عربستان در دادسرا در 
حال رسیدگی است و منجر به حکمی نشده 
است. محسنی اژه ای همچنین از مردم و 

رسانه ها خواست که مراقب افراد سودجو، 
دلال و متخلف که از مردم پول می گیرند 
بعنوان اینکه در پرونده قضایی آن ها نفوذ 
کنند، باشند و افزود: این افراد اصلا تاثیری 
در رسیدگی پرونده های قضایی مردم ندارند 
و فقط پول آنها از دستشان می رود. وی 
تصریح کرد: با تلاش دستگاه نظارتی قوه 
قضاییه که از سال 93 و 94 فعالیت خود را 
تشدید کرده، یك باند در فروردین 95 منهدم 
شد که این باند یك موسسه حقوقی در تهران 
در قالب چند شعبه و در یکی از شهرهای 
است.  داشته  ای  شعبه  نیز  تهران  نزدیك 
وی تصریح کرد: این موسسه حقوقی چند 
دلال و چند وکیل را به کار گرفته بود تا با 
بعضی از افراد داخل قوه قضاییه ارتباط برقرار 
کنند و به نام افراد مختلف از مردم پول می 
گرفتند. سخنگوی دستگاه قضا افزود: این 
گونه فعالیت ها موجب بدبینی و سردرگمی 
مردم می شود که به همین منظور هشت 
نفر در این رابطه در تهران دستگیر شده، 
البته پرونده همچنان ادامه دارد و ممکن 
شوند.  دستگیر  نیز  دیگری  افرادی  است 
محسنی اژه ای در ادامه به امروز - پنجم 
شکست  از  یکی  سالروز   - ماه  اردبهشت 
های آمریکا در مقابل جندالله اشاره کرد و 
گفت: شیطان بزرگ آمریکا با تکیه بر قدرت 
نظامی و اطلاعاتی خودش اول انقلاب که 
هنوز جمهوری اسلامی ایران به طور کامل 
همه ارکانش استقرار نیافته بود، تلاش کرد 
که یك اقدام غافلگیرانه در ایران داشته باشد.

وی ادامه داد: اما خداوند ریگ ها را مامور 
مبارزه با بالگرد و نیروهای نظامی آمریکا کرد 
و همه آن ها در خشم الهی سوختند، این 
روز شبیه به معجزه بود و امیدوارم عبرتی 

برای همه ظالمان و مستکبران باشد.

بررسی پرونده شاكیان وضعیت 
بورسیه ها دردیوان عدالت اداری

پاسخ  در  همچنین  ای  اژه  محسنی 
پرونده شاکیان وضعیت  به سوالی درباره 

بورسیه ها گفت: در این باره ریاست قوه 
قضاییه از مقام معظم رهبری اجازه خواستند 
همانند احکامی که در دادگاه صادر می شود، 
بیاندیشد،  این موضوع  برای  ای  راه چاره 
رهبر اجازه دادند و بهمین منظور ریاست 
قوه قضاییه از وزارت علوم خواست کسانی 
که شاکی از وضعیت بورسیه هستند به ما 
معرفی شوند، تعدادی شاکی بودند و پرونده 

در دیوان عدالت اداری بررسی می شود.
سخنگوی قوه قضاییه گفت: در پرونده 
های  دستگاه  هماهنگی  با  الحجج  ثامن 
ذیربط از جمله بانك مرکزی، دادستان تهران 
و وزارت اطلاعات هشتصد هزار از حساب 

های مردم تعیین تکلیف شد. 
وی افزود: در این بانك دو میلیون و 400 
هزار سپرده گذار داریم که جمعا مبلغ هزار 
گذاران  سپرده  به  تومان  میلیارد  و 225 
پرداخت شده است. سخنگوی قوه قضاییه 
ادامه داد: در مورد چند نفری که در ارتباط با 
دادن اطلاعات به خارج از کشور و اخذ وجه 
اقدام کرده بودند با حضور وکیل محاکمه 
شدند و برای چهار نفر از پنج نفر حکم صادر 

شده ولی هنوز ابلاغ نشده است. 
وی در مورد پرونده سیگار مالبورو نیز 
گفت: کیفرخواست این پرونده برای هشت 
نفر صادره شد که دادگاه برای این پرونده 
نقصی گرفته و در دادسرا در مرحله رفع 
نقص است. سخنگوی قوه قضاییه همچنین 
در مورد کشف یك باند ارتشاء در سازمان 
امور مالیاتی و گزارش آن توسط نهادهای 
اطلاعاتی به دادستان گفت: از این باند هزار 
و 500 میلیارد تومان فاکتور صوری کشف 

شده است.
پرونده 433 تخلف انتخاباتی 
تعیین تكلیف قطعی شده است

اژه ای گفت: در انتخابات گذشته تعداد 
943 پرونده در کل دادگستری های سراسر 
کشور تشکیل شد که البته پس از رسیدگی 
معلوم شد این پرونده ها جرم نیست و تنها 
تخلفی در آن صورت گرفته که برخی از آنها 

مربوط به نزاع میان طرفداران نامزدها بوده 
است. 

وی افزود: 433 مورد از این پرونده ها 
تعیین تکلیف قطعی شده اند و بقیه در حال 
رسیدگی در دادسرا یا دادگاه ها می باشند. 

 اقدامات پیشگیرانه پلیس درباره 
مسائل خلاف عفت مطابق با اصل 

هشتم قانون اساسی است 
سخنگوی قوه قضاییه در مورد اقدامات 
پیشگیرانه و برخورد با مسائل خلاف عفت 
عمومی توسط نیروی انتظامی گفت: در این 
مورد مسائل مختلفی توسط رسانه ها مطرح 
شده است. وی افزود: اصلی در قانون اساسی 
)اصل هشتم( درباره امر به معروف و نهی از 
منکر وجود دارد که متاسفنه برای آن قانون 
مستقلی نوشته نشده بود. محسنی اژه ای 
ادامه داد: قانونی در این رابطه تصویب و ابلاغ 
شد و براساس این قانون همه حکومت و 
آحاد مردم وظیفه ای دارند. وی ادامه داد: در 
این قانونن برای کسانی که مرتکب منکر می 
شوند و هم برای آمران به معروف وظایفی 
تعیین شده است. سخنگوی قوه قضاییه 
ادامه داد: در این قانون تکالیفی برای قوه 
مجریه و قضاییه صادر شده که دولت، قوه 
قضاییه و آحاد مردم وظیفه دارند به این 
قانون عمل کنند. وی گفت: در ماده 4 این 
قانون امر به معروف قلبی، زبانی و نوشتاری 
هم وظیفه آحاد جامعه و هم وظیفه دولت 
است اما مرتبه عملی تنها برعهده دولت 

است. 
اژه ای گفت: سوال مردم و رسانه ها باید 
اینگونه باشد که اگر دولت و دستگاه های 
اجرایی به وظیفه خود در قبال این قانون 
عمل نکردند از آنها پاسخ بخواهند. وی تاکید 
کرد: اصل برخورد با متجاهرین به فساد و 
فحشا و کسانی که برخلاف قانون در رابطه 
با رفتار و پوشش و ناهنجاری های اجتماعی 
تظاهر می کنند دستگاه انتظامی وظیفه دارد 
با این جرم مشکوك برخورد و وظیفه همه ما 

هم باید حمایت باشد.

سخنگوی قوه قضاییه خبرداد:

رفع تصرف بیش از 37 هزار هكتار اراضی غیرمجاز

داود احمد زاده *



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,526,000یک مثقال طلا

1,044,800یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,200,000سکه بهار آزاد ی

10,210,000سکه امامی

5,440,000نیم سکه

2,890,000ربع  سکه

1,930,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,000,000سایپا 111

SE 132 19,800,000سایپا

SE 141 19,680,000سایپا

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

صادرات چمدانی کشور کاهش یافت 

آمارها نشان می دهد در سال 1394 نسبت به سال 1393، ارزش تجارت چمدانی کشور 
در حدود هشت میلیون دلار کاهش یافته است. همچنین در سال گذشته برخی گمرکات 
کشور نیز از قبیل نوردوز، پیله سوار و آستارا با کاهش چشم گیر حجم و ارزش تجارت 

چمدانی نسبت به سال قبل خود )1393(، رو به رو بوده اند. 
به گزارش ایسنا، بر اساس اطلاعات منتشر شده از سوی سامانه گمرک ایران، در سال 
1394، معادل 71 میلیون و 704 هزار دلار کالا از طریق تجارت چمدانی از گمرکات 
ایران به کشورهای CIS ارسال شده است که این رقم تنها دو درصد از ارزش کل کالاهای 
صادراتی ایران را تشکیل می دهد.  همچنین در سال 1393، صادرات چمدانی کشور به 
کشورهای CIS، معادل 79 میلیون و 921 هزار دلار بوده است و به این ترتیب در سال 

جاری 10.28 درصد از صادرات چمدانی ایران کاهش یافته است. 
بنا بر آمار گمرک، در سال گذشته 23 میلیون و 910 هزار دلار از تجارت چمدانی کشور 
از طریق مرز لطف آباد انجام شده و به این ترتیب این گمرک که پر رفت و آمدترین گمرک 
کشور محسوب می شود محل تجارت 33.35 درصد از کل تجارت چمدانی ایران بوده 
است.  گمرک آستارا نیز 9 میلیون و 644 هزار دلار از تجارت چمدانی کشور را به خود 
اختصاص داده است و با داشتن سهم 13.45 درصدی از کل تجارت چمدانی کشور جایگاه 
دوم را کسب کرده است.  اما سومین گمرک پر رفت و آمد کشور گمرک باج گیران است که 
12 میلیون و 224 هزار دلار از تجارت چمدانی ایران از مجل این گمرک انجام شده است. 
این گمرک سهم 15.30 درصدی از تجارت چمدانی کشور را به خود اختصاص داده است. 
ارقام منتشر شده از سوی گمرک ایران نشان می دهد که در سال 1394، نسبت به سال 
1393، تجارت چمدانی در گمرک نوردوز باکاهش 93.11 درصدی، گمرک بیله سوار 
کاهش 69.93 درصدی، گمرک آستارا با کاهش 49.34 درصدی، گمرک سرو با کاهش 
29.03 درصدی، گمرک باجگیران با کاهش 21.11 درصدی و گمرک سرخس با کاهش 
19.03 درصدی نسبت به سال 1393 روبه رو بوده است.  در این مدت تجارت چمدانی از 
گمرک لطف آباد، جلفا، پلدشت، اینچه برون، به ترتیب با رشد 159و43 درصدی، 146.51 
درصدی، 58.62 درصدی و 15.8 درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل رو به بوده 

است.  

رئیس شورای هماهنگی بانک ها معتقد است که افزایش 
سه برابری وام ازدواج در بودجه 1395، با توجه به منابع 
محدود قرض الحسنه بانک ها نمی تواند عملیاتی شود، چرا 
که در این حالت توان پرداخت کاهش یافته و عادلانه 
نیست که در صف انتظار این تسهیلات تعدادی از دریافت 

آن محروم شوند، مگر راهکار دیگری برای آن اندیشید. 
به گزارش خبرنگار ایسنا، در حالی از حدود سال 1388 
مختلف  دوره های  در  ازدواج  تسهیلات  سقف  تاکنون 
با تورم های بالا که تا 40 درصد هم پیش رفته تغییری 
نکرده و همان سه میلیون تومان به ازای هر زوج باقی 
مانده است که نمایندگان مجلس در جریان بررسی بودجه 
1395 مصوب کردند که سقف وام ازدواج به ازای هر نفر 
تا 10 میلیون تومان افزایش یابد، در این حالت زوجین 
در مجموع 20 میلیون تومان تسهیلات دریافت می کند. 

گرچه باید افزایش سقف وام ازدواج بعد از سال ها اتفاق 
افتاده و کاملا منطقی به نظر می رسد، اما از سویی دیگر 
هنوز راهکار پذیرفته شده ای برای این موضوع ارائه نشده 
است، چرا که در حال حاضر یکی از معضلات موجود در 
تامین منابع برای پرداخت وام ازدواج کاهش قابل توجه 

منابع قرض الحسنه طی سال های گذشته است. به طوری 
که مروری بر آخرین آمار منتشره بانک مرکزی نشان 
می دهد رشد منابع اغلب منفی بوده و مانده آن تا پایان 

دی ماه امسال به حدود 39 هزار میلیارد تومان می رسد. 
نظر همتی درباره وام 10 میلیونی ازدواج

این در حالی است که رئیس شورای هماهنگی بانک ها 
ضروری  را  ازدواج  وام  سقف  افزایش  این که  وجود  با 
می داند، اما معتقد است که تبصره موجود برای افزایش 
وام سه میلیونی به 10 میلیون تومان با توجه به منابع 
قرض الحسنه بانک ها به عنوان تامین کننده وام ازدواج 

عملیاتی نیست. 
همتی در گفت وگو با ایسنا، با بیان این که در حال حاضر 
برای پرداخت همین سقف سه میلیون تومانی وام ازدواج 
بانک ها با مشکل مواجه اند، گفت: اگر قرار باشد که سقف 
را به یکباره تا سه برابر افزایش دهیم به طور حتم میزان 
پرداخت به یک سوم کاهش می یابد، در این حالت نه 
تنها تبصره موجود توانسته گره ای از زوجین باز کند، بلکه 
موجب می شود عده ای از این تسهیلات استفاده کرده و 

عده ای دیگر از آن محروم شوند. 

مدیرعامل بانک ملی، با اشاره به این که در شرایطی که 
منابع کافی برای افزایش سقف وام ازدواج وجود ندارد، 
اقدام نسبت به آن موجب ایجاد رانت و اختصاص آن به 
تعداد محدودی خواهد شد، افزود: به نظر می رسد منابع 
جاری بانک ها برای تامین این افزایش مطرح شده است، 
اما باید توجه داشت که با تنگنای مالی موجود و هزینه های 
سنگین بانک ها، تنها راه نفس  کشیدن آنها همین منابع 

جاری است که نباید محل تامین وام ازدواج باشد. 
راهکار افزایش وام

همتی درباره ی راهکاری برای افزایش سقف وام ازدواج 
نیز معتقد است که باید سقف این تسهیلات اگر هم که 
قرار است افزایشی داشته باشد به مرور و با رشد سالانه 
حداکثر 10 درصدی اتفاق بیفتد نه این که در محدودیت 
منابع آن را به یکباره تا 300 درصد افزایش دهیم. در این 

حالت این مصوبه عملیاتی نخواهد شد. 
پیشنهاد دیگر وی تغییر نرخ سود در تسهیلات ازدواج 
است به طوری که باید بخشی از این افزایش را از منابع 
به جای سود چهار درصد  و  قرض الحسنه خارج کرده 

موجود به آن سود مبادله ای تعلق بگیرد. 
بنابر توضیحات همتی، باید از میزان 10 میلیون تومانی 
قرار گرفته حدود  ازدواج که مورد تصویب مجلس  وام 
سه تا 3.5 میلیون تومان به طور نقد و از طریق صندوق 
قرض الحسنه تامین شود و مابه التفاوت آن با سود مبادله ای 
این  در   ، گیرد  قرار  متقاضیان  اختیار  در  درصد(   21(
شرایط هم سقف تسهیلات افزایش یافته هم این که منابع 
بیشتری به بانک ها برگشته و می توانند به تبع آن تعداد 

بالاتری تسهیلات پرداخت کنند. 
اعطای  بانک ها  هماهنگی  شورای  رئیس  گفته  به 
کارت های اعتباری خرید به زوج های جوان برای تامین 
کالاهای بادوام با شرایط مناسب نیز می تواند به عنوان 

بخش دیگری از این افزایش وام باشد. 
به گزارش ایسنا، محدودیت منابع قرض الحسنه برای 
پرداخت وام ازدواج تا جایی پیش رفت که برای دوره ای 
اعطای این وام در بانکها متوقف شد اما در سال 1393 
با تاکید برای شروع به پرداخت این تسهیلات بود که 
بعد از بحث و بررسی در مورد تامین منابع آن در نهایت 
بانک مرکزی، وزرات اقتصاد و بانکها در مورد تامین منابع 
و پرداخت وام ازدواج به توافق رسیده و اعطای وام سه 

میلیون تومانی آغاز شد. 

در حالی که در هفته های آغاز سال 1395، تالار شیشه ای با افت و خیزهای فراوانی 
و  افکنده  سایه  تالار  این  معاملات  بر  برجام  اجرایی شدن  ابهام های  و  است  مواجه 
سرمایه گذارانی را به سمت سرمایه گذاری در بازارهای ارز، طلا و مسکن سوق داده، 
یکی از فعالان بازار سرمایه معتقد است که بورس تنها بازار دارای بازده همراه با نقدینگی 

مناسب است. 
تیمور ابوحمزه مدیرعامل یک شرکت کارگزاری- در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، با اشاره 
به روند شاخص بورس اوراق بهادار در هفته های اخیر اظهار کرد: بازار سرمایه باریک و 
متاثر از اخبار سیاسی و اقتصادی است در حال حاضر نسبت به سال گذشته وضعیت بهتر 
است و از ابتدای اجرایی شدن برجام بازار حرکت مثبت خود را شروع کرد. در این فاصله 
اخبارهای منفی و مثبت در بازار وجود داشته و برخی از شایعات بازار را متاثر کرده است. 
او ادامه داد: اما در مجموع افق بلند مدت بازار را مثبت ارزیاتی می کنم اگر برجام اجرایی 
شود، تحریم ها کاملا برداشته شود، سرمایه گذاری خارجی وارد شود و بتوانیم تولید نفت 
را به مقدار قبل از تحریم ها برسانیم، قطعا وضعیت شرکت ها بهتر خواهد شد و سود 

آوری خواهند داشت. 
این فعال بازار سرمایه با اشاره به تحریم های اقتصادی ایران گفت: در دو سال آخر 
تحریم ها، بیشتر شرکت ها با کمبودهایی مواجه شدند. در آن زمان چه از بابت عدم 
گشایش اعتبارات و انتقال وجه، چه از نظر ورود مواد اولیه و کمی سرمایه در گردش 
مشکلاتی برای شرکت ها به وجود آمده بود علاوه بر این بالا بودن نرخ بهره بانکی 

هزینه های زیادی را تحمیل می کرد. اما امروز شرایط بسیار بهتر است. 
ابوحمزه اضافه کرد: به صورت جسته و گریخته شنیده می شود که شورای پول و اعتبار 
به مرور نرخ بهره بانکی و هزینه شرکت ها را پایین خواهد آورد بیشتر هزینه شرکت ها در 

دو سال گذشته هزینه های مالی سنگین بوده است. 
وی با اشاره به نرخ های بهره بانکی در ماه های گذشته گفت: نرخ بهره 27 یا 28 درصد 
در هیچ صنعتی وجود ندارد در حالی که بانک ها متاسفانه این نرخ ها را تحمیل کردند. 
ما می دانیم که شرایط بازار پول در حال بهبود است و مردم به بازار سرمایه اقبال نشان 

می دهند. امیدواری هایی وجود دارد که شرایط بهتر شود. 
این کازشناس بازار سرمایه افزود: شرکت هایی از جمله صنعت خودرو تاثیرات منفی 
بیشتری را در تحریم ها دیدند خودرویی ها پیشتاز و لیدر بازار هستند این گروه در ماه 
های پایانی سال 1394 با هیجان مواجه شده و افزایش قیمت های غیر منطقی داشتند 

اما پس از آن سهامشان شروع به افت کرد. 
او ادامه داد: در این چند روز، بازار خود را اصلاح می کند و نسبت P/E به وضعیت 
نرمال می رسد. افزایش های کمی که این روزها در شاخص بازار میبینیم ناشی از اصلاح 

بازار است. 
ابوحمزه اظهار کرد: بازار سرمایه بازار بلندمدت خوبی است و کسانی که به دنبال سود 
هستند باید حتما دید میان مدت یا لااقل کوتاه مدت داشته باشند نوسان گیری در این 
بازار دیگر وجود ندارد چون حجم بازار نسبت به گذشته بزرگ شده است. سرمایه گذاران 

باید صبر وشکیبایی داشته تا بتوانند سود مناسبی را به دست آورند. 
او ادامه داد: سرمایه گذاران باید به دنبال بازاری باشند که سودی متعادل داشته باشد، 

بنابراین پیش بینی می کنم که این بازار از عهده چنین بازدهی ای برآید. 
ابوحمزه درباره سرمایه گذاری افراد در بازار مسکن، ارز و طلا گفت: بازار مسکن بازار 
راکدی است و وضعیتش بسیار اسفناک است. بازار های طلا و ارز نیز بازار هایی هستند 
که بازدهی چندانی ندارند و تنها بازار دارای بازده که ویژگی نقد شوندگی هم دارد بازار 

بورس است. در بازار سرمایه حتی در شرایط بحران نقد شوندگی بالا بوده است. 
این کارشناس بازار سرمایه اظهار کرد: من فکر می کنم مسکن، ارز و طلا رقبای جدی ای 
برای بازار سرمایه نیستند اگر دولت نرخ بهره را کاهش دهد و سرمایه گذاری خارجی وارد 

شود این بازار برای سرمایه گذاران خارجی بازار جذابی است. 
ابوحمزه تشریح کرد: باید دولت امنیت سرمایه گذاری را تامین کند در این صورت قطعا 
سرمایه گذاری خارجی صورت می گیرد، ما در صنایع مختلف مانند پتروشیمی مزیت های 

متنوع داریم. 
وی از مردم خواست که با آگاهی وارد بازار سرمایه شوند و افزود:مردم تنها روی یک 
سهام سرمایه گذاری نکنند و پرتفوی تشکیل دهند تا ریسک های سرمایه گذاری خود را 

با تنوع بخشی کاهش دهند. 

اما و اگر مصوبه مجلس 

بن بست وام ازدواج، 10 میلیون بدون پول 

یک فعال بازار سرمایه: 

مسکن، ارز و طلا رقبای جدی  برای بورس نیستند 

معاون اول رئیس جمهور :

شاه بیت اصلی اقتصاد مقاومتی
 اقتصاد دانش بنیان است 

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه شاه بیت اصلی اقتصاد مقاومتی، اقتصاد دانش بنیان 
است، گفت: پنج رویکرد اصلی اقتصاد مقاومتی، درون زایی، برون نگری، دانش بنیان بودن، 

مردمی بودن و عدالت محور بودن است. 
به گزارش ایسنا، اسحاق جهانگیری در مراسم افتتاحیه چهارمین نمایشگاه تجهیزات 
و مواد آزمایشگاهی ساخت ایران با بیان اینکه در جهت گیری اقتصادی ما باید دانش و 
فناوری حرف اصلی را بزند، اظهار کرد: اینکه می گوییم اقتصاد باید از اتکا به نفس خارج 
شود نیازمند آن است که حتما به پایه ای دیگر متکی باشد و در شرایط فعلی اقتصاد ما باید 
به فکر و اندیشه جوانان تحصیلکرده اتکا کند.  وی با اشاره به حضور حجم نیروی انسانی 
متفکر، تحصیلکرده جوان و متفکر در کشورمان گفت: این حجم از نیروی انسانی جوان 
می تواند خلاق اقتصاد دانش بنیان به معنای واقعی باشد پس باید رویکردهای دقیقی برای 
دستیابی به اقتصاد دانش بنیان اتخاذ کرد.  معاون اول رئیس جمهور با اشاره به برگزاری 
جلسه ای به عنوان نفت دانش بنیان اظهار کرد: با دانشگاه های معتبر کشور قراردادهایی 
بسته شده و بیش از 1000 میلیارد تومان قرار است در اختیار دانشگاه ها قرار بگیرد تا 
دانش مورد نیاز تولید شده و نفت متکی به دانش داخلی شود؛ چراکه نفت از منابع غنی 
کشور ما و برنامه ما این است که بیش از 200 میلیارد دلار سرمایه گذاری در صنعت 
نفت انجام دهیم.  وی با تاکید بر اینکه در تمام رشته های صنعتی نیازمند فناوری جدید 
هستیم، تصریح کرد: اقتصاد دانش بنیان به این معناست که صنعت، کشاورزی و نفت ما 
دانش بنیان باشد و اداره کشور نیز براساس دانش مدیریت شود که زیرساخت اصلی این 
اتفاق دانشگاه هاست و در این راستا دانشگاه ها باید خود را مجهز کنند تا به دیگران سرویس 
دهند.  جهانگیری با بیان اینکه دانشگاه ها در تولید دانش در داخل کشور نقش کلیدی 
دارند، گفت: اولین رسالت ما تجهیز دانشگاه هاست و دولت باید کمک کند دانشگاه های 
کشور به تجهیزات مورد نیاز آزمایشگاهی مجهز شوند.  معاون اول رئیس جمهور با بیان 
اینکه ما باید به تولیدات داخلی ایران افتخار کنیم و شرایطی ایجاد کنیم تا هر ایرانی برای 
استفاده از محصول داخلی احساس افتخار کند، افزود: متاسفانه نتوانستیم این فرهنگ را 
در ایران به وجود آوریم که مصرف تولید ایرانی باید یک فرهنگ شود.  جهانگیری تاکید 
کرد: موضوع مصرف کالای تولید داخلی باید تبدیل به فرهنگ عمومی شود و در این 
راستا همه رسانه ها و شخصیت های بانفوذ در جامعه وظیفه دارند.  وی همچنین با اشاره به 
اینکه نیازمند رشد اقتصادی بالای پنج تا شش طی چندین سال آینده در کشور هستیم، 
تصریح کرد: نیازمند رشد اقتصادی هستیم تا برای نیروی انسانی در کشور کار ایجاد کنیم 
و رفاه مردم را افزایش دهیم.  جهانگیری با اشاره به ضرورت تقویت تولیدات داخلی در 
کشور گفت: باید نظام تعرفه ای مناسب حمایت از تولید داخل داشته باشیم، با قاچاق 
مبارزه کنیم و در بخش دولت نیز نظارت شود تا دستگاه های دولتی هیچ کالایی که در 
داخل تولید می شود را از خارج خریداری نکنند.  معاون اول رئیس جمهور با اشاره به رشد 
نمایشگاه تجهیزات مواد آزمایشگاهی ساخت ایران در طول چهار دوره ای که برگزار شده 
است، گفت: این نمایشگاه از 1000 محصول به 10 هزار محصول رسیده که جزو افتخارات 
مهم کشورمان است.  جهانگیری با اشاره به اینکه همه مکلف به توسعه ایران برای پیشرفت 
کشورمان هستیم، خاطرنشان کرد: توسعه کشورها از شرایط محیطی و بین المللی متاثر 
است و خوشبختانه این گفتمان در کشور ما شکل گرفته که دنبال توسعه علم و فناوری 
باشیم و مبنای آن را مقام معظم رهبری گذاشته اند.  وی با بیان اینکه توسعه علم زیربنای 
همه توسعه ها در کشور است، افزود: توسعه ای می تواند پایدار باشد که متکی به علم و 
فناوری باشد و با توجه به سابقه تاریخی ایران در تولید علم و فناوری در دنیا نیاز است که به 
جایگاه قدیمی مان برگردیم و در این راستا باید به نخبگان توجه کرده و دانشگاه ها را محترم 
بشماریم.  جهانگیری با اشاره به اینکه به خاطر تحریم ها موضوع اقتصاد مقاومتی به مساله 
اصلی و کلیدی در کشور تبدیل شده است، تصریح کرد: امروز تمام سطوح موظف هستند 
تا با اقتصاد مقاومتی، کشور را در مقابل فشارها مقاوم کنند و اقتصاد مقاومتی در دستور کار 

دولت و مسوولان دستگاه های مختلف است. 
 

وزیر نفت :

بنزین دو نرخی فساد می آورد
وزیر نفت با حمایت از تک نرخی بودن قیمت بنزین گفت: اگر مجلس دو نرخی بودن 

قیمت بنزین را تصویب کند و قانون شود دولت مکلف به اجرای آن خواهد بود. 
به گزارش ایلنا، بیژن زنگنه درباره دو نرخی بودن قیمت بنزین با اشاره به این که موافق 
بنزین دو نرخی نیست، اعلام کرد: دو نرخی بودن قیمت بنزین فساد می آورد و وزارت 
نفت نه تنها به دو نرخی بودن قیمت بنزین بلکه با دو نرخی بودن هیچ فرآورده نفتی 
موافق نیست. وی با بیان این که البته اگر مجلس این موضوع را تصویب کند دولت ملزم 
به اجرای آن است درباره این که آیا دولت طرح اصلاحی درباره بنزین دو نرخی ارائه می 
دهد، تصریح کرد: هنوز در این زمینه بحثی نشده است. مدیرشرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی هم پیشتر در این زمینه گفته بود: چنانچه مجلس و دولت تصمیم 
بگیرند؛ ملزم هستیم بنزین را دو نرخی و با کارت توزیع کنیم. عباس کاظمی افزوده بود: با 
توجه به شرائط کنونی پیشنهادمان تک نرخی ماندن بنزین است و دلیلی نمی بینیم که 

بنزین چند نرخی عرضه شود.

 وزیر اقتصاد با بیان اینکه افزایش سرمایه بانک ها نیاز 
عاجل و ضروری است، گفت: از هر محلی برای افزایش 

سرمایه بانک ها باید استفاده کنیم. 
به گزارش ایلنا ، علی طیب نیا در سومین نشست 
مدیران عامل بانک های خصوصی و دولتی افزود: به 
طور قطع استفاده از منابع بودجه ای دولت در راستای 
افزایش سرمایه بانک ها نتایج بسیار بالاتری می دهد و 
ما می توانیم از این منابع به عنوان اهرم استفاده کنیم 

و نقش پایدار در تامین مالی کشور ایفا کند.
وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه فشار اصلی 
تحریم ها متوجه نظام بانکی و بخش نفت و درآمدهای 
آن بود، گفت: نظام بانکی امتحان ما خود را در دوران 
تحریم پس داد و توانست از این شرایط سخت عبور 
کرده و آن را مدیریت کند و هزینه های تحریم را به 

حداقل ممکن برساند.
دوران  در  تجربه  این  با  ها  بانک  داد:  ادامه  وی 
پساتحریم نیز قادر خواهند بود که به نحو موثری گام 
های مهمی در نوسازی و بازسازی نظام بانکی بردارند 
و به طور قطع دولت و بانک مرکزی حمایت های لازم 

را در این راستا به عمل خواهند آورد.
طیب نیا با بیان این که امسال سال تولید است، 
گفت: ما از همه امکانات خودمان برای رونق تولید و 
اشتغال جوانان باید استفاده کنیم. بزرگترین مشکلی 
با آن مواجه هستیم مشکل  ما در حال حاضر  که 
تنگنای مالی است و تنگنای مالی را در دو حوزه می 
شود مشاهده کرد که یکی تنگنای اعتباری است که 
نمود آن در قدرت اندک وام دهی بانکها است و بانک 
ها نمی توانند نیاز مالی مردم را تامین کنند و به تقاضا 
جواب بدهند و نمود دیگرش نرخ بالای سود سپرده و 
تسهیلات بانکی است که طبیعتا این دومی هم ارتباط 

نزدیکی با اولی دارد.
بدهی دولت از مرز 500 هزار میلیارد تومان 

گذشت 
 وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه بعد دوم 
تنگنای مالی هم بدهی های گسترده ای است که 
دولت به ارگان مختلف و از جمله به نظام بانکی کشور 
دارد، گفت: بدهی بالای 500 هزار میلیارد تومانی که از 
گذشته به دولت به ارث رسیده است و مجموعه این دو 
عامل شرایط ویژه ای را در بازارهای مالی کشور فراهم 

کرده است. وی ادامه داد: با تحریم ها و افزایش نرخ ارز 
تقاضا برای منابع قابل وام دهی به شدت افزایش پیدا 
کرد. نرخ ارز بالا رفت و امکان گشایش اعتبار اسنادی 
از بانک ها گرفته شد و نیاز بنگاه ها را به منابع مالی 
به شدت افزایش داد و امکان پیش فروش کالاها از 
بنگاه ها سلب شد و در عوض به فروش اقساطی روی 
آوردند که این هم عامل دیگری بود که تقاضا را برای 
منابع قابل وام دهی به شدت بالا برد.طیب نیا گفت: 
از طرف دیگر بانک ها به دلیل مشکل کمبود سرمایه 
و به دلیل بدهی های گسترده دولت به نظام بانکی، 
مطالبات غیرجاری که شرایط رکودی ناشی از تحریم 
ها به وجود آورده بود و مطالبات غیرجاری را که از 
گذشته شروع شده بود توسعه داد و نهایتا اموال و 
دارایی های مازادی که بانک ها دارند و ذخایر قانونی 
بانکها نزد بانک مرکزی، مجموعه این عوامل باعث شد 
بخش قابل توجهی از منابع قابل وام دهی منجمد شود 

و درصد کمی از این منابع به صورت تسهیلات جدید 
بتواند به مردم و به بخش خصوصی پرداخت شود.

وزیر امور اقتصادی و دارایی در ادامه با بیان اینکه 
این  با  مقابله  شرایط، شرایط سختی است، گفت: 
شرایط به نظر می رسد که از طریق سیاست های 
متعارف و شناخته شده ای که در شرایط عادی اعمال 
می شود امکان پذیر نیست. وی افزود: در شرایط 
نامتعارف، سیاست های نامتعارف را باید اتخاذ کرد 
و این همان کاری است که در کشورهای غربی هم 
در بعد از بحران مالی سال 2008 با یک تفاوت عمده 
اتخاذ شد و آن این که کشورهای غربی اگرچه دچار 
مشکل انجماد مالی و اعتباری شدند اما تورمشان 
یک تورم بسیار اندک بود و بنابراین نگران افزایش 
و تشدید تورم به دلیل سیاست های اصلاحی شان 

نبودند.
طیب نیا با بیان اینکه ما با مشکل تورم شدید هم 

ابزارهای  از  توانستیم  نمی  بنابراین  و  بودیم  مواجه 
لازمی که می توانست گشایش پولی و اعتباری ایجاد 
کند بدون دغدغه تورم استفاده کنیم گفت: شاید دلیل 
این که استفاده از ابزاری مانند کاهش نرخ ذخیره 
قانونی به تدریج صورت گرفت در همین حساسیت و 
دغدغه نسبت به شرایط تورمی حاکم بر اقتصاد کشور 
بود. وزیر امور اقتصادی و دارایی ادامه داد: به هر حال 
مجموعه ای از اقدامات در دوسال گذشته اتخاذ شد که 
یکی از آن بحث سودآور کردن فعالیت اصلی بانک ها 

بود که آنها نیاز به بنگاه داری نداشته باشند.
وی یادآور شد: یکی از دلایلی که بانک ها به سمت 
بنگاه داری رفتند این بود که فعالیت اصلی بانکداری 
سود لازم را برای بانک ها تامین نمی کرد و تامین 
نمی کند بنابراین یکی از سیاست های ما این بود 
که بانک ها بتوانند از فعالیت اصلی اشان سود لازم 
را بدست آورند.طیب نیا ادامه داد: تصمیماتی که در 

خصوص نرم عقود مبادله ای گرفته شد در این راستا 
باید جستجو کرد و اقدامات بعدی ما باید در این جهت 
از طریق  بتواند  بانک ها  از درآمد  باشد که بخشی 
کارمزد خدمات بانکی تامین شود و همه جای دنیا این 
گونه است و بانک ها درآمدشان را صرفا از اتکا به نرخ 

بهره و سود تامین نمی کنند.
وی یادآور شد: در دوران پساتحریم عملیات بانکی 
بین المللی هم می تواند منافعی برای بانک ها داشته 

باشد و آنها را از بنگاهداری بی نیاز کند.
از  اقتصادی و دارایی در بخش دیگری  امور  وزیر 
سخنان خود به بحث کاهش نرخ ذخیره قانونی اشاره 
کرد و گفت: یکی دیگر از سیاست های اصولی ما 
کاهش نرخ ذخیره قانونی است و ما در عین حالی 
که شرایط تورم جامعه مونیتور می کنیم تمرکزمان 
باید روی کنترل رشد پایه ای پولی باشد و این امکان 
را باید فراهم کنیم که بانک ها به اتکای منابع پایه 
پولی موجود بتوانند تسهیلات بیشتری به نیازمندان و 
فعالیت های اقتصادی اعطا کنند.طیب نیا با بیان اینکه 
دخالت موثر بانک مرکزی در بازار بین بانکی و توسعه 
هرچه بیشتر این بازار که نیاز کوتاه مدت سیستم 
بانکی را به منابع مالی تامین می کند، گفت: یکی از 
دلایلی که نرخ سود در سیستم بانکی ما افزایش پیدا 
کرده است و متناسب با تورم کاهش پیدا نمی کند 
این است که بانک ها یک سری نیازهای کوتاه مدت 
و الزامی دارند و اگر نتوانند این نیازها را تامین کنند 
در بازار با نرخ های بالا عمل می کنند بنابراین بانک 
مرکزی همین سیاست را ادامه می دهد و کاهش 
نرخ بیشتر سود خواهیم بود.وی در ادامه به بحث 
فروش سهام بانک ها، بیمه ها و استفاده از آنها برای 
افزایش سرمایه بانک ها که سال گذشته در حد 500 
میلیارد تومان عمل کردیم و امسال قاعدتا در مقیاس 
های بالاتر عمل کنیم اشاره کرد و گفت: استفاده از 
مطالباتی که بانک ها از محل حساب ذخیره ارزی 
دارند منبع دیگری برای افزایش سرمایه است که می 
تواند مورد استفاده قرار بگیرد.وزیر امور اقتصادی و 
دارایی ادامه داد: مطالباتی که بانک مرکزی از بعضی 
از بانک ها داشته و پذیرفته است که در حدود 5 هزار 
میلیارد تومان بتوانیم افزایش سرمایه بدهیم و من هم 

از این اقدام موثر بانک مرکزی تشکر می کنم.

وزیر اقتصاد :

افزایش سرمایه بانک ها نیاز عاجل و ضروري است
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مقایسه حمایت چین و ایران از فوتبال؛

از 20 هزار زمین چمن تا زهکشی با تاخیر

درحالی کی روش از دغدغه هایش در مورد زمین تمرین می گوید که چین در حال ساخت 
بیست هزار زمین چمن برای توسعه فوتبال است.

در حالی که مربیان تیم های همگروه ایران در گروه اول مقابل خبرنگارهای بین المللی 
در مورد مسائل فنی و آرزوهایشان حرف می زدند کارلوس کی روش در کوالا لامپور دوباره 

دغدغه هایش را بیان کرد. به این جملات که از دهان کی روش بیرون آمد دقت کنید:
»ما بازیکنان باکیفیتی داریم که می توانند در زمین صعود را ممکن کنند اما برنامه ریزی و 
منابع ما بسیار مهم هستند. به طور مثال اگر شرایط اسکان تیم و سفر را در نظر بگیریم، تاثیر 
قابل ملاحظه ای روی شرایط تیم دارند. فیرپلی به این معنا است که باید با شرایطی مانند 
رقیبانمان بازی کنیم. اما چه کسی اهمیت می دهد؟ این مسئله در دست مقامات ورزش 
ایران است. گروه ایران بسیار دشوار است اما حریف اصلی ما می تواند عدم تعهد به حمایت 
از تیم ملی باشد.« دغدغه های کی روش انگار زمان و مکان نمی شناسد او از هر فرصتی 
برای آنکه از مقامات فوتبال ایران امکانات اولیه مثل اسکان و زمین و لباس را بگیرد استفاده 
می کند و این دردناک است. تا جایی دردناک است که گاهی از خود می پرسیم اگر کی روش 
سخت گیر سرمربی تیم ملی ایران نبود یعنی تیم ایران اسکان پیدا نمی کرد؟ زمین برای 
تمرین نداشت بیا بدون لباس به مسابقات می رفت؟ قطعا چنین نبود اما کی روش میزان 
استاندارد را برای تیم ملی می خواهد و ما مقدار حداقلی را در نظر می گیریم. این همه در 
حالی رخ می دهد که مسئولان فوتبال کشور چین در نظر دارند تا سال 2020 پنجاه میلیون 
کودک و بزرگسال را وارد عرصه فوتبال کنند و برای این منظور 20 هزار زمین تمرین و 70 
هزار زمین فوتبال در این کشور آماده خواهد شد. باشگاه های چینی این روزها به شدت اقدام 
به جذب بازیکنان سرشناس با مبالغ گزاف کرده اند که در این خصوص می توان به آلکس 
تکسیرا و رامیرس برزیلی و جکسون مارتینس اشاره کرد. مقایسه ایران با چین، هر دو در 
قاره آسیا چندان عجیب و غیرقابل باور نیست. موضوع بحث اقتصادی و مالی هم نیست، 
مسئله این است که آنها می دانند چرا فوتبال را بال و پر می دهند و برایش هزینه می کنند و 
ما نمی دانیم. ما نه قوانین فوتبال حرفه ای را مصوب می کنیم که فوتبالمان درآمدهایش را به 
جیب خودش بزند و نه اصلا می دانیم چرا باید فوتبال داشته باشیم. چین به دنبال ساخت 
20000 زمین فوتبال است و ما زمین کمپ تیم ملی ایران را  هم در زمان درست که قولش 
را به کی روش داده ایم تعمیر و زه کشی نمی کنیم و تازه با او دعوا هم داریم که چرا اعتراض 
می کند؟. با این مسیر هم دغدغه های کی روش را خوب درک می کنیم و هم استاندارد 

حمایت از تیم ملی را اندازه می گیریم.

درآمد میلیاردی صداوسیما از فوتبال 
حلال است؟

زمانی که نه شرع، نه عرف و نه اخلاق شما را به رعایت تعهدتان ملزم نمی کند جز این 
است که در سلامت و حلالیت آن شک و شبهه ایراد وارد کرده اید؟

به  گزارش خبرنگار  ایسنا ، رقم مربوط به حق پخش تلویزیونی فو تبا ل در لیگ چهاردهم 
17.5 و در لیگ پانزدهم 22.5 میلیارد تومان مابین سازمان صدا و سیما و فدراسیون فو تبا ل 
به امضا رسید و به صورت قرارداد بین طرفین به امضا رسید؛ قراردادی که هرگز صدا و 
سیما با مدیریت محمد سرافراز خود را پایبند و متعهد به آن نمی داند. صداوسیما از صبح تا 
شب بر طبل اخلاق مداری و پرداخت حق و حقوق دیگری از جمله حق الناس می کوبد، 
اما درست همان زمان که باید به آنچه دیگران را پند می دهد، عمل کند طور دیگری رفتار 
می کند. "پول" همان کالایی است که دروس ارزشی صدا و سیما را زیر پا قرار داده است، 
17.5 میلیارد از فصل قبل و 22.5 میلیارد از فصل جاری لیگ برتر فو تبا ل ایران مجموعا 
40 میلیارد تومانی است که صدا و سیما تا به این لحظه از فو تبا ل درمانده ایران بالا کشیده 
است و همان لحظه که مخاطبان میلیونی اش را به واسطه همین فو تبا ل پای شهرآورد 82 
میخکوب کرده است، آب خنک 40 میلیاردی را سر می کشد. فو تبا ل ایران برای صدا و سیما 
کالایی بی واسطه برای درآمدی یک طرفه است که هرگز به حال و روزش دل نمی سوزاند؛ 
همان فو تبا لی که زورش به سعودی های لابی باز نرسید تا در گرداب بی پولی در بازی هایی 
که به کشور ثالث رفت تنها بماند. زخم بی پولی فو تبا ل ایران در برهه زمانی کنونی سر باز 
کرده است و هیچ کس نیست که آن را مرهم نهد. صدا و سیما همان زمان که فو تبا ل بیمار 
و بیمارتر، نحیف و نحیف تر می شود جیب هایش را از درآمدهای میلیاردی همین فو تبا ل پر 
می کند و گونه هایش از خوشحالی این گونه درآمدها گل می اندازد. وقتی زورتان به کسی 
نمی رسد هر چه خودتان را هم به در و دیوار بکوبید و داد و بیداد کنید فایده اش هیچ است. 
حال و روز فدراسیون فو تبا ل و صدا و سیما هم درست شبیه مشت های گره کرده کودکی 
است که صدا و سیما را قلقلک می دهد و بساط زور آزمایی که از قبل برنده اش مشخص 

است را فراهم می کند.
* وقتی به استفتاء مراجع تقلید هم توجه نمی شود!

فدراسیون فو تبا ل و سازمان لیگ که زورشان به صدا و سیما نرسید به مراجع عالیقدر پناه 
بردند تا از آنها در مورد پرداخت نشدن حق پخش تلویزیونی استفتاء بگیرند و نظر مراجع 
معظم تقلید را در این خصوص خواستار شوند. مراجع عالیقدر نیز در پاسخ به این استفتاء 
اعلام کردند که پرداخت نکردن حق پخش تلویزیون فو تبا ل توسط صدا و سیما جایز نیست.

حال این پرسش مطرح است سازمان صدا و سیمایی که به درستی صبح تا شب تریبون 
خود را به ترویج و تعهد به شرع و عرف اختصاص داده، چه توجیهی برای عمل نکردن به 
تعهدات قانونی خود دارد؛ تعهداتی که مراجع عالیقدر نیز صدا و سیما را ملزم به رعایت آن 

دانسته اند.
* رونمایی از برخی درآمدهای میلیاردی صدا و سیما از فو تبا ل

 به گفته یکی از اعضای هیات رییسه سازمان لیگ درآمد تلویزیون از فو تبا ل برای یک 
دقیقه تبلیغ بین دو نیمه مسابقه 300 میلیون تومان است و با احتساب 10 دقیقه تبلیغ 
رقمی سه میلیاردی می شود که این رقم برای تیم های سرخابی رقم متفاوت 105 میلیارد 
تومان حاصل می شود. بازی با همه این اعداد و ارقام در طول یک فصل بماند برای چانه 
زنی آقایان با هم پشت میزهایی که هیچ وقت مشخص نیست در پس آن چه می گذرد، اما 
هر چه هست درآمدهایی چند صد میلیاردی صدا و سیما از تبلیغات مربوط به برنامه ها و 
مسابقات فو تبا لی بر هیچ کس پوشیده نیست. کسی هم برای این درآمدها دندان گرد نکرده، 
نوش جانشان، اما تنها انتظاری که می رود رعایت همان تعهداتی است که به عنوان حداقل 
پرداختی صدا و سیما به فو تبا ل ایران برای تیم ها حکم حیات دارد؛ فو تبا لی که با ادامه این 
روند به بقای آن امیدی نیست و باید منتظر ورشکستگی هر  چه  سریع تر باشگاه های آن بود.

* خفقان فو تبا ل از زورآزمایی صدا و سیما
کاش حداقل دلمان برای فو تبا ل این مملکت هم می سوخت، کاش صدا و سیما ذره ای 
به شرایط اسفناک فو تبا ل ایران توجه می کرد؛ فو تبا لی که باشگاه هایش روز به روز فقیرتر 
می شود، کاش حداقل صدا و سیما به شعارهایی که صبح تا شب در تریبون سر می داد عمل 
می کرد تا ذره ای برای ما این شعارها حکم پوچ نداشته باشد، اما همه اینها به کنار، دریغ از 
ریالی باز پرداخت از میلیاردها تومان حق پخش تلویزیونی فو تبا ل؛ فو تبا لی که هر بار صدایش 
در آمده در پشت پرده کار با نمایش قدرت سازمان صدا و سیما خفقان گرفته است؛ فو تبا لی 

که هیچ گاه در جدال با صدا و سیما یارای مقابله ندارد.

اعتراض رسمی پر سپولیس 
نسبت به اتفافات اهواز

باشگاه پر سپولیس طی نامه ای به حوادث رخ داده در اهواز اعتراض کرد.
پس از این که طی دیدار تیم های استقلال اهواز و پر سپولیس تهران حوادثی از جمله 
سنگ پرانی هو اد ا ران اهوازی و همین طور ورود تماشاگران به زمین مسابقه روی داد، باشگاه 

پر سپولیس طی نامه ای به فدراسیون فو تبا ل به اتفاقات رخ داده رسما اعتراض کرد.
 در این نامه تمام اتفاقات رخ داده در زمین مسابقه از جمله سنگ پرانی هو اد ا ران به 
اتوبوس تیم و عوامل باشگاه و همین طور اتفاقات پس از بازی طی گزارشی به فدراسیون 

فو تبا ل ارائه شده است.

در جلسه شورای معاونان انجام شد؛

تاکید وزیر ورزش بر تکمیل ورزشگاه آزادی تا سه ماه آینده
وزیر ورزش و جوانان در نشست شورای معاونان این وزارتخانه بر 
تکمیل و تجهیز ورزشگاه آزادی تا سه ماه آینده و پیش از رقابت های 

دور نهایی جام جهانی فوتبال تاکید کرد.
نود و یکمین جلسه شورای معاونان وزارت ورزش و جوانان به ریاست 
دکتر محمود گودرزی در مجموعه بزرگ آزادی تهران برگزار شد. در 
این جلسه  وزیر ورزش و جوانان با تقدیر از تلاش های مصطفی مدبر 
مدیر عامل شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی و فرهاد نیکو خصال 
مدیریت مجموعه آزادی، پیشنهاد طرح جامع ساماندهی این مجموعه 
را ارائه کرد و گفت: مجموعه ورزشی آزادی یک سرمایه ملی است و در 
کنار توجه به جنبه های مختلف اقتصادی و اجتماعی، رویکرد اساسی 

آزادی باید ملی و المپیکی باشد.  
گودرزی با تاکید بر بازمهندسی و تقویت مدیریت مجموعه آزادی 
تهران گفت: با کمک شرکت توسعه و نگهداری به عنوان متولی اصلی، 
فدراسیون ها و مجموعه معاونت های مرتبط باید یک مجموعه مشورتی 

قوی در کنار شرکت توسعه و مدیریت مجموعه آزادی داشته باشیم.
وزیر ورزش و جوانان با اشاره به موقعیت اجتماعی مجموعه آزادی 
تهران افزود: برنامه مدیریت مجموعه آزادی برای حضور مردم و بهره 
برداری از امکانات آن برای عموم و بخصوص نوجوانان و جوانان ، قابل 
تقدیر است ولی باید توجه کنیم رویکرد اساسی مجموعه آزادی قهرمانی 

است.
گودرزی در بخش دیگری از صحبت های خود در شورای معاونان 
وزارت ورزش و جوانان به اهمیت تکمیل و تجهیز استادیوم آزادی 
پرداخت و گفت : از مدیرعامل  شرکت توسعه و نگهداری می خواهم 
حداکثر ظرف سه ماه آینده و قبل از بازی های دور نهایی مقدماتی جام 
جهانی، کار نصب صندلی های طبقه دوم استادیوم آزادی را به پایان 
برساند و شرایط برای حضور گسترده تماشاگران و علاقمندان فوتبال 

ملی بهتر و بیشتر فراهم شود.
 وزیر ورزش و جوانان همچنین از معاونت همگانی خواست با تامین 

اعتبار لازم ، در اسرع وقت و به فوریت با کمک مدیریت مجموعه آزادی 
جاده تندرستی دور دریاچه مجموعه ورزشی آزادی را آماده کند و با 
این طرح امکان استفاده مردم غرب تهران از مزایای این جاده به عنوان 

بخشی از برنامه های حوزه همگانی ورزش فراهم شود.
گودرزی در ادامه نشست شورای معاونان با تاکید بر مشارکت بخش 

خصوصی در پروژه هاو طرح های ورزشی از شرکت توسعه و نگهداری 
خواست با اطلاع رسانی دقیق و به موقع ، فرصت حضور  سرمایه گذاران 
این بخش را سریعتر فراهم کند و همه چیز در یک روند شفاف و روشن 
برای افزایش اعتماد مشارکت کنندگان بخش خصوصی صورت گیرد .

وزیر ورزش و جوانان  توسعه فضاهای ورزشی خصوصاً در بخش 

همگانی برای بانوان را یکی از برنامه های مهم دولت تدبیر وامید دانست 
و افزود: ایجاد و احیا زیر ساخت های لازم برای گسترش ورزش زنان در 
بخش همگانی و قهرمانی به عنوان یک برنامه و راهبرد جدی در وزارت 
ورزش مطرح بوده و پیگیری شده است و ما در این بخش تبعیضی بین 
قهرمانان زن و مرد در استفاده از امکانات و شرایط تیم های ملی چه در 
بخش هزینه ها و چه در بخش استفاده از امکانات در سال کسب سهمیه 
المپیک نداشته ایم . گودرزی با اشاره به پیشرفت 22 درصدی استادیوم 
چهل هزار نفری بانوان در مجموعه بزرگ آزادی تهران گفت : تکمیل 
این مجموعه، خواست جامعه ورزش بانوان است و با نگاه و حمایت وی ژه 
ای که رئیس جمهور محترم به توسعه ورزش بانوان دارد، بایستی  در 
دولت یازدهم شرایط برای تکمیل و بهره برداری از این مجموعه بزرگ 

فراهم شود.
همچنین در این نشست شورای معاونان وزارت ورزش و جوانان 
فعالیت های  از  گزارشی  توسعه  عامل شرکت  مدیر  مدبر  مهندس 
آزادی چشم و چراغ  : مجموعه  ارائه کرد و گفت  آزادی  مجموعه 
مکان های ورزشی ایران است و باید از بهره برداریهای پراکنده جلوگیری 
کرد و با همراهی و هماهنگی با نوزده فدراسیون حاضر در این مجموعه 

می توان به ساماندهی بهتر مدیریتی آزادی کمک کرد.
در ادامه جلسه فرهاد نیکوخصال مدیر مجموعه آزادی به بیان 
مشکلات و فرصت های پیش روی بزرگترین مجموعه ورزشی ایران 
پرداخت. نیکوخصال گفت : مجموعه آزادی باید بتواند با کمک وزیر 
محترم و مجموعه معاونت و فدراسیون عقب ماندگی بیست ساله را 

جبران کند.
مدیر مجموعه ورزشی آزادی تاکید کرد: تلاش کردیم با بازکردن در 
مجموعه ورزشی به روی عموم از طریق عضو گیری و همینطور برگزاری 
کلاس های تابستانی برای نوجوانان و جوانان و تورهای گردشگری نیم 
روزه و یک روزه با کمک بخش خصوصی ، مردم را با این مجموعه ملی 

بیشتر آشنا کنیم.

 ـتراکتورسازی 1؛ سیاه جامگان 2 

 معجزه در 90+2
فرهاد کاظمی سرمربی سیاه جامگان با تعویض های طلایی موفق به برگردان نتیجه 

بازی و کسب 3 امتیاز حساس از دیدار مقابل تراکتورسازی مدعی شد.
 سیاه جامگان با این برد با ارزش خانگی 24 امتیازی شد و در رده چهاردهم جدول قرار 
گرفت تا جنگ فرار از سقوط همچنان ادامه داشت. تراکتور هم با این شکست دیگر بختی 

برای قهرمانی و حضور در جمع مدعیان نخواهد داشت.

نفت 0 - سپاهان 1؛

 مهاجم سابق نفت را آتش زد
امین منوچهری که سابقه بازی در نفت را دارد با کل خود در دقیقه 89 اولین برد 

سپاهان را بعد از مدتها بحران نصیب تیمش کرد .
نفت با  این شکست 42 امتیازی ماند و درصورت برد ذوب آهن به رده ششم سقوط 
می کند . سپاهان هم با 35 امتیاز در رده یازدهم جدول باقی ماند اما می تواند در هفته 

های بعد دو سه پله صعود کند.

پرسپولیس یک امتیاز تا سهمیه آسیایی
با شکست دو تیم نفت، تراکتورسازی مقابل سپاهان و سیاه جامگان این دو تیم رسما از 

جمع مدعیان کسب قهرمانی لیگ برتر خارج شدند.
 تراکتورسازی که در دیدار قبلی خود در آسیا مقابل حریف قدرتمندی مثل الهلال 
نمایش درخشانی ارائه کرده بود امروز بازی مقابل سیاه جامگان را خوب آغاز کرد اما 
با گذشت زمان تحلیل رفت و دو گل از شاگردان فرهاد کاظمی دریافت کرد، مربی که 

همیشه برای قلعه نویی دردسرساز بوده است.
شکست تراکتورسازی که با سلسله ای از اشتباه پیش رفت این تیم را در امتیاز 42 نگه 
داشت که به منزله فاصله 9 امتیازی شاگردان قلعه نویی با پرسپولیس صدرنشین است. 
نفت هم که در هفته آینده با پرسپولیس بازی دارد نمایش بسیار ضعیفی داشت و با 
شکست غیرمنتظره امروز مثل تراکتور روی عدد 42 باقی ماند. این اتفاق  به این معناست 
که تراکتورسازی و نفت در صورتی قهرمان می شوند که 9 امتیاز از 3 بازی باقیمانده را 
بگیرند و البته این به شرطی است که پرسپولیس هر 3 مسابقه باقیمانده و استقلال و 
استقلال خوزستان حداقل 2 بازی از 3 بازی باقیمانده را شکست بخورند که این موضوع 
چندان منطقی به نظر نمی رسد و با این وصف کار این دو تیم را برای کسب قهرمانی 

باید تمام شده قلمداد کرد.

حسینی :

 غذای افتضاح خوردیم و همه دل درد گرفته ایم
مدافع تیم فوتبال نفت تهران از شرایط این تیم انتقاد کرد.

 سید جلال حسینی پس از شکست یک بر صفر نفت تهران مقابل سپاهان گفت: ما نه 
به اردو می رویم و نه شرایط فوتبالی داریم. غذای افتضاحی خوردیم و الان همه دل درد 
گرفته ایم. وی ادامه داد: شرایط خوبی نداریم و در یک وضعیت معمولی به سر می بریم، 

من یک ساعت در ترافیک بودم تا به ورزشگاه برسم.
مدافع نفت تهران عنوان کرد: چند ماه است که شرایط مان همین است. وضعیت تیم 
نرمال نیست. برخی بازیکنان در خوابگاه هستند و این باعث شده تیم ما شرایط خوبی 

نداشته باشد.

رسول نویدکیا:

 محرم با سپاهان قطع همکاری کرده است
برادر محرم نویدکیا می گوید او با باشگاه سپاهان قطع همکاری کرده است. 

 به گزارش ایسنا، رسول نویدکیا پس از برتری یک بر صفر تیمش مقابل نفت درباره 
محرم نویدکیا اظهار کرد:  او دیگر نمی آید و کلا با سپاهان رابطه اش را قطع کرده است. این 

موضوع را من به عنوان برادر محرم می گویم که او دیگر برنخواهد گشت.
 وی در پاسخ به این سوال که مشکلات محرم با سپاهان چیست گفت: واقعا نمی دانم 
با چه کسی مشکل دارد. سپاهان 10 بار همراه با محرم قهرمانی به دست آورد اما هیچ 
کس نگفت محرم برای این تیم جام آورده است. اما امسال که شرایط این گونه شد او را به 
زور به تیم آوردند البته خودش اول فصل نیامد. الان هم او را مقصر می دانند و می گویند 
همه تقصیرها بر گردن محرم است. محرم به خاطر همین موضوع کنار کشیده و می گوید 

نمی خواهد دیگر به سپاهان بیاید.

کاظمیان: 

مُرده اولادی را هم رها نمی کنند!
هافبک سابق پرسپولیس نسبت به انتشار خبر درگیری دو بازی کنونی و سابق 

پرسپولیس واکنش نشان داد.
روز گذشته تعدادی از ستاره های فعلی و سابق فوتبال ایران به قائمشهر سفر کردند و بر 
سر مزار مرحوم مهرداد اولادی حاضر شدند. بعد از این اتفاق، برخی رسانه ها از وقوع یک 
درگیری بر سر مزار اولادی خبر دادند. خبرهای انتشاریافته حکایت از درگیری محسن 

بنگر و شیث رضایی داشت.
جواد کاظمیان که در روزهای گذشته همواره کنار خانواده مرحوم مهرداد اولادی حضور 
داشته و دیروز نیز به محل دفن آن مرحوم رفته بود، وقتی چنین موضوعی را می شنود 
عصبانی می شود و به ورزش سه می گوید: این حرف ها چیست؟ همه ما بابت درگذشت 
مهرداد آزرده خاطر هستیم، دیگر با این مسائل دلمان را به درد نیاورید! من نمی دانم چرا 
مردم اینقدر وقتی یک نفر فوت می کند، شایعه می سازند؟ آنهایی که این مطالب را بیان 

می کنند، دنبال چه چیزی هستند؟
او که بغض خاصی در گلو داشت، صحبت هایش را اینطور ادامه داد: آدم از این حرف ها 

آتش می گیرد.
 محسن بنگر بنده خدا با پای مصدوم تا قائمشهر آمده بود که کنار مهرداد باشد و به 

خانواده اش دلداری بدهد. 
شیث رضایی به خاطر همین مساله آمده بود. آنوقت برایشان حرف در می آورند؟ من که 
هر ثانیه کنار آنها بودم، هیچ درگیری ندیدم. چرا این مسائل را بیان می کنند؟ کاظمیان 
صحبت هایش را اینطور به پایان می برد: این بچه با 30 سال فوت کرده، آنوقت یکسری 
آدم بعد از مرگ هم رهایش نمی کنند. فقط می توانم بگویم متاسفم، متاسفم، متاسفم. 

همین.

ذوب آهن 1- صبا 1

 شانس آسیایی شدن کم شد

جدال تیم هایی گل محمدی و دایی همانند دور رفت با تساوی بدون گل به پایان رسید تا 
شانس کسب سهمیه آسیایی برای هر دو کم شود. 

 به گزارش "ورزش سه"، ذوب آهن برخلاف نیم فصل اول نتایج ضعیفی در دور برگشت 
داشته و از چهار بازی اخیر تنها 2 امتیاز کسب کرده است تا فاصله اش با تیم های مدعی 
قهرمانی و کسب سهمیه آسیایی زیاد شود اما آنها امیدوار هستند از ساعت 18:15 دیروز 
که برابر صبای قم قرار گرفتند درخشش در لیگ قهرمانان آسیا را ادامه دهند و اختلاف را با 
تیم های بالای جدول کمتر کنند ولی در سمت مقابل صبا نیز هنوز روی کاغذ شانس آسیایی 
شدن را به خود قائل است و دایی این مهم را به بازیکنان خود در سه بازی اخیر که یک پیروزی 

و دو تساوی داشتند القاء کرده است.
هفته بیست و هفتم لیگ برتر

استادیوم: فولادشهر اصفهان / تماشاگر:  1000 نفر
داور: محمدرضا فغانی ؛ کمک ها: آرمان اسعدی، حمزه علی سلیمی و علی احمدی / ناظر 

داوری: حسین عسگری
 ذوب آهن

رشید مظاهری، هادی محمدی، وحید محمدزاده، علی حمام، هاشم بیک زاده، قاسم 
پهلوان،  احسان  مسعود حسن زاده(،  تبریزی)80-  مرتضی  مهدی پور،  مهدی  حدادی فر، 

محمدرضا عباسی)65- مهدی رجب زاده( و کاوه رضایی)90- دانیال اسماعیلی فر(
سرمربی: یحیی گل محمدی

صبا
میلاد فراهانی، فیلیپه ماچادو، امیرحسین صادقی، داوود بهادری، محمدامین آرام طبع، 
فرشید باقری، اکبر صادقی، ابوالفضل ابراهیمی)46- محمد بائوج رضایی(، کریم اسلامی)89- 

محمد اوسانی( فرید بهزادی کریمی و محمد قاضی.
سرمربی: علی دایی

 اخطار
 محمد قاضی)47( - میلاد فراهانی)62(  از صبا

علی حمام)50( - وحید محمدزاده )61 )83(( - قاسم حدادی فر)67( - مرتضی تبریزی)68( 
از ذوب آهن

 شرح گل ها
 ذوب آهن 1- صبا 0)دقیقه 13: مرتضی تبریزی(: ارسال مهدی مهدی پور از روی ضربه 
آزادی که در سمت چپ میانه زمین برای ذوب آهن حاصل شده بود را مرتضی تبریزی پشت 

مدافعان صبا در تیرک دوم به گل تبدیل کرد.
 ذوب آهن 1- صبا 1)دقیقه 54: فرشید باقری(: سانتر اکبر صادقی از روی ضربه آزادی که 
سمت چپ زمین برای صبا حاصل شده بود بعد از برخورد به زمین با ضربه سر فرشید باقری 

وارد دروازه ذوب آهن شد.
 شرح نیمه اول

 شاگردان گل محمدی با شروع طوفانی در دقایق ابتدایی سه موقعیت جدی و دو کرنر 
خلق کردند که دفاع متزلزل صبا نیز کمک زیادی به ایجاد فرصت برای آنها داشت. پس از 
این حملات بالاخره ذوب آهن در دقیقه 13 روی ارسال مهدی پور و ضربه تمام کننده تبریزی 
به گل اول دست یافت و توانست تا دقیقه 20 توپ و میدان را در اختیار بگیرد. صبا که 
نمی خواست بازنده این دیدار حساس باشد به مرور زمان بازی را در دست گرفت و توانست چند 
موقعیت جدی روی شوت از راه دور ایجاد کند که هیچکدام از آنها حاصلی برای شاگردان دایی 

در پی نداشت تا نیمه اول با تساوی یک بر صفر به سود ذوب آهن به اتمام رسد.
 اتفاق ویژه

ذوب آهن از هفته شانزدهم در پنجم دی ماه سال گذشته که برابر ملوان در ورزشگاه 
فولادشهر اصفهان به برتری رسید دیگر به برتری خانگی دست نیافته و امروز هم با وجود اینکه 

از صبا پیش بود نتوانست از برتری اش محافظت کند.
همچنین این سیزدهمین تساوی هر دو تیم در لیگ پانزدهم بود که از این حیث رکوردار 

هستند.
بهترین بازیكن 

اکبر صادقی همانند سه بازی اخیر صبا نمایش موثری در ترکیب تیمش داشت و توانست با 
ایجاد چند موقعیت و دادن یک پاس گل نقش مهمی در تساوی تیمش داشته باشد. همچنین 

مهدی پور هافبک ذوب آهن نیز که یک پاس گل داد نیز جزء برترین های این مسابقه بود.
 لحظات حساس

دقیقه 4: پاس در عرض تبریزی به محوطه جریمه را عباسی با بغل پا به سمت دروازه صبا 
زد که ماچادو مقابل این توپ ایستاد و آن را دور کرد.

دقیقه 5: ضربه آزاد رضایی از فاصله 30 متری به زیر طاق دروازه صبا را فراهانی مشت کرد 
تا نخستین کرنر بازی برای ذوب آهن شکل بگیرد.

دقیقه 6: ارسال حمام از جناح راست زمین را رضایی بعد از تیرک دوم با ضربه سر به 
محمدی پاس داد که ضربه سر او را فراهانی به زیبایی بیرون کشید و صادقی به کرنر زد.

دقیقه 9: فرار رضایی از کمند صادقی و ارسال زیبای او را تبریزی در تیرک دوم و مقابل 
دروازه خالی صبا به اوت زد.

دقیقه 15: شوت راه دور بیک زاده را فراهانی به راحتی در اختیار گرفت.
دقیقه 28: پاس قاضی را بهزادی کریمی در شرایطی نامتعادل با پای چپ زد که توپ با فاصله 

کمی از کنار دروازه ذوب آهن به اوت رفت.
دقیقه 33: ضربه قاضی از پشت محوطه جریمه را مظاهری در اختیار گرفت. 
دقیقه 33: ضربه چیپ حدادی فر از میانه زمین راهی به دروازه صبا پیدا نکرد.

دقیقه 39: پاس در عمق خوب اکبر صادقی به بهزادی کریمی رسید که ضربه پای چپ او 
بعد از سرتوپ به محمدزاده به اوت رفت. 

دقیقه 40: شوت راه دور اکبر صادقی با اختلاف از بالای دروازه ذوب آهن راهی اوت شد.
دقیقه 42: رضایی بعد از دریافت پاس عباسی، امیرحسین صادقی را درون محوطه 6 قدم 

دریبل زد اما خروج فراهانی مانع از گلزنی مهاجم ذوب آهن شد.
دقیقه 45: بهادری پس از دریبل حدادی فر و تبریزی با پای چپ شوت زنی کرد که توپ او 

از کنار تیرک عمودی دروازه ذوب آهن به اوت رفت.
دقیقه 49: ضربه آزاد کاوه رضایی پس از برخورد به مدافعان صبا راهی کرنر شد.

دقیقه 52: پاس قاضی با پشت سر به بهزادی کریمی رسید که مظاهری با خروج موفق این 
توپ را در اختیار گرفت.

دقیقه 64: ضربه آزاد کاوه رضایی را فراهانی به راحتی در آغوش گرفت.
 دقیقه 65: بهزادی کریمی بعد از سر توپ داخل محوطه به حمام به سمت دروازه ذوب آهن 

شوت زنی کرد که مظاهری توپ را از زیر طاق دروازه راهی کرنر کرد.
دقیقه 69: ضربه آزاد صادقی پس از برخورد به بازیکن صبا به اوت رفت.

دقیقه 70: پاس رجب زاده با ضربه سر را حمام با حرکتی آکروباتیک به اوت زد.
دقیقه 72: ضربه داخل محوطه كاوه رضایی با فاصله كمی از كنار دروازه صبا 

عبور كرد.
 در حاشیه

 * 30 دقیقه مانده به آغاز مسابقه علی دایی و یحیی گل محمدی وارد زمین شدند و برخورد 
گرمی با یکدیگر داشتند.

* دایی برای سومین بازی پیاپی ترکیب تیمش را تغییر نداده است.
* صبا برای سومین با در این فصل از پیراهن های دومش که آبی رنگ است استفاده می کند.

* هاشم بیک زاده که نیم فصل از صبا به ذوب آهن رفته بود پیش از شروع مسابقه به سمت 
علی دایی و نیمکت نشینان تیم او رفت و همچنین تمام بازیکنان صبا برای بازی از گل محمدی 

رخصت گرفتند.
* بازی با یک دقیقه سکوت به احترام درگذشت مهرداد اولادی آغاز شد.

* یک دقیقه وقت اضافه برای نیمه اول منظور شد.
* پس از سوت پایان نیمه اول علی دایی اعتراض شدیدی به داور چهارم داشت.

* پاره شدن تور یکی از دروازه ها موجب شد نیمه دوم با تاخیر دو دقیقه ای آغاز شود.
* اخطار به قاضی در دقیقه 47 باعث اعتراض شدید علی دایی و ابراهیمی کاپیتان صبا شد.

* اعتراض مداوم حسن استکی مربی ذوب آهن به قضاوت فغانی موجب اخراج او از کنار زمین 
شد. * تماشاگران ذوب آهن چندین مرتبه علیه علی دایی شعار سر دادند.

* در دقیقه 74 درگیری لفظی مرتضی تبریزی با امیرحسین صادقی به درگیری فیزیکی 
این دو منجر شد. 

دایی: لیاقت پیروزی را داشتیم 
سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن اصفهان گفت: لیاقت پیروزی را داشتیم. 

علی دایی پس از تساوی یک بر یک مقابل ذوب آهن در نشست خبری گفت: فکر کنم بازی 
جاندار و خوبی را شاهد بودیم به جز 10 -15 دقیقه اول بازی حاکم میدان بودیم و نتوانستیم 

بیش از یک گل بزنیم و تمام نیمه دوم در اختیار ما بود.
وی افزود: موقعیت های گلزنی خوبی را از دست دادیم. در دو بازی اخیر لیاقت برد را داشتیم 
اما به حق مان نرسیدیم. مساوی به درد هیچ تیمی نمی خورد اما ذوب آهن یکی از بهترین  
تیم های ایران است و بازیکنان صبا هم خیلی زحمت کشیدند و در نیتجه بدشانس بودیم اما 

از نظر فوتبالی خیلی خوب بودیم.

واکنش مدیرعامل فولاد به مذاکره باشگاه استقلال با اسکوچیچ

انصاری فرد: فقط گل زیدان به لورکوزن !

مدیرعامل باشگاه فولاد خوزستان با بیان اینکه از مذاکره 
سرمربی این تیم با مسئولان باشگاه استقلال تهران بی خبر 
است، گفت: بعد از اتمام لیگ با اسکوچیچ برای فصل آینده 

صحبت خواهیم کرد.
علیرضا اژدری زاده درباره شکست تیم فولاد خوزستان 
برابر استقلال تهران در لیگ برتر، گفت: انتظار این باخت را 
نداشتیم. توقع ما این بود که در این بازی حداقل یک امتیاز 

بگیریم ولی متاسفانه شکست خوردیم.
وی افزود: البته ما در نیم فصل دوم روند رو به رشدی 
داشتیم و من خوشبینم که این روند تا بازی آخر ادامه داشته 

باشد.

مدیرعامل باشگاه فولاد درباره اینکه آیا خیال این باشگاه 
از ماندن در لیگ راحت شده است یا خیر، گفت: با توجه به 
اینکه در فوتبال هر اتفاقی رخ می دهد، تا آخرین بازی تلاش 
می کنیم تا امتیازات لازم را بگیریم. ما تا هفته آخر برای برد 

تلاش خواهیم کرد.
اژدری زاده درباره وضعیت دراگان اسکوچیچ برای فصل 
آینده، تصریح کرد: قرارداد ما با اسکوچیچ دو ساله است ولی 
باید بعد از اتمام مسابقات و سر فرصت با او جلسه بگذاریم و 
صحبت کنیم. به هر حال تصمیمات کلیدی و مهم در هیات 

مدیره گرفته می شود.
وی در خصوص شائبه مذاکره اسکوچیچ با باشگاه استقلال 

تهران برای فصل آینده، گفت: من چیز رسمی در اینباره 
نشنیده ام و همه چیز در حد رسانه ها بوده است. چون 

اطلاعی از این ماجرا ندارم، نمی توانم اظهارنظر کنم.
مدیرعامل باشگاه فولاد در پایان با بیان اینکه مجموعه 
فولاد هنوز پول فروش امتیاز تیم فولاد نوین را از مسئولان 
آدم  مواقع  بعضی  گفت:  است،  نگرفته  اهواز  استقلال 
تصمیماتی می گیرد که بعدا می گوید، کاش این تصمیم 
باقی می ماند و  نوین  امتیاز فولاد  گرفته نمی شد. کاش 
می توانست به فوتبال خوزستان خدمت کند. به هر حال 
استقلال اهواز هم از تیم های ریشه دار است و امیدواریم در 

آینده موفق باشد.

چند  روز پیش بود که سایت معتبر NOVASPORTS در یک نظرسنجی از کاربرانش خواست تا زیباترین گل فصل لیگ یونان را 
انتخاب کنند.

 در این نظرسنجی گل های دو بازیکن آاک و 3 بازیکن از ایراکلیس، المپیاکوس و پاناتینایکوس هم قرار داشتند ولی در نهایت گل 
انصاری فرد به عنوان زیباترین گل انتخاب شد. این گل زیبای انصاری فرد در سایت های یونانی به گل مارادونایی توصیف شد. او با حرکت از 

سمت چپ تیم خودشان چند بازیکن را جا گذاشت و در نهایت با ضربه ای دیدنی دروازه پائوک را باز کرد.
قابل پیش بینی بود که این گل رای بالایی بیاورد و در نهایت کریم در این نظر سنجی اول شد. انصاری فرد در مورد احساسی که بابت این 
اتفاق دارد به ورزش سه می گوید: خیلی خوشحالم، از زمانی که این خبر اعلام شد خیلی از دوستانم تماس گرفتند یا خیلی ها پیام تبریک 
دادند که باید از آنها تشکر کنم. آنقدر مسیج خواندم که وقت نکردم از صبح غذا بخورم. واقعا از همه ممنون هستم و این لطف خدا بود. البته 

من بیشتر از این خوشحالم که نام ایران مطرح شد. باید از آنهایی که به گل من رای دادند هم یک تشکر صمیمانه کنم.«
از انصاری فرد که خودش زیباترین گل لیگ یونان را زده در مورد زیباترین گلی که در فوتبال دیده از او سوال می کنیم و او اینگونه جواب 
می دهد: »گل های زیادی در فوتبال دیده ام. مثلا کاشته ای که دیوید بکام قبل از جام جهانی 2002 به یونان زد خیلی قشنگ بود، واقعا 

انتخاب سخت است ولی من گلی که زیدان در فینال لیگ قهرمانان به لورکوزن زد را فراموش نمی کنم.«



5علمی و سلامت

محققین چینی روباتی را طراحی کرده اند 
که از صاحب خود چگونه رفتار کردن را فرا 

می گیرد.
به گزارش خبرگزاری مهر، نام این روبات 
Big-i، دارای وزن 12 کیلو گرم، ارتفاع 33 
سانتیتر و استوانه ای شکل است. بر روی 
سر این روبات یک دوربین متحرک بزرگ 
تعبیه شده است. Big-i دارای نقشه های سه 
بعدی است تا بتواند مسیر خانه خود را پیدا 
کند ضمن اینکه از سیستم تشخیص چهره 
و صدا بر خوردار است. از دیگر قابلیت های 
این روبات کنترل کردن وسایل خانه است و 
شبیه به یک سیستم اتوماسیون خانگی کار 
می کند. Big-i دارای لحن صحبت طبیعی 
است. در واقع این روبات یک دستیار شخصی متحرک است و توان تعامل با صاحب خود را 
دارد. این روبات منحصر به فرد می تواند در درس ها به کودکان کمک کند و هنگامیکه میوه 
در دست آنها می بیند به کودکان یادآوری می کند که دست های خود را بشویند. Big-i می 
تواند در میهمانی ها غذا و دیگر ملزومات را روی میز قرار دهد. در این روبات الگوریتم یادگیری 
طراحی شده تا زمانیکه با افراد مختلف تعامل بر قرار می کند، خود را با رفتار آنها وقف دهد. از 
دیگر نکات جالب راجع به Big-i این است که در مواجهه با افراد غربیه از آنها تبعیت نمی کند 
مگر اینکه صاحب او به آن اجازه دهد. این روبات قادر است به دو زبان چینی و انگلیسی صحبت 
کند. در قلب Big-i پردازشگر 4 هسته ای x86، دوربین سه بعدی 720p RGB و مجهز به 
برقراری ارتباط بوسیله وافای، بلوتوث و اشعه مادون قرمز است.همچنین Big-i دارای حسگرهای 
تشخیص رطوبت، دمای محیط، نور، شتاب سنج، ترازگر و لامسه است و در صورت تمام شدن 

شارژ باتری می تواند خود را محل شارژ کردن برساند.

نقشه برداری از یک بیماری مرگبار ریه با تکنیک تصویربرداری سه بعدی

تولید بافت سه بعدی قلب انسان از سلول های بنیادی

ساخت نیروگاه هسته ای بر روی آب!

محققان موسسه گلدستون موفق به شناسایی راه تازه ای در تولید بافت قلب انسان از 
سلول های بنیادی شده اند که می تواند برای مدلسازی بیماری ها و آزمایش داروها استفاده 

شده و راه را برای یک رویکرد پزشکی دقیق برای درمان بیماری ها هموار کند.
به گزارش سرویس علمی ایسنا، اگرچه روشهای موجودی برای تولید بافت سه بعدی 
از سلول های قلب وجود دارد، تکنیک جدید بطور چشمگیری تعداد سلول های مورد 
نیاز را کاهش داده و آن را به سیستم ساده تر، ارزانتر و کارآمدتر تبدیل کرده است.تولید 
سلول های قلب از سلول های بنیادی پرتوان القایی )iPSCs( که از سلول های پوست بیمار 
گرفته شده اند، به دانشمندان اجازه می دهد تا داروها را بر روی بیماری های خاص فرد 
بررسی و آزمایش کنند.این در حالیست که سلول های تولید شده از iPSCs نسبتا نابالغ 

بوده و شبیه سلول های قلبی جنین به جای انواع بالغ آن است. 
از این رو، این سلول ها برای آزمایش دارو کافی نیستند زیرا نمی توانند به درستی شکل 
تاثیرگذاری دارو را بر سلول های قلب بالغ پیش بینی کنند.علاوه بر آن، ساخت و کار با 
سلول های قلب تولید شده از iPSCs چالش  برانگیز است از این رو تولید تعداد زیادی از 
آن ها می تواند مشکل باشد. بنابراین هرچه تعداد سلول کمتری مورد نیاز باشد، بهتر است.

میکرو عضله قلب هر دو نگرانی مذکور را تحت الشعاع قرار داده است. وادار کردن سلول ها 
به سازمان دهی و توسعه یافتن به شکل بافت سه بعدی به تشویق رشد کمک کرده و 
آن ها را شبیه سلول های بالغ تر کرده که بهتر می توانند تاثیرگذاری دارو بر سلول های قلب 
بالغ را پیش بینی کنند.روش جدید همچنین نیازمند هزار برابر سلول کمتر برای پرورش 
بافت در مقایسه با روشهای دیگر مهندسی بافت است. استفاده از سلول های کمتر به 
دانشمندان اجازه می دهد تا آزمایشات بیشتری را با همان میزان منابع انجام دهند.محققان 

ابتدا سلولهای عضله قلب و سلول های بافت همبند را از iPSCs تولید کردند. 
آن ها سپس این سلول ها را در یک ظرف آزمایشگاهی خاص به شکل استخوان کوچک 
سگ ترکیب کردند. این شکل خاص، سلول ها را سازماندهی کرده و به شکل فیبرهای 
عضله دراز ترغیب می کند.طی چند روز بافت های میکروی مشابه عضله قلب هم به جهت 

ساختاری و هم کاربردی تولید شدند. 
برای مثال زمانی که محققان واکنش بافت به داروهای خاص را بررسی کردند که سلول 
قلب جنین را مختل کرده اما بر سلول های بالغ تاثیر نداشتند، میکرو عضله قلب از عملکرد 

شبیه تری به بافت قلب بالغ برخوردار بود. 

چین برنامه ریزی خود را برای ساخت یک نیروگاه هسته ای 
شناور بر روی دریا آغاز کرد.

به گزارش سرویس علمی ایسنا، روزنامه چینی گلوبال تایمز 
گزارش داده است که شرکت کشتی سازی صنعت چین 

قصد دارد تا 20 نیروگاه هسته ای شناور بسازد.
لیو ژنگ گوا، مدیر اداره کل کشتی سازی چین اظهار کرد: 

ساخت این نیروگاهها بر اساس فناوری بالغ خواهد بود.
به گفته مقامات دولتی این کشور، از این نیروگاه های شناور 
برای تامین برق در مکان های دورافتاده در سراسر دریای چین 

جنوبی از جمله جزایر ساخته دست بشر و سکوهای نفتی 
استفاده خواهد شد. این کشتی ها طی برنامه ریزی دولت 
چین به نقاط مختلف و دورافتاده سفر کرده و انرژی مورد نیاز 
آنها را تامین می کنند. لازم به ذکر است که این کشتی ها پس 
از انجام ماموریت خود به شهر و منطقه بعدی سفر خواهند 
کرد. ساخت این نیروگاه ها همچنین نگرانی هایی را در بر 
خواهد داشت زیرا بروز هر مشکلی در این دریاهای آزاد، سبب 
بوجود آمدن خسارت های زیست محیطی جبران ناپذیری 

شده که می تواند تبعات خطرناک جهانی داشته باشد.

یکی از علتهای اساسی که سبب شده تا منتقدان نظر 
مساعدی درباره این طرح نداشته باشند، بروز سونامی است. 
به گفته آنها اگر بلایای طبیعی مانند سونامی به وقوع بپیوندد، 
نجات این نیروگاهها و کارکنان آن امری بسیار دشوار یا 
ناممکن خواهد بود. در مقابل موافقان این طرح بر این باورند 
که این طرح چندان جدید نبوده و در گذشته )درطول جنگ 
جهانی دوم( نیز از این منابع انرژی هسته ای دریایی در کانال 
پاناما استفاده می شده که تا به امروز نیز وجود دارند و قابل 

استفاده هستند. 

کم مصرف ترین خودروی مفهومی جهان 
تولید می شود

شرکت »شل« قرار است خودروی مفهومی تولید کند که در طول عمر مفید خود کمتر از 
یک سوم خودروهای معمولی انرژی مصرف کند.

به گزارش خبرگزاری مهر، شرکت »شل« در راستای اجرای پروژه خودروی Project M با 
 McLaren که سازنده خودروهای فرمول وان و Murray همکاری شرکت طراحی خودروی
F1 است، خودرویی را به مرحله تولید انبوه خواهد رساند که عنوان کم مصرف ترین اتومبیل 

جهان را یدک می کشد.
موتور این خودروی مفهومی به گونه ای طراحی شده که مقاومت سطحی را به حداقل می 

رساند تا به افزایش بازدهی آن کمک کند.
میزان مصرف این خودرو در هر 100 کیلومتر به ازای سرعت 70 کیلومتر بر ساعت یک لیتر 
است. قدرت موتور این خودروی مفهومی 43 اسب بخار و حداکثر سرعت آن 156 کیلومتر 

بر ساعت است.
سرعت صفر تا 100 این خودرو 15.8 ثانیه است و بسیاری از قطعات Project M با استفاده از 

فناوری چاپگر سه بعدی تولید شده اند تا به شتاب بیشتر این خودرو بیافزایند.
طراحی نهایی این خودرو به طول 2.5 متر، عرض 1.35 و ارتفاع 1.6 متر خواهد بود ضمن 

اینکه وزن آن دلیل بدنه کربنی 550 کیلوگرم است.
همچنین بر روی آینه های دو طرف خودرو دوربینی تعبیه شده است که نقاط کور اطراف 

خودرو را نشان می دهد.

روبات سرخدمتکار ساخته شد

از  بار  برای نخستین  دانشمندان دانشگاه ساوث همپتون 
فناوری پیشرفته تصویربرداری پرتوی ایکس سه بعدی برای 
مشاهده دقیق بافت های مبتلا به یک شکل تهاجمی از بیماری 

ریه استفاده کرده اند.
به گزارش سرویس علمی ایسنا، این تجهیزات قدرتمند 
اسکن که در اصل برای بررسی بخشهای مهندسی مانند 
پره های توربین جت طراحی شده، برای تصویربرداری از نمونه 
بافت ریه مبتلا به فیبروز ریوی ایدیوپاتیک استفاده شده است.

سی تی اسکن  توسط  معمولا  ریوی  مرگبار  بیماری  این 
از میکروسکوپ برای مشاهده  با استفاده  یا  در بیمارستان 
اکنون  اما  بیوپسی ریه تشخیص داده می شود.  نمونه  یک 
محققان توانسته اند از دستگاه "سی تی میکروفوکوس" برای 

تصویربرداری از نمونه های بیوپسی استفاده کنند.
این امر به آن ها اجازه داد تا هر نمونه ریه را با سطح دقت 
مشابه یک میکروسکوپ نوری اما این بار به شکل سه بعدی 

مشاهده کنند.

تصور می شد که زخم فعال در فیبروز ریوی ایدیوپاتیک مانند 
یک موج بزرگ از بیرون به داخل ریه پیشرفت می کند. اما 
تحقیق جدید در عوض نشان داد که تعداد زیادی از مناطق 

زخم فعال در این بیماری وجود دارد.
محققان بر این باورند که یافته های آن ها می تواند به پزشکان 
در توسعه درمان های هدفمند با تمرکز بر این مناطق کمک 
کند. این بیماری یکی از انواع اختلالاتی است که در مجموع به 
عنوان بیماری بینابینی ریه شناخته شده و باعث ایجاد التهاب و 
زخم در بافت ریه می شود. این امر، تنفس را برای بیمار مشکل 
ساخته و طول عمر مبتلایان را به تنها سه تا پنج سال محدود 

کرده است.
فناوری سی تی میکروفوکوس می تواند درون اجسام را با 
جزئیات بسیار زیاد اسکن کرده به شکل 360 درجه بچرخد 
و هزاران تصویر دو بعدی ثبت کند تا در نهایت برای ساخت 

تصاویر دقیق سه بعدی استفاده شوند.
این محققان اکنون در حال بررسی این هستند که چگونه 

این فناوری می تواند به پزشکان در ارتقای شیوه تشخیص 
دقیق تر چنین بیماری هایی کمک کند تا هر بیمار بتواند درمان 

صحیح دریافت کند. 

است.  بوده  بشریت  آرزوی  همواره  بیشتر  عمر  طول   
مسن ترین شخص جهان، سوزانا ماشت  جونز، 116 ساله، اکثرا 
صبح ها از خوردن غذاهای سالم و تقویت کننده ی قلب مثل 
بیکن، تخم مرغ، و بلغور لذت می برد. این صبحانه به نظر می 
آید خیلی خوشمزه است، ولی جزء آن که جونز با این صبحانه 
دهه ها دست آورد علم تغذیه را برهم زده است، بی شک راز 
اصلی طول عمر و سلامتی او است.  به گزارش سلامت نیوز به 
نقل از بازده، گذشته از تخم مرغ و بلغور، غذاهایی وجود دارند 
که اگر هر روز به قدر کافی میل شوند ممکن است برای طول 

عمر یک شخص مفید باشند.
با  می توانند  آنتی اکسیدان ها  که  است  دریافته  علم    
بعضی  و  قلبی  عارضه ی  مثل  سن  با  مرتبط  بیماری های 
سرطان ها مبارزه کنند. طبیعت به ما کهکشانی ارزنده از این 
مولکول ها را به صورت خوراکی های کامل و خوشمزه،مثل 
توت ها، سیر و خیلی خوراکی های دیگر، ارزانی داشته است. 
فهرست زیر را بخوانید تا شخصا کشف کنید چه خوراکی هایی 
را پژوهشگران با طول عمر و خوشبختی هم بسته می دانند. 
سپس یک کاسه ی بزرگ از آنها را بردارید، ته آنها را بالا بیاورید، 

و از زندگی خودتان بهترین لذت را ببرید.
در ادامه 17 خوراکی معرفی می شوند که پژو هش های 

متعدد نشان داده اند روی طول عمر انسان تاثیر می گذارند.
1. شكلات سیاه

اجازه دهید با یک خبر عالی شروع کنیم، پس با اجازه؟ 
شکلات سیاه پر از فلاونوئیدها و آنتی  اکسیدان ها است. هر دو 
از التهاب و لخته های خونی پیش گیری می کنند.پژوهش ها 
نشان می دهند که التهاب با سالخوردگی و امراض مرتبط با 
سالخوردگی هم بسته هستند، پس خوراکی های ضد التهاب، 

کلیدی برای عمر طولانی تر هستند.
2. بروكلی

مواد شیمایی  حاوی  بروکلی  مثل  چلیپایی   سبزی های 
یک  در  هستند.  سولفورافان  مثل  سرطان  از  پیش گیرنده 
مطالعه دریافتند که بروکلی خورها از آنها که رژیم غذایی بدون 

سبزیجات داشتند طولانی تر عمر کرده اند.
3. آجیل ها

اخیرا در یک تحقیق پی برده شد که خوردن فقط یک مشت 
آجیل در هر روز می تواند طول عمر یک شخص را افزایش دهد. 
یافته های آن تحقیق به ویژه نشان می دهند که آجیل خورها در 
معرض ریسک مرگ پایین تری از بابت امراض تهدیدکننده ی 

زندگی مثل دیابت و سرطان هستند.
4. چغندرها

این خوراکی های زیبا سرشار از ترکیب هایی به نام بتائین 
هستند که قدرت ضدالتهاب نیز دارند.

5. گوجه فرنگی ها
این میوه ی آب دار مدت ها است که با سلامتی انسان هم بسته 
است. آمریکایی ها گوجه فرنگی و فرآورده های گوجه فرنگی را به 
وفور می خورند، و این چیز خوبی است: تحقیقات نشان داده اند 
که خوردن گوجه فرنگی ریسک بعضی سرطان ها، امراض قلبی 
و عروقی، و پوکی استخوان را کاهش می دهند. گوجه فرنگی ها 
از یک نوع  از ویتامین سی و مقدار متنابهی  منبع خوبی 

آنتی اکسیدان به نام لیکوپن است.
6. توت ها

مواد  این ها  مانند  و  توت های آبی)بلوبری(،  توت فرنگی ها، 
منفجره ی شیرین خوش طعم با مقدار قدرتمندی آنتی اکسیدان 
و سالخوردگی  پیری  برابر  در  هستند که کمک می کنند 
محافظت شوید. توت ها به ویژه حاوی یک آنتی اکسیدان به نام 
آنتوسیانین هستند که از کارکرد مغز و حفظ عضلات حمایت 

و حفاظت می کنند.

7. روغن زیتون
به دفعات تاکید شده است رژیم غذایی مدیترانه ای، که 
ستاره و بازیگر اصلی آن روغن زیتون است، یکی از سالم ترین 
دریافته اند که  دانشمندان  است.  تغذیه درجهان  روش های 
از  با زوال  شناختی ناشی  این چربی سالم روغنی به نبرد 

سالخوردگی کمک می کند.
8. سالمون

این ماهی، هر جور که دوست دارید، چه سوشی ژاپنی 
یا روی یک تکه نان برشته ی تنوری میل کنید، سرشار از 
داده اند که  نشان  دانشمندان  است.  امگا3  اسیدهای چرب 
سالمون می تواند از شما در برابر زوال  شناختی حفاظت کند 

و التهاب را کاهش دهد.
9. زغال اخته)كرانبری(

برای  شناخته شده  آنتی اکسیدان  حاوی  بری ها)توت ها( 
پشتیبانی از یک زندگی طولانی سالم هستند، ولی افزون بر 
این ها در یک تحقیق پی برده شد ترکیب پونه ی کوهی و 
زغال اخته طول عمر کرم میوه را افزایش می دهد. پژوهشگران 
می گویند که اطمینان دارند این ترکیب گیاهی تأثیری مشابه 
روی انسان دارد و به نگهبانی از انسان دربرابر امراض مرتبط با 

سال خوردگی کمک می کنند.
10. غذاهای تند)فلفلی(

اگر خوراکی های تند دوست را دارید می توانید از ادویه و 
تندی زندگی برای هر مدتی لذت ببرید. اخیراً یک مطالعه 
که در چین منتشر شده است نشان داد آنها که خوراکی های 
تند، مثل فلفل، می خورند احتمال کم تری دارد زود بمیرند. 
این پژوهشگران هم چنین دریافتند آنان که خوراکی های تند 
می خورند در معرض ریسک مرگ پایین تری به سبب سرطان 

و امراض قلبی هستند.
11. چای سبز

شما مجبور نیستید چای سبز را جایگزین قهوه کنید. ولی 
افزودن یک فنجان چای سبز را به برنامه ی نوشیدنی های 
روزانه تان در نظر داشته باشید. هم چای سبز، هم سیاه، حاوی 
کاتچین هستند که به حفاظت از قلب تان کمک می کند. در 
یک مطالعه که در ژاپن انجام شد پی برده شد چای سبزنوشان 
قهار که هر روز چند فنجان می نوشند یا آنها که دست کم 
نیم لیتر چای سبز در یک روز می نوشند، عمر طولانی تری 
دارند، چون در معرض ریسک پایین تر امراض قلبی و سکته ی 

مغزی هستند.

12. سیر
سیر، هر خوراکی لذیذی را خوش طعم تر می کند، و شما نیز 
ممکن است آن را به غذای تان اضافه  کنید: چون خوردن سیر، 
ظرفیت افزایش عمر را دارد. سیر حاوی آنتی اکسیدان ها است و 

عقیده بر این است که فشارخون را تنظیم می کند.
13. اسفناج

پاپای)کارتون معروف یا همان ملوان زبل( می داند که اسفناج 
چه قدر خوب است. در یک مطالعه ای که اخیراً انجام شد پی 
برده شد که خوردن روزانه ی اسفناج)یا هر سبزی برگ سبزی( 
می تواند کمک کند از زوال شناختی مربوط به سالخوردگی 
ممانعت شود. پژوهشگران این مزایا را منسوب به محتوی 

ویتامین کای سرشار در این سبزی می دانند.
14. آووكادو

کنید.  درست  را  تست تان  نان  با  آووکادو  دهید،  ادامه 
پژوهشگران نشان داده اند که این ابرمیوه به کاهش استرس 
کمک می کند و ممکن است ظرفیت مبارزه علیه بعضی 

سرطان ها را داشته باشد.
15. سیب ها

سیب ها یکی دیگر از منابع عالی آنتی اکسیدان ها هستند. 
واقعاً خوردن آب سیب به خاطر تمام خواص و ارزشش عالی 
است، ولی مطمئن شوید پوست را هم می خورید، چون ارزش 
غذایی زیادی دارد. این میوه هم چنین حاوی فیبر است که به 
سامانه ی هضم سالم غذا کمک می کند و می تواند از امراض 

قلبی پیش گیری کند.
16. مارچوبه

این ساقه های سبز سرشار از گلوتاتیون هستند که "در 
همه ی آنتی اکسیدان ها است. مارچوبه می تواند ریسک امراض 
قلبی، زوال عقل، و سرطان را پایین بیاورد. مارچوبه هم چنین 
منبعی از فولات است که می تواند از کارکرد شناختی حمایت 

کند و سلامت مغز مسن ترها را فراهم کند.
17. كیمچی: مطالعه ای اخیراً نشان داد که پروبیوتیک های 
موجود در خوراکی های تخمیر شده مثل کیمچی، کلم ترش، و 
ماست ممکن است نشانه های اضطراب و افسردگی را کاهش 
دهند. از آن هم بهتر، بیشتر کیمچی ها حاوی سیر هستند، 
پس کیمچی خورها مزایای آنتی اکسیدان های قدرتمند را نیز 
کسب می کنند. در یک مطالعه نشان داده شد که باکتری های 
اسید لاکتیک پربیوتیک موجود در کیمچی برای پیش گیری از 

سرطان روده ی بزرگ مفید هستند.

17 خوراکی برای طولِ عمر بیشتر
دلیل خاکستری شدن زودهنگام موها

خاکستری شدن موها دلایل متعددی دارد، و اگر برایتان سوال است که چرا اینقدر زود 
شاهد سفید شدن برخی از تار موهای خود هستید در ادامه می توانید دلایل این تغییر 

در موهای سر خود را بدانید.
موهای مادر یا پدرتان زود سفید شده است

دکتر دوریس دی متخصص پوست در مرکز پزشکی لانگون دانشگاه نیویورک و 
نویسنده کتاب  Forget the Facelift  می گوید: در خانواده من همه از 20 سالگی به بعد 
موهایمان شروع به سفید شدن کرد، وقتی به 28 سالگی رسیدم متوجه شدم دیگر باید 
از رنگ مو استفاده کنم، و حالا که 50 سال دارم موهایم 100 درصد خاکستری شده. 
دکتر دی می گوید: تحقیقات نشان داده ژن هایی وجود دارد که خاکستری شدن موها 

را تسریع می کند.
 این یعنی می توانید پدر و مادر خود را مقصر بدانید! درست مثل ریختن یا نریختن 

موها، خاکستری شدن موها از طرف ژن های هر دو خانواده ) پدری و مادری( می آید.
ممكن است مشكل خود ایمنی داشته باشید

بیماری خود ایمنی پوستی با نام آلوپسی آره آتا می تواند باعث افزایش تارهای سفید 
مو شود. افرادی که چنین وضعیتی دارند روی پوست سرشان لکه های کوچک، صاف و 
گردی شروع به افزایش می کند، و ممکن است کاملا موهای سر یا بدن خود را از دست 
بدهند. آلوپسی آره آتا به این دلیل رخ می دهد که سیستم ایمنی بدن به فولیکول های 
مو حمله می کند و باعث ریزش آنها می شود. وقتی مو دوباره رشد می کند رنگش سفید 
است. متاسفانه آمار این بیماری رو به افزایش است، اگر دچار ریزش مویی نگران کننده 
بودید و یا متوجه کچلی تنها در تکه هایی از مو شدید سریع به یک متخصص پوست 

مراجعه کنید.
محیطی كه زندگی می كنید آلوده است

آلودگی ها و سموم می تواند باعث افزایش سرعت سفید شدن موها شود. این مواد 
شیمیایی رادیکال های آزاد را افزایش می دهند، تولید ملانین آسیب می بیند و سفید 
شدن موهای سر تسریع می شود.وقتی آسیب به سطح فولیکول های مو می رسد 
ببیشترین تغییر ایجاد می شود که یکی از آنها همین سفید شدن مو است. در حالی که 

این مشکل محیطی تاثیر گذار است، دیگر دلایل مانند استرس اهمیت بیشتری دارند.
فوق العاده استرسی هستید

یکی از نمونه های بارز این نمونه از سفید شدن مو رئیس جمهور بعضی از کشورها 
هستند که زمان رسیدن به ریاست جمهوری موهایی کاملا سیاه دارند اما پس از چند 
سال به راحتی می توان متوجه شد موها به خاکستری تغییر رنگ داده اند. استرس باعث 
تغییر مسیر ژنتیک می شود، این یعنی اگر قرار نباشد به این زودی ها موهایتان سفید 
شود، استرس می تواند کاری کند موها خیلی سریعتر سفید و خاکستری شوند. مگر اینکه 
راهی برای کنترل استرس پیدا کنید. مواردی مانند یوگا، مدیتیشن و تمرین تمدد اعصاب 

را جدی بگیرید و در برنامه روزانه خود اجرایشان کنید.
در معرض دود سیگار قرار دارید

چه خودتان چه کسی دیگر در خانه سیگار بکشد، دود سیگار می تواند روی رنگ موها 
تاثیر بگذارد. تحقیقی در سال 2013 نشان داد افرادی که سیگار می کشند 2.5 برابر 
بیشتر از غیر سیگاری ها در خطر سفید شدن موها قرار دارند. دلیل این اتفاق حجم فراوان 
رادیکال های آزاد است که با سیگار کشیدن وارد بدن می شوند. این را به عنوان یک دلیل 

دیگر برای ترک کردن سیگار به حساب بیاورید.
هورمون هایتان تغییر كرده

یک نگاه به عکس ده سال پیشتان می تواند این را بگوید، موهایتان دیگر همان موها 
نیست. به لطف هورمون ها موها در طول زمان می توانند از نظر بافت، تراکم، و رنگ 
تغییر کنند. این فرآیند وقتی به 30 سالگی می رسید از همیشه محسوس تر است. دکتر 
دی می گوید: 30 سالگی سنی است که افراد می آیند و از این مشکل گله می کنند، 
متخصصان همچنان تلاش می کنند بفهمند دقیقا چگونه هورمون ها ) مانند استروژن، 
پروژسترون، و کورتیزول ( در روند سفید شدن موها دخالت دارند. البته خانم هایی هم 
هستند که با وجود رسیدن به سن 50 و یائسگی هنوز یک تار موی سفید هم ندارند. 
سفیدی مو می تواند به خاطر حمله چندین عامل با هم اتفاق بیفتد: ژنیتک، عوامل 

محیطی، و تغییر هورمونی.
 سن هم دخالت دارد  

شاید خودتان برای سفید شدن موها آماده نباشید، اما موها آماده اند. تولید ملانین  
چیزی که به مو رنگدانه می دهد  با بالا رفتن سن کاهش می یابد. بعد از 30 سالکی برای 
هر دهه از زندگی خطر سفید شدن موها 20 تا 30 درصد افزایش پیدا می کند. برخی 

ممکن است رنگ موهایشان دوام داشته باشد و بعضی نیز زود سفید شود.

مطالعات نشان می دهد؛

موز بخورید تا چشم های سالم داشته باشید
طبق یک مطالعه جدید، نه تنها خوردن یک سیب در روز بلکه خوردن یک موز هم می 

تواند فواید زیادی برای سلامت و چشمان شما داشته باشد. 
مطالعه محققان دانشگاه کوئیزلند استرالیا نشان می دهد که خوردن روزانه یک عدد موز 
احتمالا موجب تقویت سلامت چشم و پیشگیری از بیماری های مرتبط با بینایی می شود.

محققان دریافته اند که موز حاوی کاروتنوئید است؛ ترکیبی که موجب ایجاد رنگ قرمز، 
نارنجی یا زرد میوه ها و سبزیجات می شود، و در کبد تبدیل به ویتامین A که فاکتور 

مهمی برای سلامت چشم است می شود.
طبق مطالعات قبلی، مواد خوراکی حاوی میزان بالای کاروتنوئید از فرد در مقابل 
بیماری های مزمن، نظیر برخی سرطان ها، بیماری های قلبی-عروقی و دیابت محافظت 

می کنند.
این مطالعه نشان داده است که موز غنی از کاروتنوئیدهای پروویتامین A است که 

می تواند به رفع کمبود ویتامین A کمک کند.
به گفته محققان، موز ماده خوراکی ایده آلی برای بچه ها و خانواده ها در بسیاری از 
مناطق جهان است، چراکه شیرینی، بافت، اندازه، قابلیت دسترسی و هزینه آن برای اکثر 

مردم مناسب است.

پژوهشگران می گویند؛

ارتباط مصرف گوشت های فرآوری شده و 
سرطان معده

طبق بررسی های جدید محققان، مصرف الکل، گوشت های فرآوری شده نظیر هات 
داگ و ژامبون، و اضافه وزن همگی در افزایش ریسک بروز سرطان معده نقش دارند. 

به گزارش خبرنگار مهر، طبق گزارش جدید موسسه تحقیقات سرطان آمریکا، ریسک 
بروز سرطان معده در افرادی که الکل مصرف می کنند یا زیاد از گوشت های فرآوری شده 

استفاده می کنند یا اضافه وزن دارند افزایش می یابد.
طبق این گزارش، درصورتیکه افراد نوشیدنی الکلی یا گوشت فرآوری شده نخورند و وزن 

سالم خود را حفظ کنند، می توانند از ابتلا به سرطان معده پیشگیری نمایند.
آلیس بندر، سرپرست برنامه های تغذیه ای این موسسه، در این باره می گوید: »این اولین 
گزارشی است که به رابطه قوی بین این سه موضوع پی برده است. ما می توانیم با رعایت 

این سه موضوع، ریسک ابتلا به سرطان را کاهش دهیم.«
در این گزارش عنوان می شود:

- نوشیدن سه لیوان یا بیشتر نوشیدنی الکلی در روز ریسک ابتلا به سرطان معده را 
افزایش می دهد.

- به ازای مصرف هر 50 گرم گوشت فرآوری شده در روز، ریسک ابتلا به سرطان معده 
تا 18 درصد افزایش می یابد.

- افزایش هر 5 واحد شاخص توده بدنی با افزایش 23 درصدی ریسک ابتلا به سرطان 
معده همراه است.

طبق این گزارش، سرطان معده پنجمین سرطان شایع در سراسر جهان و سومین علت 
مرگ متداول ناشی از سرطان در جهان است. هر سال در حدود یک میلیون مورد جدید 
ابتلا به سرطان معده در سراسر جهان گزارش می شود که 7 درصد تمام نمونه های جدید 

سرطان را دربرمی گیرد.
مردان دو برابر زنان مبتلا به سرطان معده می شوند و این بیماری در بین افراد مسن 

شیوع بیشتری دارد.
در تهیه این گزارش، محققان تمامی داده های علمی موجود در مورد سرطان معده، رژیم 
غذایی، فعالیت فیزیکی و وزن را تلفیق کرده و مورد بررسی قرار دادند. این تحلیل ها شامل 
89 مطالعه بود که در مجموع 17.5 میلیون فرد بزرگسال که 77 هزار نفر آنها مبتلا به 

سرطان معده بودند را شامل می شد.

محققان ادعا می کنند؛

مواد شیمیایی در لاک و صابون احتمال چاقی 
را افزایش می دهد

محققان ادعا کرده اند که قرارگیری فرد در معرض مواد شیمیایی یافت شده در 
محصولات روزانه می تواند بر میزان چربی ذخیره شده در بدن تاثیر گذارد. 

به گزارش خبرنگار مهر، طبق مطالعه محققان دانشگاه جورجیا آمریکا، فتالیت ها مواد 
شیمیایی ای هستند که در بسیاری از محصولات روزمره از پلاستیک ها گرفته تا لاک و 
صابون یافت می شوند و به آنها ویژگی کشسانی می بخشند. حال تحقیقات جدید نشان 

می دهد که این مواد شیمیایی می توانند برای سلامت افراد نیز مضر باشند.
»لی این«، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: »قرارگیری در معرض فتالیت 

می تواند رابطه نزدیکی با افزایش ابتلا به انواع بیماری های گوناگون داشته باشد.«
از آنجائیکه در مطالعات قبلی مقداری فتالیت در مایعات انسانی یافت شد، محققان 
خواستند به بررسی این موضوع بپردازند که ایا ترکیب بنزیل بوتیل فتالیت )BBP( بر روی 

تجمع چربی در سلول ها تاثیر دارد.
محققان با استفاده از سلول های موش، در محیط آزمایشگاه مدل های برای آنالیز 
قرارگیری در معرض BBP و تاثیر آن بر انباشت چربی های موسوم به لیپید در سلول ها 
ایجاد کردند. به گفته محققان، علاوه بر عوامل ژنتیکی، عوامل محیطی هم می توانند در 
چاقی نقش داشته باشند. مطالعات نشان می دهد ماده شیمیایی BBP موجب انباشت 

قطرات لیپید در سلول ها شده و در نتیجه فرد چاق می شود.

یک دستیار دکترای تخصصی طب سنتی مطرح کرد: 

آشنایی با روش های پاکسازی بدن از مواد زائد 
یک دستیار دکترای تخصصی طب سنتی دانشگاه علوم پزشکی شاهد روش های 

پاکسازی بدن از مواد زائد را تشریح کرد. 
به گزارش تسنیم ،ناصر رضایی پور درباره اصول پاکسازی اظهار داشت: یکی از مهم ترین 
اصول از اصول شش گانه نگاهداشت تندرستی )حفظ الصحه( و پیشگیری از بیماری ها از 
نگاه پزشکی پارسی، توجه به نگاهداشت مواد لازم در بدن و دفع مواد تباه و غیرضروری از 

بدن یا همان اصل »احتباس و استفراغ« است.
به گفته وی استفراغات یا همان روش های پاکسازی بدن، انواع طبیعی و غیرطبیعی یا 

درمانی دارند.
این دستیار دکترای تخصصی طب سنتی دانشگاه علوم پزشکی شاهد ادامه داد: 
روش های طبیعی دفع مواد زائد از بدن مانند عرق کردن، دفع ادرار و مدفوع، دفع گازهای 
سمی از ریه ها، تحلیل برخی مواد از پوست و ریه ها، دفع خون قاعدگی در بانوان، ترشحات 

گوش ها و بینی و.... است.
رضایی پور افزود: البته گاهی نیز خود طبیعت با ایجاد استفراغاتی دیگر چون لینت مزاج 
)اسهال(، قی )استفراغ( و خون دماغ، برای پاکسازی بدن از مواد تباه و یا اضافی تلاش 
می کند اما در مواردی که به هر دلیلی، مواد زائد و تباه در بدن انسان تجمع یابند و خود 
طبیعت قادر به دفع آنها نباشد، یک پزشک حاذق و توانمند می تواند با روش های دیگری 
چون ایجاد اسهال یا قی، افزایش ادرار و همچنین روش های مختلف خون گیری، برای 

پاکسازی بدن به کمک قوه طبیعت می آید.
این دستیار دکترای تخصصی طب سنتی دانشگاه علوم پزشکی شاهد خاطرنشان کرد: 
یکی از اقسام پاکسازی های بدنی، حجامت است که با وجود رواج در جامعۀ ما، جنبه های 

علمی آن در آموزه های مکتوب حکما هنوز به اندازۀ کافی شناسانده نشده است.

توصیه یک محقق و مدرس طب سنتی 

غذاهایی که قبل از حجامت باید مصرف کرد 
 یک محقق و مدرس طب سنتی با بیان آداب قبل از حجامت گفت: بهتر است از سه 
روز قبل از حجامت, آش آلو, آش گزنه, سوپ جو بدون رشته, انار, آب زرشک, خاکشیر با 
آب گرم )به صورت ناشتا( و غذاهای دیگری که صاف کننده خون هستند, مصرف شود. 

به گزارش تسنیم ،یوسف اصغری درباره آداب قبل از حجامت اظهار داشت: با توجه به 
اینکه فصل بهار, فصل مناسب حجامت است, برخی از افراد برای حجامت به اطبای طب 
سنتی مراجعه می کنند. به گفته وی البته حجامت برای همه لازم نیست و باید با تجویز 
پزشک طب سنتی صورت گیرد همچنین لازم است قبل از حجامت تدابیری رعایت شود.

این محقق و مدرس طب سنتی افزود: از یک روز قبل, کارهای سخت و سنگین مثل 
ورزش سنگین و ... انجام داده نشود, از خوردن غذاهای سنگین و دیرهضم مثل لبنیات 
زیاد, پنیر, قارچ, تخم مرغ, عدس, ماهی, جگر, کله پاچه, ماکارونی, الویه پرهیز کنند 

همچنین خوراکی های خیلی ترش نیز خورده نشود.
اصغری ادامه داد: بهتر است قبل از حجامت سیگار کشیده نشود, گرسنگی و تشنگی زیاد 

مثل روزه و بی خوابی نداشته باشند, آنتی بیوتیک )چرک خشک کن( نیز مصرف نکنند.
وی افزود: زنانی که می خواهند حجامت کنند, حداقل پنج روز از عادت ماهانه اشان 
گذشته باشد, اگر پزشک تشخیص بر غلیظ بودن خون شما داده, یک ساعت قبل از 

حجامت حمام بروید, وگرنه از بیست و چهار ساعت قبل از حجامت نباید حمام کنید.
این محقق و مدرس طب سنتی بیان داشت: هیجانات عصبی مثل خشم زیاد, نداشته 

باشید, داروهایی که مصرف می کنید را حتماً به طبیب بگویید.
اصغری خاطرنشان کرد: بهتر است از سه روز قبل از حجامت, آش آلو , آش گزنه, سوپ 
جو بدون رشته, انار, آب زرشک, خاکشیر با آب گرم )به صورت ناشتا( و غذاهای دیگری که 

صاف کننده خون هستند, مصرف شود.

آزمایش خودروی پرتاب قابل بازیافت هند در ماه آینده
هند قرار است در ماه ژوئن یک خودروی پرتاب بومی قابل استفاده مجدد را برای نمایش قابلیت خود در ورود به جو و زمین برای 

ماموریت های فضایی بیشتر آزمایش کند.
به گزارش سرویس علمی ایسنا، کران کومار، رئیس سازمان پژوهش های فضایی هند در گردهمایی سالانه نیروی هوایی این کشور اظهار 
کرد: این خودروی بالدار که شبیه فضاپیما است برای نخستین پرواز خود در ماه ژوئن به فرودگاه فضایی در سریکاریکوتا اعزام شده است. این 
فرودگاه فضایی در 80 کیلومتری شمال شرق استان چنای واقع شده است. از آنجایی که هزینه کاوش  و بهره برداری از فضا زیاد است، این 
سازمان هندی یک خودروی قابل بازیابی دو مرحله ای )RLV-TD( را برای کاهش هزینه پرتاب ماهواره های آتی خود طراحی کرده است. 
این خودرو تا ارتفاع 70 کیلومتری پرواز کرده و سپس برای ورود مجدد به جو آزاد می شود. این فضاپیما باید بتواند فشار جو و اصطکاک گرما 
را در زمان ورود به جو تحمل کند. این خودروی پرتابی چندین آزمایش متفاوت از جمله آزمایشات صوتی را در آزمایشگاه های ملی هوافضا 
به عنوان یک بستر پروازی برای ارزیابی فناوری های آن مانند پرواز فراصوت، فرود خودکار و پرواز کروز خودکار با استفاده از نیروی محرکه 
تنفسی پشت سر گذاشته است.  سازمان پژوهش های فضایی هند فناوری های خودروی پرتابی قابل استفاده مجدد را از طریق آزمایش پرواز 
فراصوت، آزمایش فرود، آزمایش پرواز بازگشت و آزمایش نیروی محرکه scramjet توسعه خواهد داد.  از آنجایی که این پیش ساز اکنون یک 
ششم اندازه اصلی خوردوی پرتاب است، احتمالا به خودروی پرتاب ماهواره قطبی این سازمان فضایی نیاز نخواهد داشت.  هند همچنین در 
حال کار بر روی دومین نسخه از خودروی پرتاب ماهواره زمین  ثابت )GSLV Mark-III( برای انتقال ماهواره های چهار تنی به مدار زمین  

ثابت در ارتفاع حدود 36 هزار کیلومتری زمین است. 
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اجتماعی 6

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم :

حوزویان نقشی تأثیرگذار در فرهنگ سازی 
سلامت جامعه دارند

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم گفت: حوزویان نقشی تاثیر گذار در فرهنگ سازی 
سلامت جامعه دارند

 دکتر داود علیمحمدی در مراسم اقتتاح پایگاه سنجش سلامت مرکز خدمات حوزه های 
علمیه ، ضمن تبریک تقارن هفته سلامت و میلاد با سعادت امام علی)ع(، اظهار داشت: باید 
از مرکز خدمات  حوزه علمیه استان قم برای برگزاری این پایگاه سنجش سلامت و تلاش در 
بحث فرهنگ سازی موضوع تقدم پیشگیری بر درمان تشکر کرد.وی با بیان اینکه ما در درمان 
سه نوع پیشگیری داریم ابراز داشت: پیشگیری قبل از بیماری، پیشگیری زمانی که درمان را 
انجام می دهیم تا پیشرفت زیادی نداشته باشد و زمانی که بیماری پیشرفت داشته باشد و ما 
پیشگیری می کنیم تا توان خود را بازیابیم.مدیر درمان تأمین اجتماعی استان قم ادامه داد: 
متاسفانه در کشورهای در حال توسعه به پیشگیری نوع دوم توجه می کنند که هزینه های 
آن بسیار بیشتر از پیشگیری نوع اول است. وی با اشاره به اینکه پیشگیری از نوع اول اصل 
مطلب است و باید به سمت آن حرکت کنیم، گفت: ما، طبیبان جسمانی انسان ها هستیم 
و شما روحانیون طبیبان روحانی هستید و شما می توانید در فرهنگ سازی پیشگیری نوع 
اول در جامعه کمک بسیاری انجام دهید.علیمحمدی با اشاره به موضوع »غلبه بر دیابت« در 
هفته سلامت امسال افزود: دیابت بیماری ای است که روی چشم و کلیه، علاوه بر بخش های 
دیگر بدن تأثیر منفی می گذارد و این دو عضو آسیب جدی می بیند. وی با بیان اینکه اگر 
به فرمایش مقام معظم رهبری)مدظله العالی( در مورد سبک زندگی عمل شود بسیاری 
از مشکلات ما حل می شود، گفت: روحانیون نقش بسیار تأثیرگذاری در فرهنگ سازی در 
جامعه دارند و شما می توانید خدمت بسیار گسترده ای به جامعه، با فرهنگ سازی این موضوع 
انجام دهید.مدیر درمان تأمین اجتماعی استان قم بیان کرد: نگاه ویژه ای که مرکز خدمات 
در موضوع پیشگیری بر درمان دارد بسیار قابل تحسین است و امیدوارم در سال آینده شاهد 
کاهش مبتلایان به این بیماری باشیم. وی تصریح کرد: هزینه ای که برای درمان بیماری ها 
می شود بسیار زیاد است و ما می توانیم با فرهنگ سازی صرفه جویی بسیاری در کشور داشته 
باشیم و این هزینه ها در جاهایی که لازم است مصرف کنیم.علیمحمدی اذعان داشت: حوزه 
علمیه با جایگاه رفیعی که دارد می تواند در بحث فرهنگ سازی تقدم پیشگیری بر درمان 
کمک کند و امیدوارم با کمک همدیگر بتوانیم سبک زندگی را در جامعه به سبک زندگی 

پیامبر اکرم)ص( تغییر دهیم

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم: 

آمادگی کامل برای ایجاد رابطه گردشگری با 
کشور چین داریم 

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم برای ایجاد رابطه گردشگری و 
فرهنگی با کشور چین اعلام آمادگی کرد. 

به گزاش روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم، عیسی 
رضایی در دیدار با شیخ ابراهیم رهبر شیعیان در لینشا یکی از شهرهای چین اظهار کرد: 
راهکارهای ایجاد ارتباط گردشگری دوطرفه و احداث مراکز اقامتی در قم باید بررسی شود تا 
از ظرفیت ها بهره برد. مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم افزود: استان 
قم با داشتن 10 هزار تخت، نیاز به ساخت هتل دارد بر اساس تمایل سرمایه گذاران زمینه 
ساخت و ساز مراکز اقامتی در این استان را فراهم خواهیم ساخت ضمن اینکه بلوار پیامبر 
اعظم)ص( با مشارکت شهرداری آماده بهره برداری بخش خصوصی است. رضایی اشاره به 
موقعیت زیارتی و مذهبی شهر مقدس قم گفت: سالانه شاهد حضور بسیاری از زائران ایرانی 
و خارجی در این استان هستیم از این رو درصدد رفع نیازهای اقامتی، تفریحی و گردشگری 
آنان هستیم. مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم افزود: در استان قم 
اماکن تاریخی بسیاری از جمله تیمچه بازار، خانه های تاریخی، کاروانسراهای تاریخی وجود 
دارد که نظر بسیاری از گردشگران را به خود جلب کرده است. وی با بیان اینکه می توان 
صنایع دستی استان قم را در کشورهای دیگر به نمایش گذاشت گفت: تعدادی از صنایع 
دستی این  استان در سطح کشور شاخص است که می تواند در قالب نمایشگاه های موقت و 
دائمی در کشورهای خارجی برپا شود تا ضمن شناساندن این هنرهای دستی، مورد استفاده 
قرار گیرند. در ادامه این دیدار شیخ ابراهیم رهبر شیعیان لینشا با اشاره به اینکه فرصت های 
سرمایه گذاری در استان قم را ایجاد خواهیم کرد گفت: سرمایه گذاران لینشا علاقمند به 
حضور در این استان و ساخت هتل های اقامتی هستند تا بتوانند رابطه اقتصادی و دینی 
را فراهم سازند. وی به علت نزدیکی مذهبی استان قم و لینشا خواستار امضای تفاهم نامه 
خواهرخواندگی شد و گفت: اطلاعات نحوه سرمایه گذاری در استان قم ارائه شود تا بتوانیم با 

گسترش تعاملات زمینه حضور هیأت های تجاری را فراهم سازیم.

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان قم خبر داد:

 ارائه آموزش های مهارتی به بیش از
 10 هزار جوان قمی 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان گفت: در سال گذشته 2 میلیون و 100 هزار نفر 
ساعت آموزش مهارتی به 10 هزار و 643 جوان قمی در آموزشگاه های آزاد قم ارائه شد. 

احمد عطارنیا اظهار کرد: با اهتمام و جدیت مدیران و مربیان بخش خصوصی بیش از 2 
میلیون و 100 هزار نفر ساعت آموزش های مهارتی در موسسات کارآموزی استان ارائه شد.          
وی افزود: آموزشگاه های آزاد فنی و حرفه ای توسط بخش خصوصی و با کسب مجوز از 
سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور و براساس برنامه های درسی و استانداردهای مهارت 
آموزش مصوب سازمان آموزش فنی و حرفه ای و تأمین عوامل آموزشی واجد شرایط نسبت 
به برگزاری دوره های آموزش فنی و حرفه ای اقدام می کنند.  مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای 
استان بیان کرد: این آموزش ها در 187 آموزشگاه خصوصی دارای مجوز از سازمان آموزش 
فنی و حرفه ای کشور در بخش های صنعت و خدمات اجرا شده که 10 هزار و 643 نفر 
از جوانان دختر و پسر در حرفه های مورد علاقه خود آموزش های مهارتی را فرا گرفتند.  
عطارنیا اظهار کرد: آموزش های بخش خصوصی در 140 حرفه آموزشی از زیرمجموعه 19 
رشته آموزشی شامل فناوری اطلاعات، مراقبت و زیبایی، طراحی و دوخت، امور مالی و 
بازرگانی، عمران، برق، گردشگری، مکانیک، معدن، مخابرات و الکترونیک، صنایع دستی، 
خدمات آموزشی و بهداشت و ایمنی در سال گذشته در آموزشگاه های آزاد استان برگزار شد. 
وی خاطرنشان کرد: مهارت آموزان در آموزشگاه های فنی و حرفه ای آزاد در پایان دوره در 
دو مرحله آزمون کتبی و عملی شرکت کرده و پس از اخذ امتیاز قبولی در این دو مرحله، 

گواهینامه مهارت کسب می کنند.

معاون امور جوانان جمعیت هلال  احمر استان قم مطرح کرد :

رشد 7 درصدی مشارکت جوانان
 از دوره  های آموزشی 

 در دوره  های آموزشی معاون امور جوانان جمعیت هلال  احمر استان قم از رشد هفت 
درصدی مشارکت و حضور جوانان قمی در کارگاه  های علمی و افزایش بهره مندی جوانان از 

دوره  های آموزشی خبر داد. 
به گزارش روابط عمومی جمعیت هلال احمر استان قم، محمد مصباحی اظهار کرد: با 
توجه به ضرورت و اهمیت طراحی و برنامه ریزی فعالیت  ها و خدمات آموزشی جوانان و با 
توجه به اهمیت آموزش جوانان به منظور آماده  سازی مشارکت در ارائه خدمات امدادی و عام 
 المنفعه همه ساله دوره های آموزشی در مرکز امور جوانان قم برگزار می شود.وی با اشاره به 
اینکه چشم  انداز و مأموریت  های حوزه آموزش در سازمان جوانان، در خصوص توجه به ارتقاء 
سطح دانش، نگرش و مهارت اعضاء و نیروی انسانی و عموم مردم است، بیان کرد: معاونت 
امور جوانان قم در راستای اهداف، مأموریت و رسالت سازمان جوانان، با برنامه  ریزی دقیق 
اقدام به برگزاری کارگاه  های علمی و دوره  های آموزشی کرد.معاون امور جوانان جمعیت هلال 
احمر قم با بیان اینکه در سال 94 نیز دوره های آموزشی حوزه جوانان قم با استقبال خوبی 
روبه رو بود تصریح کرد: 618 دوره و کارگاه آموزشی با محورهایی شامل امدادی، فرهنگی و 
اجتماعی، علمی و هنری برگزار شد که نسبت به سال 93 شمار عناوین کارگاه  ها و دوره  های 
آموزشی 465 مورد بود که از این رو، تعداد دوره  های برگزار شده توسط معاونت امور جوانان 
جمعیت هلال احمر استان قم در سال 94 رشد 24 درصدی را به خود اختصاص داده است.

مصباحی اضافه کرد: در سال 93 تعداد 11 هزار و 345 نفر از جوانان از دوره ها و کارگاه های 
آموزشی بهره مند شده  اند که در مقایسه با سال 94 که  12 هزار و 209 نفر از جوانان استان 
در حوزه جوانان جمعیت هلال احمر استان قم آموزش دیده اند این استقبال شامل رشد 

هفت درصدی شده است.

شهردار منطقه یک  قم خبر داد:

اجرای دو طرح ترافیکی با اعتبار یک میلیارد ریال 
شهردار منطقه یک قم  از اجرای دو طرح ترافیکی با هزینه ای بالغ بر یک میلیارد ریال 
خبر داد مهندس اصفهانیان مقدم با اعلام این خبر اظهارداشت:با توجه به اینکه خیابان حائری 
یکی از شوارع پر تردد در منطقه می باشد و اولین دسترسی به خیابان باجک از سمت بلوار 
عمار یاسر این خیابان است اقدام به اصلاح هندسی این خیابان نمودیم . شهردار منطقه یک  
بیان داشت: این طرح با اعتباری بالغ بر 300 میلیون ریال در حال اجرا می باشد که پیش 
بینی می گردد ظرف مدت 2 هفته به اتمام رسد . مهندس مقدم  هدف از اجرای این اصلاح 
هندسی را کاهش تداخل ترافیکی و تصادفات و بالا بردن ضریب ایمنی محل ، مخصوصا 
جهت عبور دانش آموزان از این محدوده اعلام نمود . وی در پایان از نصب تابلو های تعیین 
مسیر در بلوار زائر خبر داد و افزود :این طرح نیز جهت هدایت مسافرین و شهروندان به 
مسیر های دسترسی از بلوار زائر می باشد که با اعتباری بالغ بر0 70 میلیون ریال و ظرف 

مدت زمان 1 ماه در حال اجرا می باشد .

رئیس پلیس مبارزه با موادمخدر استان قم خبرداد:

کشف محموله تریاک در کارتن های موز
رئیس پلیس مبارزه با موادمخدر فرماندهی انتظامی استان از کشف بیش از 60کیلو گرم 

تریاک در قم خبر داد. 
سرهنگ غلامعباس بلُفکه در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت:در پی 
کسب خبری مبنی بر اینکه یکی از قاچاقچیان موادمخدر با یک دستگاه خودرو سمند 
قصد انتقال یک محموله مواد مخدر به استان همجوار قم دارد، موضوع در دستور کار 
پلیس مبارزه با موادمخدر فرماندهی انتظامی استان قم قرار گرفت. به گفته وی پس از 
انجام هماهنگی های قضایی و انتظامی تعداد سه اکیپ از عوامل این پلیس جهت کنترل 
محورهای مواصلاتی به محل های مورد نظر اعزام شدند. سرهنگ بلفکه افزود:در ادامه 
خودرو سمند شناسایی و متوقف و طی بازرسی از آن در سه عدد کارتن موز بیش از 
60کیلوگرم تریاک در قالب17 بسته کشف شد. رئیس پلیس مبارزه با موادمخدر استان 
قم گفت: پس از دستگیری متهم و تشکیل پرونده نهایتاً نامبرده جهت سیر مراحل قانونی 

تحویل مقامات قضائی استان قم شد.

رئیس پلیس آگاهی استان گلستان خبر داد:

دستگیری سارقان مسلح شمال کشور در گلستان
رئیس پلیس آگاهی استان گلستان از دستگیری سارقان مسلح سه استان شمالی کشور 

در گلستان خبر داد. 
به گزارش مهر، محمدرضا اکبری ، اظهار کرد: با اطلاع از فعالیت یک باند سازمان یافته 
سرقت مسلحانه در سطح استان، تیم ویژه ای از کارآگاهان پلیس آگاهی گلستان، مسئول 
رسیدگی به این پرونده شدند.وی افزود: با دستگاه قضایی به خصوص بازپرس شعبه اول 
دادسرای شهرستان علی آباد کتول، تعامل برقرار کردیم و بررسی متمرکز پرونده ها به پلیس 

آگاهی مرکز استان سپرده شد.
رئیس پلیس آگاهی گلستان تصریح کرد: پس از بررسی های انجام شده و اقدامات 
کارشناسی، تمامی اعضای این باند شناسایی و در عملیات مختلف، 17 نفر از اعضای این باند 
را دستگیر کردیم که هشت نفر سارقان اصلی پرونده و سایر آنها افراد مرتبط بودند.اکبری 
ادامه داد: اکثر افراد دستگیر شده دارای سوابق کیفری، قتل، مواد مخدر و ... هستند و در 
سرقت ها از قمه، سلاح شکاری، اسپری دفاع شخصی و وسایل رعب آور استفاده می کردند.

وی خاطرنشان کرد: اعضای این باند به 57 فقره انواع سرقت مسلحانه، سرقت خودرو، 
سرقت های خشن و عادی و سرقت احشام اعتراف کردند و تاکنون 40 نفر از مال باختگان 
شناسایی شده اند.به گفته وی، وسعت فعالیت این باند در استان های گلستان، مازندران و 

سمنان بوده و در تلاش برای شناسایی دیگر مال باختگان هستیم.

طی 72 ساعت گذشته؛

تصادف موتورسیکلت در قم جان 3 نفر را گرفت
رئیس مرکز فوریت های پزشکی استان قم از فوت سه موتورسیکلت سوار در حوادث 

ترافیکی 72 ساعت گذشته قم خبر داد. 
محمدرضا حسنی ، با اشاره به حوادث شاخص سه روز گذشته در قم اظهار داشت: 
برخورد 2 موتورسیکلت در بلوار یادگار امام یک فوتی که آقای 32 ساله بود و 2 مجروح 
برجای گذاشت که 2 دستگاه آمبولانس به محل حادثه اعزام شده و مجروحان را به مرکز 

درمانی انتقال دادند.
وی گفت: مقابل بوستان هاشمی برخورد موتورسیکلت با خودرو باعث مرگ آقایی 20 
ساله شد که بلافاصله مأموران اورژانس به محل حادثه اعزام شده و مجروحان این حادثه را 

به مرکز درمانی انتقال دادند.
رئیس مرکز فوریت های پزشکی قم عنوان کرد: در بلوار پیامبر اعظم)ص( سقوط از 
موتورسیکلت یک کشته در محل حادثه و یک مجروح بدحال برجای گذاشت که بلافاصله 

مأموران اورژانس در محل حادثه حضور یافتند.
وی اظهار کرد: تصادف موتورسیکلت با تراکتور در جاده قدیم قم - تهران یک مجروح 

بسیار بدحال با قطع پا و یک مجروح با شکستگی های متعدد برجای گذاشت.
حسنی با بیان اینکه از هشت صبح روز گذشته بالگرد اورژانس در 2 پرواز سه مجروح را به 
مرکز درمانی انتقال دادند، افزود: 2 نفر بر اثر تصادف موتورسیکلت در جاده قدیم قم - تهران 
مجروح شدند، همچنین در جاده طایقان برخورد عابر پیاده با لیفتراک منجر به مجروح 

شدن فردی شد که علاوه بر ضربه به سر دچار شکستگی های مختلف شده بود.

بار مجبور می شوید در موارد  شما در روز چندین 
مختلف تصمیم بگیرید؟ خیلی زیاد! شاید شمارش آنها 
در برخی روزها به طور دقیق امکان پذیر نباشد. قطعاً 
فراز و فرودهای زندگی، تصمیم گیری های حساس تری 
را به دنبال دارندف اما حتماً تجربه کرده اید گاهی یک 
تصمیم کوچک که چندان هم به نظر مهم نمی رسد، 
اگر با توجه کافی به برخی مسایل اتخاذ نشود، چگونه 
دست و پای شما را می بندد و یکدفعه به مشکل اساسی 
در زندگی تان تبدیل می شود. برعکس، شاهد بوده اید 
تصمیم گیری هایی که مبتنی بر واقعیت ها، تجربیات 
و هوشمندی های لازم اتخاذ شده اند، چگونه در روند 

زندگی شما تاثیر مثبت و سرنوشت ساز داشته اند.
گاهی تصمیمات با تمام اهمیتی که دارند منجر به 
بهترین انتخاب نمی شوند. برای اینکه بتوانیم درست 
داریم  نیاز  اجرایی کنیم،  را  و آن ها   بگیریم  تصمیم 

گام هایی را طی کنیم:
1( اشتباه کنید؛ بسیاری از تردیدها در زمان تصمیم 
گیری ناشی از ترس اشتباه کردن است. ترس از اینکه 
نکند اشتباه کنیم گاهی چنان ذهن را فلج می کند که 
انسان تمام توانایی های خودش را برای حل مسائل انکار 
می کند. والدین، مربیان و اطرافیان کودک نقش بسزایی 
در قدرت تصمیم گیری افراد در آینده دارند. توقع اشتباه 
نکردن از کودکان، انتظاری بیش از توان آنهاست و گرفتن 
حق اشتباه کردن از کودک در دوران تربیت در واقع 
گرفتن حق تصمیم گیری درست آنها در آینده است. باید 
پذیرفت زندگی مجموعه یی از تجربه هایی است که از راه 
آزمون و خطا به دست می آید و اشتباه کردن، نقطه آغاز 
اشتباه نکردن است.به خود اجازه دهید تصمیم بگیرید و 
اگر اشتباه کردید باز به خود اجازه دهید به جای مواخذه 

تجربه یی تازه را در زندگی خود پذیرا شوید.
را  آن  دارد  هزینه  کردن  اشتباه  کنید؛  هزینه   )2
بپردازید. وقتی به خود حق اشتباه کردن می دهید به 
این نیز بیندیشید که هر اشتباه هزینه یی دارد که شما 
و گاهی دیگران آن را می پردازید. اغلب انسان ها وقتی 
جنسی را خریداری می کنند قبل از دریافت جنس یا 
قبل از اینکه مطمئن شوند آن را دریافت می کنند، مبلغی 
نمی پردازند.شما می توانید اشتباه کنید و هزینه اش را 
بپردازید اما حتماً قبل از آن دقت کنید درس آن اشتباه را 

دریافت کرده باشید و گرنه متضرر خواهید شد. به خاطر 
داشته باشید هزینه هر قدر کوچک هزینه گزافی است اگر 

در مقابلش چیزی دریافت نکرده باشید.
3( دنبال مقصر نگردید؛ هر تصمیمی منجر به عواقب و 
نتایجی چه مثبت و چه منفی خواهد بود که مسوولیت 
مستقیم آن با تصمیم گیرنده است. به گردن این و آن 
انداختن و دنبال مقصر گشتن در اغلب موارد بیهوده 
ترین کار است. ما نیازمند مقصر نیستیم، نیازمند تصمیم 

درستیم.
4( اطلاعات جمع کنید؛ بعد از راهکارهای فوق جهت 
گام هایی جهت  بعدی  مرحله  گیری،  تصمیم  قدرت 

درست تصمیم گرفتن است. تصمیم گیری درست منوط 
به گردآوری اطلاعات و پردازش صحیح آنهاست. تمام 
منابع اطلاعاتی را در زمینه یی که می خواهید تصمیم 
گیری کنید جمع آوری کرده و با پردازش صحیح آنها 
نگرفتن  نادیده  و  اندیشیدن  درست  بگیرید.  تصمیم 
جنبه هایی از اطلاعات نیمی از راه تصمیم درست است. 
توجه به واقعیات و شرایط یکی از تضمین کننده های 

صحت انتخاب محسوب می شود.
5( دقیقاً مشخص کنید چه می خواهید؛ گاهی ترس ها 
و تردید ها ناشی از این است که دقیقاً نمی دانیم منتظر 
چه نتیجه یی هستیم. قبل از هر انتخابی آنچه را که 

می خواهید برای خود تعریف کنید و بر آنچه می خواهید 
متمرکز شوید.

ناراحتی تصمیم نگیرید؛ این زنگ خطر  6( موقع 
جدی تصمیم گیری ها است. گاهی فشار ناشی از اهمیت 
انتخاب ها و ارزش آن به حدی ناراحت کننده است که 
فرد برای رهایی از این فشار دم دست ترین تصمیم را 
اتخاذ می کند. این مساله آن هنگام مشکل زاست که 
بدانیم گاهی ساده ترین تصمیم ها، درست ترین تصمیم ها 
نیست. تصمیم گیری حق شماست و این حق وقتی ادا 

خواهد شد که دور از تنش اتخاذ شود.
7( بپرسید؛ درخواست مشاوره از کسانی که مانند شما 

در زیر فشارهای ناشی از انتخاب کردن نیستند می تواند 
راهکار مناسبی باشد اما به خاطر داشته باشید دیگرانی که 
مورد سوال و مشاوره شما قرار می گیرند صلاحیت لازم 
را در آن باب داشته باشند. به یادمان باشد دنبال کسی 
نباشیم تا عواقب شکست احتمالی آینده را به دوش آن 
بیندازیم. دیگران به ما اطلاعات می دهند ما را از نظر خود 
برخوردار می کنند و گاهی نیز ما را زیر فشار می گذارند اما 
در نهایت آن کسی که تصمیم می گیرد خود ما هستیم.

8( اجرا کنید؛ تصمیمات هر قدر درست زمانی ارزش 
و تاثیر واقعی خود را نشان می دهند که به اجرا گذاشته 
شوند. به جرات می توان گفت تنها ملاک صحت یا عدم 
صحت یک تصمیم بعد از به اجرا درآوردن آن روشن 
می شود. بنابراین در وهله اول تصمیماتی بگیرید که 

شدنی باشد و در مرحله دوم آن را به اجرا درآورید.
9( تصمیمات دوگانه نگیرید؛ تصمیمات دوگانه و 
اجرای هر  از  تا  با هم می تواند عاملی شود  متعارض 
تصمیمی بازبمانیم و بدین ترتیب فرصت های طلایی 
زندگی را بین دو کفه ترازو که ظاهراً با هم برابرند از 
دست بدهیم. تنها کمک تصمیمات متعارض این است 
که می توانیم سال ها بر سر دوراهی ها بمانیم و کاری 
نکنیم. در واقع تصمیم های متعارض گرفتن گریزگاهی 
برای انتخاب نکردن است. این اعتقاد درست نیست که 
وقتی نمی دانید کدام یک را انتخاب کنید راحت ترین کار 

این است که هیچ کدام را انتخاب نکنید.
از  سرشار  می تواند  همیشه  چین ها  نقطه   .…  )10
تصمیم هایی باشد که تنها متعلق به شماست. راه زندگی 
شما در عین شباهت به زندگی سایر انسان ها به شما تعلق 
دارد و گام دهم گام ویژه خود شماست. هیچ گاه فرصت 

تجربه های تازه را از زندگی خود نگیرید.
کودکان وقتی به دنیا می آیند نه می توانند راه بروند 
و نه می توانند حرف بزنند و این اشتباه است اگر فکر 
کنیم کودکان راه رفتن را طی زمان می آموزند چرا که 
کودک نوپا، راه رفتن را طی افتادن ها و زخمی شدن ها 
می آموزد. هیچ کودکی تا به حال تصمیم نگرفته چون 
زمین خورده، زخمی شده و گریه کرده دیگر راه نرود. 
افتادن ها، گاه زخمی مان می کنند اما همین زخم ها 
تضمین کننده جاده هایی است که در آینده به سلامت 

طی خواهد شد.

مهارت تصمیم گیری خود را بهبود دهید

 فرمانده انتظامی استان هرمزگان از کشف انواع ظروف 
چینی قاچاق از 36 دستگاه کانتینر به ارزش 220 میلیارد 
ریال در استان خبر داد و گفت: مقابله جدی و بی امان با 
اخلالگران نظام اقتصادی کشور یکی از اولویت های مهم 

نیروی انتظامی است. 
سردار عزیزاله ملکی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری 
پلیس گفت: در ادامه طرح های ویژه مقابله با قاچاق کالا 
اقتصاد مقاومتی،  به اهداف  ارز و در راستای دستیابی  و 
مأموران انتظامی استان طی چندین هفته اقدامات اطلاعاتی 
و عملیاتی و اقدامات نامحسوس مطلع شدند تعدادی از 
قاچاقچیان حرفه ای از طریق مبادی رسمی اقدام به حمل 
کالای قاچاق از نوع ظروف چینی با حجم سنگین به داخل 

کشور می کنند. وی افزود: در این راستا تیم های عملیاتی 
مواصلاتی  کلیه محورهای  در  اطلاعاتی  با پوشش  فعال 
، پنج دستگاه کامیون حامل ظروف چینی و شیشه ای 
قاچاق را در ایستگاه بارزسی شهید " میرزایی " بندرعباس 
شناسایی و توقیف کردند. این مقام انتظامی اذعان داشت: 
رانندگان خودروها ابتدا یک فقره پروانه گمرکی ارائه کردند 
که مشخص شد از محل پروانه مذکور 36 دستگاه کامیون 
کانتینر به وزن 362 تن کالای قاچاق از نوع ظروف چینی و 
شیشه ای قاچاق شده است. سردار ملکی با اشاره به اینکه در 
این زمینه پنج خودرو توقیف و برای 31 دستگاه به استناد 
ماده 58 قانون مبارزه با قاچاق پرونده تشکیل شده است 
افزود: در این راستا پنج متهم نیز دستگیر که جهت سیر 

مراحل قانونی به مراجع ذیصلاح معرفی شدند ؛ همچنین 
اقدامات لازم در خصوص شناسایی و دستگیری دیگر عوامل 
و عناصر اصلی باند قاچاق کالا ادامه دارد. فرمانده انتظامی 
استان هرمزگان ارزش ریالی کالاهای قاچاق کشف شده را 
220 میلیارد ریال عنوان و اظهار کرد: مقابله جدی و بی 
امان با اخلالگران نظام اقتصادی کشور از اولویت های مهم و 
اساسی نیروی انتظامی استان در سال جاری است. این مقام 
انتظامی استان از عموم مردم خواست در صورت مشاهده و 
برخورد با هرگونه قاچاق کالا در سطح خرد و کلان در اسرع 
وقت از طریق تلفن فوریت های پلیسی 110 اطلاع تا در 
کمترین زمان ممکن نسبت به شناسایی و دستگیری افراد 

سودجو و قانون گریز اقدام شود.

جانشین فرماندهی انتظامی استان چهارمحال و بختیاری از دستگیری یك زمین خوار و رفع 
تصرف هفت هزار متر از اراضی ملی به ارزش هفت میلیارد ریال درشهرستان سامان، خبر داد. 

سرهنگ جمشید محبت خانی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهار کرد: در 
پی کسب خبری مبنی بر تصرف هفت هزار متر از اراضی ملی توسط یك زمین خوار در سامان 
موضوع به صورت ویژه در دستور کار ماموران فرماندهی انتظامی شهرستان سامان قرار گرفت.

جانشین فرماندهی انتظامی استان چهارمحال و بختیاری افزود: ماموران با همکاری کارشناسان 
اداره منابع طبیعی پس از تحقیق و بررسی های دقیق و رؤیت نقشه های مرجع دریافتند فردی، 

مساحت  هفت هزار متر مربع از اراضی ملی واقع در حومه شهر سامان را بصورت غیر قانونی 
تصرف کرده و در چهارصد متر از ملك تصرف شده اقدام به ویلاسازی کرده است.این مقام ارشد 
انتظامی خاطر نشان کرد: پس از تشکیل پرونده مقدماتی و اخذ دستور مقام قضائی ضمن قلع و 
قمع ساخت و ساز های صورت گرفته، اراضی تصرف شده آزاد و در اختیار  اداره منابع  طبیعی 
قرار گرفت.محبت خانی در پایان با اشاره به تکمیل و ارجاع پرونده به همراه متهم به مرجع 
قضائی از عموم شهروندان خواست: هرگونه اطلاع از دست اندازی و تصرف اراضی ملی توسط 

افراد سودجو را جهت اقدام قانونی به فوریت های پلیسی 110 گزارش کنند. 

 فرمانده پلیس راه شمال سیستان وبلوچستان گفت: 
های  جاده  از  یکی  در  موتورسیکلت  دستگاه  برخورد 2 

روستایی شهرستان زهك پنج کشته برجا گذاشت. 
برابر اعلام مرکز  ایوب شرافتی اظهار داشت:  سرهنگ 
فوریتهای پلیسی 110 مبنی بر وقوع یك فقره تصادف فوتی 
در ساعت 23 شب گذشته در جاده فرعی در روستای نادر 
شهرستان زهك بلافاصله ماموران پلیس راه در محل حاضر 

شدند.وی ادامه داد: یك دستگاه موتورسیکلت در این حادثه 
به علت انحراف به چپ با یك دستگاه موتورسیکلت دیگر 
برخورد کرد که سبب جان باختن دو سرنشین موتورسیکلت 
ها و سه کودك سه ماهه، چهار ساله و 6 ساله شد.فرمانده 
پلیس راه شمال سیستان و بلوچستان از رانندگانی که قصد 
تردد در راههای شمالی استان را دارند در خواست کرد: 
ضمن رعایت سرعت مطمئنه و قوانین و مقررات راهنمایی 

برای خود و  از حادثه  به دور  و  ایمن  رانندگی سفری  و 
دیگران فراهم کنند.شهر زهك مرکز شهرستان زهك در 220 
کیلومتری شمال زاهدان مرکز استان سیستان و بلوچستان 
واقع شده و یکی از شهرستان های پنجگانه سیستان است.

استان سیستان و بلوچستان به سبب گستردگی راهها دارای 
دو قرارگاه پلیس راه در شمال )زاهدان( و جنوب )ایرانشهر( 

است.

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان اصفهان  اعلام کرد :

دستگیری یک سارق حرفه ای اماکن خصوصی 
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان اصفهان از دستگیری یك سارق حرفه ای اماکن 

خصوصی و کشف 29 فقره سرقت خبر داد. 
سرهنگ جهانگیر کریمی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، گفت: در پی شکایت 
چند شهروند مبنی بر سرقت از اماکن خصوصی، رسیدگی به این موضوع در دستور کار 
کارآگاهان پایگاه غرب پلیس آگاهی اصفهان قرار گرفت. سرهنگ کریمی افزود: کارآگاهان، 
تحقیقات خود را در این زمینه آغاز و یك سارق حرفه ای را در این زمینه شناسایی و پس از 
هماهنگی با مقام قضائی دستگیر کردند. این مقام انتظامی بیان داشت: با انتقال متهم به پلیس 
آگاهی، تحقیقات از وی صورت گرفت و متهم در تحقیقات انجام شده به 29 فقره سرقت از 
اماکن خصوصی اعتراف کرد. معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان اصفهان با بیان این که 
متهم پس از تشکیل پرونده به مراجع قضائی تحویل داده شد، به همشهریان توصیه کرد: در 
صورتی که محوطه ساختمان و کارگاه ها فاقد روشنایی کافی است، روشنایی لازم را تامین و 

برای کلیه درب ها به ویژه درب ورودی از قفل های مطمئن استفاده کنید. 

رئیس اداره گاز شهرستان فردیس  خبرداد:

سرقت ماهانه 600 هزار متر مکعب گاز در فردیس 
رئیس اداره گاز شهرستان فردیس گفت که سال گذشته در فصل زمستان ماهانه 600 هزار 

متر مکعب گاز در این شهرستان به سرقت رفته که مربوط به انشعابات غیر مجاز است. 
محمد صادق میرسلیمی در گفت و گو با ر ایرنا، افزود: ساختمان های بدون پایان کار و مجوز 
ساخت که به آنها انشعاب گاز داده نمی شود، انشعاب گاز را از زیرزمین، با لوله های نامناسب و 

علمك های غیرمجاز از شبکه گاز سرقت و به ساختمان ها انتقال می دهند که خطرات بسیاری 
برای این ساختمان ها و بناهای مجاور آن دارد. وی ادامه داد: برای جلوگیری از ساخت و ساز 
غیرمجاز تعامل و همکاری همه مسئولین و ارائه راهکارهای مناسب از سوی شورای تأمین 
ضروری است؛ چرا که عده ای سودجو با فروش ساختمان های بدون مجوز ساخت، بدون 
استحکام لازم و امکانات مناسب ، با انشعابات غیرقانونی آب، برق و گاز، با قیمت پایین تر به قشر 
ضعیف جامعه ، موجبات بروز آسیب های جانی و مالی بسیاری را برای این افراد بی گناه فراهم 
می کنند. وی گفت: سال گذشته 16 فقره انشعاب غیرمجاز گاز شناسایی و جریمه شدند. اداره 

گاز شهرستان فردیس 100 هزار مشترك دارد. 

جزییات جنایت مرد 44 ساله در برازجان

 قاتل در کمتر از 24 ساعت دستگیر شد
مرد کینه توزی که در شهر بزارجان دست جنایتی هولناک زده بود، توسط پلیس شناسایی 

و دستگیر شد.
به گزارش خبرنگار حوزه حوادث گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان، روز شنبه جنایتی 

مرگبار در شهر برازجان توسط مردی 44 ساله رقم خورد.
در این حادثه مردی با در دست داشتن سلاح گرم مقابل خانه پسر عموی خود می رود و 
پس از یک مشاجره چند دقیقه ای اقدام به تیراندازی می کند.پسر عموی 52 ساله به نام ناصر با 
اصابت 5 گلوله از پای در می آید و پس از انتقال به بیمارستان 17 شهریور برازجان به دلیل شدت 
جراحات جان خود را از دست می دهد .سردار حیدر عباس زاده فرمانده انتظامی استان بوشهر 
درباره این خبر به باشگاه خبرنگاران جوان ، گفت: متهم در همان ساعات اولیه جنایت دستگیر 
و به قتل پسر عمویش به دلیل کینه و مشکلات خانوادگی اعتراف می کرد.گفتنی است، پرونده 

متهم جهت بررسی و سیر مراحل قانونی در اختیار مقام قضایی قرار گرفت.

فرمانده انتظامی استان هرمزگان  خبرداد:

کشف ظروف چینی 220 میلیاردی قاچاق در هرمزگان

جانشین فرماندهی انتظامی استان چهارمحال و بختیاری  خبرداد:

کشف زمین خواری 7میلیاردی درشهرستان سامان

در جاده زهك سیستان وبلوچستان:

 برخورد 2 دستگاه موتورسیکلت پنج کشته برجا گذاشت

دوشنبه -ششم اردیبهشت 1395 - سال نوزدهم - شماره 3985

من به تازگی ازدواج کرده ام می خواستم بدانم که در هنگام مشاجره 
با همسرم چگونه برخورد کنم؟

1- در هنگام گفتگو با یکدیگر، اطمینان کسب کنید خشم و غضب و 

نیز انتقادات شما دو نفر از هم، از حد خود نگذرد. طغیان خشم محرک 
دعوا و تنش است.

2- عدم توافق ها را بپذیرید. چرا که زوجین شاد و با ارتباطات سالم، 

عدم توافق ها، گفتگو کردن محترمانه درباره تفاوت ها و خود کنترلی را 
به خوبی آموخته اند. آنها به یکدیگر نشان می دهند که دیدگاه یکدیگر را 
درک کرده و در نهایت هر دوشان یک هدف و خواسته را دنبال می کنند. 
در یک کلام میان این دست زوجین نوعی احساس مشارکت و عشق 
متقابل برقرار است. اگر احساس کنند که به حرف هایشان گوش داده 
می شود و مورد درک متقابل قرار می گیرند در خیلی از مواقع حاضرند از 
یک موضوع دست کشیده و کوتاه بیایند و مجدداً روابط دوستانه شان با 
همسر را از سر بگیرند. این زوجین هیچ گاه دنبال احقاق حق خود نبوده 

و یا فتن مقصر برای آنها معنایی ندارد.
برای حصول به موفقیت در زندگی مشترک، باید سعی کنید زمانی 
که مشاجره می کنید از خودتان بپرسید: کدام یک مهم تر است: حق به 

جانب تان باشد یا با هم نزدیک و صمیمی باشید؟
3- مشاجرات تان را با روش برد- برد خاتمه دهید. راه های مختلفی 
وجود دارد که بتوان یک مشاجره را با عباراتی مثبت به پایان رساند. در 
حالت کلی زوجین سالم، بگومگو می کنند اما مشاجرات آنها از کنترل 
خارج نمی شود و با یک پایان خوش تمام می شود. بطوری که دو باره به 

سوی هم باز می گردند و باز هم دوستدار یکدیگر هستند.
4- هر چیزی که باعث می شود خشم تان فروکش کند و مجدداً به 

میز مذاکره باز گردید را به خاطر سپرده و تمرین کنید. در میانه یک عدم 
توافق، وقت تنفس بگیرید و خود را آرام کنید و بر روی نقطه نظرات 
طرف مقابل متمرکز شوید. صادقانه از خودتان بپرسید: آیا لازم است که 

از همسرم عذرخواهی کنم؟
برای حصول به موفقیت در زندگی مشترک، باید سعی کنید زمانی 
که مشاجره می کنید از خودتان بپرسید: کدام یک مهم تر است: حق به 
جانب تان باشد یا با هم نزدیک و صمیمی باشید؟ و اگر همسرتان گرفتار 
طوفان خشم شد تمرین کنید که بذله گویی کنید و فضایی جدید را 

برای او مهیا کنید تا بتوانید مجدداً آرامش را به فضای خانه باز گردانید.
ضمنا:

- دعوا و مشاجره به هیچ عنوان به معنای گفتگو و مباحثه نیست. سعی 
کنید تفاوت این دو را درک کنید.

- با گوشه و کنایه حرف زدن و جک گفتن و تمسخر یکدیگر حتی 
به صورت گاهگاهی، نوعی دشمنی و خصومت تلقی می شود. زیرا این 
معنی را می دهد که طرف مقابل تان )همسرتان( را جدی نمی گیرید.

- به طور منظم تفریح و سرگرمی با همسرتان داشته باشید. مثلًا پیاده 
روی و صحبت کردن هر روز و یا حتی هفتگی، برای ایجاد نشاط در 

زندگی زوجین ضرورت دارد. 

حذف بگومگو در روابط همسران 
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علی آقا چه در سر دارد؟
فراکسیون واحد اصولگرایان تشکیل نمی شود؛ این زمزمه های هفته گذشته در سالن های 
مجلس بود. علاوه بر این نیروهای ائتلاف اصلاح طلبان و اصولگرایان فعلا بر دور دوم تمرکز 

کرده اند اما بنا دارند بعد از انتخابات برای ریاست با تعامل و همفکری به نتیجه برسند.
تعداد فراکسیون ها و ریاست مجلس دهم حتی در مرحله ای که هنوز انتخابات دور دوم 
برگزار نشده است، پرطرفدارترین موضوعات در آینده مجلس هستند. مباحثی که هر کدام 
می تواند دست آویزی برای اختلاف باشد. هدف هم ائتلاف اصلاح طلبان و اصولگرایان حامی 
دولت است. رقیب دیرینه این دو نکته را هدف گذاری کرده است. همان ها که در انتخابات 
هفتم اسفند بر طبل اصولگرا نبودن علی لاریجانی، رئیس فعلی مجلس کوبیدند حالا دست 
به دست هم داده اند؛ گاهی تاکید می کنند که لاریجانی گزینه اصلح ریاست مجلس است 
و بار دیگر تاکید می کنند که در رایزنی ها او با فراکسیونی فراگیر از همه اصولگرایان مجلس 
دهم، موافقت کرده است. یک بار از جلسات شان خبر درز می کند که احتمالا گزینه ای 
روبه روی لاریجانی و عارف خواهند داشت و بار دیگر خبر جلسه مشترک شان با لاریجانی 
تکذیب می شود. شاید به همین دلیل است که سعی کرده اند محمدرضا باهنر، محمد 

دهقان و محسن کوهکن به اعضای کمیته هفت نفره خود اضافه کنند.
این اخبار در حالی منتشر می شود که شنیده ها از سالن های مجلس حکایت از مباحث 
دیگری دارد. گویا علی لاریجانی علاقه ای به برگزاری جلسه مشترک با کمیته هفت نفره 
اصولگرایان منتقد دولت ندارد و خود شخصا قرار جلسه قبلی را لغو کرده است. همچنین 
نمایندگان نزدیک به لاریجانی که بدون حضور او و با ریاست کاظم جلالی گاهی در 
اتاق های مجلس و گاهی خارج از مجلس جلسات مداوم دارند، خبر از برنامه های دیگری 
می دهند. این نمایندگان تاکید دارند که لاریجانی به هیچ عنوان با اصولگرایان منتقد که 
با گروهی از آنها در مجلس های هشتم و نهم دست وپنجه نرم کرده است، همراه نخواهد 
شد. اگر این برنامه واقعیت داشته باشد و تا آخر پیش رود پس خبری از فراکسیون فراگیر 
اصولگرایان نخواهد بود. این افراد البته تاکید دارند که حامیان لاریجانی فراکسیون مختص 
خود در مجلس دهم را خواهند داشت. فراکسیونی که الزاما با نام »رهروان ولایت« خوانده 
نمی شود اما تفکر اعتدالی لاریجانی را با خود به همراه خواهد داشت. همچنین اخباری 
منتشر شده که حاکی از آن است که کمیته هفت نفره و اصولگرایان تندرو حتی نمی توانند 
روی مهره های معتدل تر خود حساب کنند. گویا تعدادی از اعضای این کمیته که تفکراتی 
نزدیک به لاریجانی دارند بنا گذاشته اند که با عبور از اصولگرایان تندرو به صف حامیان این 

سیاستمدار کارکشته بپیوندند.
به گزارش تیک، حامیان دولت اما در تلاش برای جلوگیری از کارشکنی مخالفان 
برنامه هایی برای ریاست دارند. برنامه هایی که در اجرای آن سعی دارند کمترین فرسایش را بین 
دو سر ائتلاف به همراه داشته باشد. محمدعلی وکیلی، مدیرمسئول روزنامه ابتکار و از منتخبان 
تهران در مجلس دهم در این باره به »آریا« گفته است که بین آقای لاریجانی و آقای عارف 
نباید رقابت در بگیرد و بدون مصاف و رقابت یکی از این دو باید برای ریاست مجلس انتخاب 
شوند. او در این اظهارنظر تاکید کرده که اصلاح طلبان و اعتدالگرایان هر دو در قالب ائتلاف امید 
وارد صحنه انتخابات شدیم، بنابراین پس از انتخابات دور دوم در قالب همان ائتلاف امید توافق 

می کنیم که یکی از این دو رئیس مجلس دهم شود و دیگری کمک کند.

حشمت الله فلاحت پیشه:

 راه احیای جریان اصولگرایی 
همكاری و مذاكره با دولت و رقباست

منتخب مردم اسلام  آباد غرب در مجس دهم با تاکید بر لزوم همکاری اصولگرایان با 
دولت و رقبایشان گفت: اصوگرایان مجبورند با نخبگان تازه ای در فضای سیاسی کشور 

حضور پیدا کنند.
حشمت الله فلاحت پیشه در مورد آینده جریان اصولگرایی با توجه به شکست و ناکامی 
این جریان در انتخابات مجلس شورای اسلامی در شهر تهران گفت: اگر اصولگرایی نتواند 
خودش را به خواسته ها و نیازهای مردم نزدیک کند، همچنان دچار مشکلات پیشین خود 
در ترغیب افراد خواهد بود چراکه اصولگرایان در یک دهه اخیر روز به روز محلفی تر شده 
و پشت درهای بسته نسبت به مسائلشان تصمیم گیری می کنند. منتخب مردم اسلام آباد 
و دالاهو در مجلس دهم افزود : اگر جریان اصولگرایی بخواهد در آینده در عرصه سیاسی 
حضور داشته باشد، باید ارتباطات مهربانتری را در بدنه اجتماعی جامعه بدست آورد و به 
سمت راهبرد برنامه ای حرکت کند، چون مردم با توجه به مشکلات کشور افراد شعار 
محور نمی خواهند بلکه افراد برنامه محور می خواهند و برخی از چهره های اصولگرا بیش 
از حد شعار می دادند. فلاحت پیشه در مورد لزوم بازسازی روند حرکتی جریان اصولگرایی 
گفت: نخبگان اصولگرایی در داخل سعی می کنند اختلافات داخلی خود را تعدیل کنند و 
رفتار مذاکره را با جناح دیگر را در جامعه ایجاد کنند و لازمه این امر هم دوری جستن از 
تندروها و جریان های افراطی است. وی ادامه داد: همه این موارد هم اگر اتفاق بیفتد دلیل 
نمی شود که یک رفتار منطقی و صحیح برای کل جریان اصولگرایی شکل بگیرد، بخشی 
از اصولگرایان کماکان سعی می کنند با طرح موضوعاتی همچون برجام روندی افراطی در 
پیش گیرند اما بخشی دیگر می کوشند، در قالب برنامه های کارآمد، فضای کارآمد نیز در 
جامعه ایجاد نمایند. فلاحت پیشه راه احیای جریان اصولگرایی را همکاری و مذاکره با دولت 
و رقبا برای حل مشکلات جامعه برشمرد. وی در مورد رفتار تندروها در جریان انتخابات 
ریاست جمهوری آینده گفت: جریان اصولگرایی همیشه در معرض افراطی گری قرار دارد، 
برخی از تندروها سعی می کنند در انتخابات ریاست جمهوری سال 96 فضای تندروی 
را حاکم کنند، من گمان می کنم که افراطی گری چپ و راست همواره به ضرر مردم 
تمام شده است. فلاحت پیشه در مورد لزوم تغییر در لیدرهای جریان اصولگرایی گفت: 
اصوگرایان مجبورند با نخبگان تازه ای در فضای سیاسی کشور حضور پیدا کنند. وی در 
خصوص برنامه اصولگرایان برای مرحله دوم انتخابات مجلس شورای اسلامی گفت: جریان 

اصولگرایی در این مرحله باید به دنبال افرادی برود که صاحب رای باشند.

دبیر كل حزب كارگزاران سازندگی مطرح كرد:

احتمال كاندیداتوری نفر سوم 
برای ریاست مجلس

دبیر کل حزب کارگزاران سازندگی گفت: هدف گذاری اصلاح طلبان و حامیان دولت 
کسب تمامی کرسی های مجلس نیست، چرا که این امر در شرایط موجود مقدور نیست 
و در اصل بزرگترین اصلاح مجلس قدم برداشتن در جهت تقویت دولت است که به خوبی 

این موضوع تا کنون محقق شده است.
غلامحسین کرباسچی افزود: هدف اصلاح طلبان کمك به دولت یازدهم است و هر دو 
نفری که برای ریاست مطرح هستند می توانند به دولت کمك کنند و حتی ممکن است 
شخصی غیر از این دو برای ریاست نامزد شود و خود را در معرض رای نمایندگان قرار دهند.

وی اظهار داشت: نمی توان عملکرد دولت در زمینه اقتصاد را با قطعیت نمره قبولی یا 
نمره ردی داد، چرا که کارنامه دولت در حوزه اقتصاد نسبی است. کرباسچی  افزود: طی سه 

سال اخیر فعالیت دولت در کنترل تورم بهتر و سرعت گران شدن کالاها کم شده است.
وی درباره رکود اقتصادی و بیکاری نیز گفت: آثار رفع بیکاری و رکود اقتصادی در کشور 
با برنامه هایی که اجرا می شود، باید در دراز مدت مورد بررسی قرار گیرد و اولین گام هم 
در رشد اقتصادی مسئله سرمایه گذاری است. عضو شورای سیاست گذاری جبهه اصلاح 
طلبان افزود: باید احساس امنیت در سرمایه گذار ایجاد و این موضوع در سطح کشور فراگیر 

شود، احساس امنیت با دستور صرف ایجاد نمی شود و مردم باید به تدریج به آن برسند.
وی در پاسخ به سوالی در رابطه با آثار برجام در کشور گفت: این برنامه یك شبه، سه 
ماهه و دوساله نتیجه نمی دهد و قابل مشاهده نیست، و در طول زمان نتایج برجام ملموس 
خواهد شد. کرباسچی افزود: در برجام هر دو طرف باید به تعهداتشان عمل کنند، گرچه 
دولت ها تعهدهایی را که امضا می کنند هر کدام در راستای هدفی است و هدایت این دولت 
ها در یك هدف مشترك کار سخت و طاقت فرسایی است. دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی 
گفت: ذکر برخی از مشکلات توسط عده ای ازمسئولان دولتی درباره برنامه اقدام مشترك 
دلیل بر نفی کل آن برنامه نیست همانطوری که در معامله های بزرگ دو نفر یا شرکت هم 
شاید بعد از عقد قرارداد درباره برخی از موارد هر دو طرف در جهت رفع و حل آن نشست 
هایی را برگزار می کنند. وی به کنترل نقدینگی ریالی در کشور اشاره کرد و افزود: یکی 
دیگر از موضوعات مهم برجام صادرات نفت است و در کل، مردم نسبت به این برنامه امید 

زیادی دارند و طبیعی است که عده ای نگذارند از این ابزار مناسب، دولت استفاده کند.
عضو شورای سیاست گذاری جبهه اصلاح طلبان درباره ریاست عارف یا لاریجانی در 
مجلس دهم نیز گفت: تا زمانی که پازل انتخابات تکمیل نشود این بحث ها حاشیه ای است 

و به واقع عارف یا لاریجانی برای دولت تفاوت ندارد.

رئیس كمیته دفاعی كمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس

تجهیزات سامانه اس 300 
به مرور زمان وارد كشور می شود

رئیس کمیته دفاعی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس، گفت: طبق 
برنامه ریزی صورت گرفته، قطعات اس 300، قسمت به قسمت به ایران ارسال می شود و 

قطعات آن از جمله موشک ها، سکوها و رادارها به تدریج به کشور انتقال می یابد.
اسماعیل کوثری، با تأیید موضوعات مطرح شده درباره تحویل تدریجی قطعات و 
تجهیزات سامانه دفاعی اس 300 از سوی روسیه به ایران، گفت: بر اساس قرارداد و توافق 
صورت گرفته میان ایران و روسیه، قرار است که تجهیزات این سامانه به مرور زمان به داخل 
کشور منتقل شود. نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات و اسلامشهر در مجلس شورای 
اسلامی، ادامه داد: طبق برنامه ریزی مربوطه، قطعات اس 300، قسمت به قسمت به ایران 
ارسال می شود و قطعات آن از جمله موشک ها، سکوها و رادارها به تدریج به کشور انتقال 
می یابد. کوثری افزود: تاکنون بخشی از تجهیزات و قطعات سامانه دفاعی اس 300 به ایران 
منتقل شده و بخش دیگری از آن هم به تدریج وارد کشور می شود که این مسئله به این 

دلیل است که نمی توان حجم زیادی از تجهیزات را به یکباره وارد کشور کرد.

نکتــه

اخبـــار

رئیس شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان، مهم ترین رسالت 
و اولویت مجلس دهم را پاسخگویی به مطالبات مردم عنوان کرد.

به گزارش ایرنا، محمدرضا عارف روز یکشنبه در گردهمایی 
حامیان امید در سالن تختی ورزشگاه شهید عضدی رشت اظهار 
داشت: اگر اکثریت مجلس را به دست آوریم، اولویت اصلی برنامه ما 

پاسخگویی به مطالبات مردم است.
وی راهبرد کلی را تحقق مشارکت حداکثری و تامین منافع و 
مصالح ملی ذکر و اضافه کرد: در راهبرد خود مجلسی می خواهیم 
که علاوه بر راس امور بودن، پاسخگو و در برگیرنده متخصصان و 

متعهدان و نماد مردم سالاری دینی و عصاره ملت باشد.
عارف امید و آرامش را در جامعه یك ضرورت خواند و افزود: در 
عین حال، مبنای فعالیت های سیاسی و حکومتی باید بر اخلاق و 
عقلانیت استوار باشد. رئیس شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان، 
ادامه داد: بر این باوریم که برای رسیدن به هدف، به هیچ وجه نباید 
از ارزش و اخلاق عدول کنیم و اخلاق مداری را مبنای حرکت خود 
قرار داده ایم. عارف با طرح این سئوال که چرا رقبای ما از این فضا 
درس نمی گیرند، بیان کرد: چرا نمی آییم با همبستگی، هدف های 
سیاسی را در یك فضای رقابتی دنبال کنیم؛ اصل رقابت خوب است 
تخریب برای چه؟ تهمت برای چه؟ چرا فرزندان متدین انقلاب را به 

بی دینی متهم و بر چسب ناجوانمردانه می زنیم؟

شورای  مجلس  دوره  دهمین  در  تهران  مردم  اول  منتخب 
اسلامی، ادامه داد: مردم ما با آگاهی و شعور بالای خود، پای صندوق 
های رای می روند و به گفتمان اعتدال رای خواهند داد. عارف افزود: 
ما هیچ وقت پاسخ بد اخلاقی ها را ندادیم، چراکه وقت این کارها را 
نداریم، ما به دنبال اصول و راهبردهای خود هستیم و اتکای ما بعد 

از خدا، به مردم است.
رئیس شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان، تاکید کرد: همه ما 
زیر چتر واحد اصلاحات قرار گرفته ایم و در عین حال، با جریان 
اعتدالی همگرا هستیم و اولویت ما نیز منافع ملی است. وی پیام 24 
خرداد را حاکمیت اخلاق، عقلانیت و گذشتن از منافع فردی ذکر 
و اضافه کرد: ما هیچ وقت فراتر از منافع ملی کار نکردیم و همواره 
در راستای تعهد به ارزش های انقلاب و میثاق با شهدا عمل کرده 
ایم و مردم می خواستند این مسیر را ادامه دهیم و محکم تر از قبل 

هم ادامه دهیم.
 در هفتم اسفند گام محكمی برداشته شد

رئیس شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان، اظهار کرد: ملت 
ایران در هفتم اسفندماه، گام محکمی برداشت و این گام را در دهم 
اردیبهشت تکمیل خواهد کرد. عارف افزود: ما در پاسخگویی به 
مطالبات مردم، ظرفیت سازی خواهیم کرد و جریان های سیاسی 
نباید از موقعیت خود سوءاستفاده کنند، باید مردم در فضای رقابتی 

حرف خود را بزنند و نگاه همه به صندوق آراء باشد. 
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به فعالیت های 
انتخاباتی بیان کرد: ما هیچگاه بد اخلاقی و عبور از ارزش ها و خط 
قرمز را از ناحیه اصلاحات ندیدیم؛ چه کسی به خود حق می دهد به 
این جوانان برچسب بزند؟ منتخب اول مردم تهران در دهمین دوره 
مجلس شورای اسلامی، گفت: نتیجه انتخابات در تهران روشن بود؛ 
مردم برای اولین بار در تهران به یك لیست کامل رای دادند و این، 

نگاه مردم به گفتمانی بود که برآمده از انقلاب است. 
رئیس شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان، ادامه داد: مردم 
پاسدار ارزش ها هستند و از رقیبان هم خواهش می کنم در این 
چند روزی که از انتخابات باقی مانده، این موضوع را رعایت کنند. 
وی با تاکید بر این مطلب که همبستگی و همدلی باید شعار همه 
ما باشد، گفت: ما در مجلس با همه رقبا شراکت می کنیم، ما یك 
نظام و یك رهبر داریم، مجلس دهم همگام با مردم و دولت است و 
با اختیارات قانونی نظارتی و برای پیشبرد امور کار را انجام می دهد 

نه آنکه مچ گیری کند. 
عارف افزود: مردم باید به عنوان وظیفه ملی، در صندوق های 
رأی شرکت کنند تا حماسه سیاسی در دهم اردیبهشت ماه تکمیل 
اقتصادی،  را مسائل  و مجلس دهم  اولویت کشور  عارف  شود. 

معیشتی، کنترل تورم، اشتغال و رونق اقتصادی ذکر کرد.

 در آستانه برگزاری مرحله دوم انتخابات، نتایج دور نخست کار 
را به جایی رسانده که اصولگرایان حاضرند در بازی انتخاب رئیس و 
هیات رئیسه از پیش بازنده باشند و دست خالی  خود را برای رقیب 
آشکار کنند، به شرطی که با حمایت حداقلی »علی لاریجانی«، موفق 

به تشکیل فراکسیون در مجلس دهم شوند.
ماجرای کمیته هفت نفره اصولگرایان که از ابتدا با دست ردِ 
لاریجانی روبرو شد، درپی انتشار خبری درخصوص اضافه شدن 
سه نفر دیگر به این کمیته، وارد مرحله جدیدی شد و با این حال، 
بررسی این وضعیت جدید کمیته هفت نفره نشان می دهد که هدف 
اصولگرایان از تشکیل فراکسیون فراگیر تا زمانی که موفق به دیدار با 

رئیس مجلس نهم نشوند، تامین نخواهد شد.

ابهام زدایی از نقش باهنر 
در سال های فقدان عسگراولادی

شاید اولین و مهمترین سوال درباره فعالیت های این کمیته 
هفت نفره، دلیل شکل گیری آن باشد. سوالی که پاسخ اصولگرایان 
به آن، بر روی کاغذ روشن و در عمل همراه با دشواری های بسیار 
است. با این حال، تا زمانی که نقش »محمدرضا باهنر«  در این کمیته 
روشن نشود، پاسخ به هیچ سوالی میسر نخواهد بود: این خاصیت 

باهنر است، در سال هایی که اصولگرایان دیگر عسگراولادی ندارند!
درحالی که سخنگو و دیگر اعضای کمیته موکداً بر عدم ورود 
به بحث انتخاب رئیس مجلس، مقطعی بودن فعالیت های کمیته و 
تداوم این فعالیت ها تا زمان تشکیل فراکسیون فراگیر اصولگرایان در 
مجلس دهم اصرار داشتند، وجود نام »محمدرضا باهنر« در میان 
سه عضو جدید کمیته که نه تنها همچون دیگر اعضای هفت گانه، 
پیروز انتخابات نبود؛ بلکه اساساً در انتخابات مجلس دهم نام نویسی 
هم نکرده بود، این سوال را ایجاد می کرد که آیا کمیته هفت، ده  یا 
هرچندنفره اصولگرایان قرار است فعالیت خود را پس از تشکیل 
فراکسیون هم ادامه دهد یا آن چنان که ادعا می شود، آغاز به کار 

فراکسیون، پایان کار کمیته است؟
آنچه مسلم است، همراهی مجدد باهنر با یاران شکست خورده اش 
جریان  فعالیت های  در  هماهنگی  راستای  در  می توانست  یا 
اصولگرایی در رقابت های انتخاباتی بعدی همچون انتخابات ریاست 
جمهوری سال 96 باشد، یا به منظور حفظ پایگاه ثابت این جناح 

در مجلس دهم.
بخش اول این گمانه زنی دوپهلو را باهنر هنگامی که از نام نویسی 
برای انتخابات مجلس دهم، سر باز زد، پاسخ داده بود؛ زمانی که 
ناظران، این غیبت را زمینه ساز حضور او در انتخابات ریاست جمهوری 
96 دانستند، باهنر بدون تعارف های مرسوم اصولگرایانی، خستگی از 
حضور 28ساله در مجلس و پرداختن به فعالیت های غیراجرایی را 
دلیل انصرافش عنوان کرد. اما شق دوم این گمانه، می توانست پاسخی 

دقیق به سوال درباره حضور مجدد باهنر باشد.

كمیته هفت نفره اصولگرایان و تلاش برای 
تشكیل فراكسیون فراگیر

در شرایطی که اعضای کمیته هفت نفره در پاسخ به سوال هایی که 
همواره در باره عملکرد و فلسفه وجودی این کمیته به وجود می آمد،  
پاسخ های گنگ و بعضاً ضد و نقیض می دادند، چندین و چند بار 
به سوال نخست در این باره که آیا آغاز به کار فراکسیون، پایان کار 
کمیته است، پاسخی صریح دادند و در میان اظهارنظرهای متناقض 
درباره همه چیز و هر چیز، تاکید بر »موقتی بودنِ« فعالیت های 
کمیته هفت نفره اصولگرایان، ادعایی بود که علاوه بر سیدحسین 
ازسوی  اصولگرایان،  هفت نفره  کمیته  سخنگوی  نقوی حسینی، 
حمیدرضا فولادگر یکی دیگر از اعضای هفت گانه این کمیته نیز 

تکرار شد و به نظر رسید، اصولگرایان با این تاکید بر »موقتی بودن« 
فعالیت های  »دائمی کردن«  برای  تلاش  در  کمیته،  فعالیت های 

فراکسیون اصولگرایان در مجلس دهم هستند.
کمیته  اصفهانی  عضو  فولادگر،  آن که  از  پس  راستا،  این  در 
هفت نفره در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، با تاکید بر این که هدف از 
تشکیل کمیته ایجاد انسجام هرچه بیشتر میان اصولگرایان در مرحله 
دوم انتخابات و تشکیل فراکسیون است، یادآور شد:"بعد از انتخابات 
قصد داریم فعالیت اصلی مان را با تشکیل فراکسیون اصولگرایان و در 
چارچوب این فراکسیون، در راستای انتخاب اعضای هیات رئیسه و 
تشکیل کمیسیون ها به انجام برسانیم"، سخنگوی این کمیته نیز بر 
موقتی بودن فعالیت های کمیته تاکید کرد و به ایلنا گفت: "کمیته 
هفت نفره موقت است و هیچ نقشی در انتخاب رئیس نخواهد داشت 

و به محض تشکیل فراکسیون اصولگرایان، این فراکسیون با رای اعضا، 
رئیس و نواب رئیس را انتخاب خواهد کرد."

و  رئیس  انتخاب  بازی  در  شدند  حاضر  اصولگرایان  واقع  در 
هیات رئیسه از پیش بازنده باشند و مشت های خالی شان را برای رقبا 
آشکار کنند، به شرطی که با حمایت حداقلی »علی لاریجانی«، موفق 

به تشکیل فراکسیون در مجلس دهم شوند.
با این حال، اعضای کمیته فارغ از بحث از پیش تعیین شده 
موقتی بودن عمر کمیته شان، در اظهارنظر درباره دیگر مسائل، 
آن چنان یکدل و یک صدا نبودند. در واقع با وجود آن که سخنگوی 
این کمیته پس از تکذیب چندین و چند باره مدعیاتش درباره 
دیدار با لاریجانی، بلاخره پذیرفت که به جای این که بار دیگر با 
اظهارنظری کوتاه مدت، برای دقایقی دست بالا را برای کمیته اش 
جفت و جور کند و منتظر تکذیبه دفتر رئیس مجلس بنشیند، 
سکوت اختیار کند، این بار فولادگر با ورود به میدان اظهارنظرهای 
بی پایه،   مدعی شد: »دیدار کمیته هفت نفره با لاریجانی پس از 
سفر مسکو انجام می شود.« دیداری که با وجود گذشت چندین 
روز از بازگشت رئیس مجلس به کشور، نه برگزار شده و نه قرار 

است برگزار شود.

راه اصولگرایی از اتاق رئیس مجلس می گذرد!
در این میان، از یک سو اضافه شدن سه عضو مشورتی به کمیته 
هفت نفره که از قضا به پیشنهاد شورای ائتلاف اصولگرایان انجام گرفت 
و به ویژه حضور باهنر در میان این سه نفر که گویا برای پرکردن جای 
خالی یک بزرگ ترِ صاحب وزانت سیاسی به کمیته آمده بود، و از دیگر 
سو تاکید صادقانه سخنگو و اعضای کمیته هفت نفره بر موقتی بودن 
فعالیت های کمیته و عدم ورود به بحث انتخابات ریاست جمهوری 
سال 96، بار دیگر این گمانه زنی را قوت بخشید که اصولگرایان تمامی 
دار و ندارشان در سه دوره گذشته مجلس را در معرض فنا می بینند 
و حاضرند برای حفظ پایگاه فراکسیونی شان در مجلس دهم، تلخی 
شکست در مرحله اول که تاحدودی ناشی از عدم همراهی لاریجانی 
با آن ها بود را فراموش کنند و بار دیگر پشت در اتاق آقای رئیس بست 
بنشینند؛ تا مگر رئیس مجلس نهم و نامزد ریاست مجلس دهم، آن ها 

را به حضور بپذیرد؛ که اگر بپذیرد!

بازی برد-برد لاریجانی
حال به نظر می رسد، لاریجانی که به گفته یکی از نزدیکانش 
حاضر به دیدار با هیچ یک از دو گروه چپ و راست نیست. ضمن آنکه 
گفته می شود حاضر است با هر نامزد پیروز و شکست خورده ای که 
عنوان اصلاح طلبی یا اصولگرایی و گرایش های سیاسی اش را پشت 
در بگذارد، تشکیل جلسه بدهد، بهترین شیوه بازی را برگزیده است: 
بازی برد-بردی که در آن می توان با همه ائتلاف کرد و درعین حال، 

با هیچ کس هم هم پیاله نشد. 

حسن روحانی دولت یازدهم را در شرایطی از محمود احمدی نژاد 
تحویل گرفت که برای نخستین بار بعد از پایان جنگ ایران و عراق، 
دو سال پیاپی رشد اقتصادی ایران منفی بود، صادرات نفت ایران 
بسیار کاهش یافته بود، تورم به بیش از 35 درصد رسیده بود، بسیاری 
از کارخانه ها ورشکست و کارگران زیادی از کار خود اخراج شده بودند 
و دولت دهم با بدهی بالغ بر 250 هزار میلیارد تومان بدهکارترین 

دولت بعد از انقلاب لقب گرفته بود.
 نارضایتی، شکاف ها و ناهنجاری های اجتماعی چون اعتیاد، 
مشاغل کاذب، طلاق، فرار مغزها و معضلات اجتماعی به بالاترین حد 
خود رسیده بود؛ تا جایی که  جامعه شناسان در مورد آن  هشدار 

می دادند.
 در عرصه بین المللی نیز به دلیل سیاست های خارجی دولت 
وقت و ضعف تیم های دیپلماتیک در مذاکره با قدرت های جهانی،  
قطعنامه ها و در پی آن تحریم های اقتصادی شدیدی علیه جمهوری 
اسلامی ایران تصویب شد و بسیاری از کشورها و شرکت های بین 
المللی تأثیر گذار جهان روابط مختلف سیاسی، اقتصادی و فرهنگی 
بودند.  به کمترین حد ممکن کاهش داده  با کشورمان  را  خود 
ایرانیان مقیم خارج از کشور مشکلات متعددی را در مواجهه با دیگر 
شهروندان تجربه می کردند و مسافران، دانشجویان، تجار و... از انتقال 
و دریافت وجهه نقد به واسطه تحریم های بانکی محروم بودند. پروژه 
ی ایران هراسی برخی کشورها بهترین روزهای خود را سپری می 

کرد و سایه جنگ روز به روز بر سر مردم گسترده تر می شد.
 در منطقه و رابطه با همسایه ها  نیز اوضاع تفاوت چندانی با دیگر 

حوزه ها نداشت.

حالا كه برجام است
دولت روحانی به محض بر سر کار آمدن راه چاره را در مذاکره با 
کشورهای جهان، لغو قطعنامه های شورای امنیت و رفع تحریم ها 
دید و به سرعت زمینه های این مذاکرات را در سطح وزیران امور 

خارجه فراهم کرد.
 بعد از مذاکرات طولانی و طاقت فرسا، سرانجام پس از 23 ماه 
مذاکره، محمدجواد ظریف به همراه تیم مذاکره کننده اش، در روز 
سه شنبه 23 تیرماه 94 در وین پایتخت اتریش موفق به دستیابی به 
یک توافق جامع و نهایی با گروه 1+5، بر سر آینده برنامه هسته ای 
ایران شدند و حسن روحانی توانست یکی از مهمترین چالش های 

دولت و کشور را بعد از گذشت 2 سال پشت سر بگذارد.
دولت روحانی توانست با فرجام رساندن برجام تمام قطعنامه های 
شورای امنیت علیه ایران را لغو کند و پرونده پی ام دی در آژانس 
بین المللی انرژی را نیز ببندد و در عین حال جهان حق غنی سازی 
اورانیوم ما را به رسمیت بشناسد. بعد از این توافق، صادرات نفتی 
ایران  از یک میلیون به دو میلیون بشکه افزایش یافت و قسمت 
اعظم سپرده های ارزی کشور آزاد شد، کشتیرانی و بیمه ها نیز تقریبا 
به حالت قبل از تحریم ها بازگشتند و به صورت کلی  در حال حاضر 
تمام بخش های علمی، فنی، پژوهشی، بهداشتی، اجتماعی، اقتصادی، 

محیط زیستی ... از این توافق بهره می برند.
در حوزه سیاست خارجی نیز سیاست خارجی ایران از یک 
سیاست منفعل به سیاستی فعال تبدیل شد و سیاست ایران هراسی 
برخی کشورها به قهقرا رفت، به طوری که در شرایط حساس فعلی 
منطقه، ایران به یکی از بازیگران اصلی آن تبدیل شده و قدرت های 
بزرگ جهانی به این نتیجه رسیدند که حل مشکل منطقه بدون 

حضور ایران امکان پذیر نخواهد بود.

ترافیک های دیبلماتیک در تهران به واسطه  سفرهای مقامات 
بلند پایه کشورهای تأثیر گذار جهان به ایران و سفرهای هدفمند 
مقامات ایرانی به کشورهای جهان و منطقه و دست یابی به توافقات 
مختلف در زمینه های سیاسی، اقتصادی و... از دستاورد های برجام 
در این حوزه بوده است. بازگشت شرکت های مطرح خودروسازی 
دنیا به ایران و تلاش آنها برای انعقاد قرارداد به شرطی که تکنولوژی 
و سرمایه نیز همزمان با همکاری مشترک به کشورمان وارد شود 
در حالی که در گذشته چنین شرایطی وجود نداشت و این امر 
باعث شد ما پس از تحریم ها و رفتن شرکت های خودروسازی 
دنیا از ایران از این موضوع متضرر شویم؛ از دیگر نکات برجسته 

عملکرد دولت است.
انعقاد قرارداد خرید 118 فروند هواپیمای ایرباس نو در حالی که 
پس از 37 سال تحریم های صنعت هواپیمایی و هوایی برداشته 
شد، تلاش شرکت هواپیمایی بوئینگ آمریکا برای همکاری با ایران، 
بازگشت شرکت های هواپیمایی مطرح دنیا به آسمان کشورمان که 
موضوع حمل و نقل را بشدت پررونق خواهد کرد و کشورمان را از 

مزایای این امر منتفع، از دیگر مواردی است که می توان در پروسه 
بررسی عملکرد دولت و تحقق برجام به آن اشاره کرد.

در حوزه اجتماعی و سیاسی نیز نتیجه انتخابات 7 اسفند 94 
مجلس شورای اسلامی میزان امید و مقبولیت این روند را در میان 

مردم روشن کرد.
به گزارش جماران، همه این ها در شرایطی است که بنا به گفته 
رئیس جمهور، تنها 3 ماه از اجرای برجام گذشته است. طبیعی است 
که این روند روز به روز پیشرفت خواهد کرد و در صورت به وجود 
نیامدن مشکل در روند اجرای آن از سوی افراطیون، اتفاقات بزرگی 
را در آینده رقم خواهد زد. روندی که فقط در دولت یازدهم 22 ماه 
مذاکره آن طول کشید طبیعتاً به بار نشستن ثمرات و نتایج آن نیاز 

به زمانی به مراتب بیشتر از 22 ماه دارد.

اگر برجام نبود
از همان روزهای آغازین دولت یازدهم بسیاری از تحلیلگران 
مهمترین چالش های پیش روی دولت را  موضع گیری و کارشکنی 

برخی نیروهای داخلی علیه دولت عنوان کردند. بعد از جدی شدن 
مذاکرات عملًا این اتفاق افتاد و کسانی که در فضای تحریم ها از 
رانت های باد آورده برخوردار بودند با اجرایی شدن برجام منافع خود 
را در خطر دیدند و به همین دلیل به هر حربه ای متوسل می شوند 
که برجام را متوقف کنند. این عده گمان می کنند اگر در مسیر برجام 
بحران ایجاد کنند و اجازه ندهند دولت برنامه های خود را اجرا کند، 
ممکن است دوباره از امکانات و رانت های دوران تحریم برخوردار 
شوند، در حالی که این گروه یک بار از خود نمی پرسند اگر همچنان 
خودشان بر سر کار بودند و روند 4 سال پیش همچنان ادامه پیدا 
می کرد و برجامی در کار نبود، آیا اساساً چیزی برای برخورداری از 
آن باقی می ماند یا نه؟ هرچند که برخی از مخالفان برجام و دولت 
از سر دلسوزی برای کشور و در راستای انجام نقد سازنده انتقادات 
خود را صورت می دهند که این دسته افراد در چارچوب این تحلیل 

محترمند و در این دسته بندی ها قرار نمی گیرند.
اینجاست که می توان پرسید اگر برجام نبود امروز چه وضعی 

داشتیم؟
حسن روحانی در یکی از سخنرانی های بعد از برجام خود، گفت: 
اگر برجام نبود امروز حتی یک بشکه نفت هم نمی توانستیم صادر 

کنیم. این سخن چرا درست است؟
شرایطی که حسن روحانی دولت را از محمود احمدی نژاد 
تحویل گرفت را بیان کردیم. موضوع این است که جرقه این شرایط 
در نخستین روزهای دولت نهم زده شد و کم کم در ادامه شدت 
گرفت و در پایان دوره دوم احمدی نژاد به اوج خود رسید. به عبارت 
دیگر تحمیل این شرایط چیزی نبود که در یک سال و چندماه شکل 
گرفته باشد و متقابلًا در یکی دو سال از بین برود. تصور کنید روندی 
که  در یک دوره 8 ساله شکل گرفته و در سال های پایانی به اوج 
خود رسیده بود، اگر 4 سال دیگر ادامه پیدا می کرد به کجا می رسید 

و چه اتفاقاتی را پدید می آورد.
در ماه های منتهی به انتخابات 92 فروش نفت ایران به کمتر 
از یک میلیون بشکه تقلیل یافت. این مقدار حتی کفاف یارانه 80 
میلیون جمعیت کشور که میراث دولت قبل برای روحانی بود را هم 
نمی داد. گام بعدی آمریکا و متحدانش در صورت استمرار وضعیت 
قبل، ممانعت از فروش نفت به صورت کامل بود؛ بنابراین با ادامه 
این وضعیت به احتمال زیاد صادرات نفتمان در سال های بعد به 
صفر می رسید، تحریم ها روز به روز بیشتر و شدیدتر می شد، ذخائر 
ارزی کشور همچنان بلوکه می ماند و طبق قطع نامه های شورای 
امنیت، جمهوری اسلامی برای صلح جهانی تهدید به شمار می رفت 
. در چنین شرایطی باز هم ارزش دلار در قیاس با ریال سر به فلک 
می کشید  و تورم از 35 درصد به مراتب فراتر می رفت. نرخ رشد 
اقتصادی همچنان سیر نزولی خود را ادامه می داد و با بالا رفتن 
آمار فلاکت در جامعه معلوم نبود چه شرایطی را در حوزه اجتماعی 

به وجود می آورد.
بنابراین مدعیان امروز مخالف دولت و منتقدان برجام به جای 
صرف کردن انرژی خود در راه مخالفت با دولت و برجام، بهتر است 
لحظه ای به روزهای نبود برجام و ادامه یافتن تفکر خود فکر کنند 
و به این بیندیشند که اگر امروز بهانه مخالفتشان از دست رفتن 
منافعشان است، آیا اساساً در شرایط نبود برجام چیزی باقی می ماند 
که آنها  بتوانند به آن چنگ اندازی کنند؟ و یا حداقل به جای نفی و 
پوچ جلوه دادن دستاوردهای برجام بگویند که برنامه آنها در صورت 
فقدان برجام در چنین مرحله ای چه بود و در فضا و شرایط بدون 

برجام چه برنامه هایی برای دفع و رفع مشکلات داشتند؟

تلاش  اصولگرایان برای تشكیل فراكسیون؛ 

راه اصولگرایی از اتاق رئیس مجلس می گذرد!

 برای آنهایی كه می خواهند داخل جام برجام را ببینند!

 محمد رضاعارف مطرح كرد:

اولویت مهم مجلس دهم، پاسخگویی به مطالبات مردم

مدعیان امروز مخالف دولت و منتقدان برجام به جای 

صرف كردن انرژی خود در راه مخالفت با دولت و برجام، بهتر است 

لحظه ای به روزهای نبود برجام و ادامه یافتن تفكر خود فكر كنند و به 

این بیندیشند كه اگر امروز بهانه مخالفتشان از دست رفتن منافعشان 

است، آیا اساساً در شرایط نبود برجام چیزی باقی می ماند؟ 

حال به نظر می رسد، لاریجانی كه به گفته یكی از نزدیكانش حاضر به دیدار با هیچ یک 
از دو گروه چپ و راست نیست. ضمن آنكه گفته می شود حاضر است با هر نامزد پیروز و 

شكست خورده ای كه عنوان اصلاح طلبی یا اصولگرایی و گرایش های سیاسی اش را پشت در 
بگذارد، تشكیل جلسه بدهد، بهترین شیوه بازی را برگزیده است: بازی برد-بردی كه در آن 

می توان با همه ائتلاف كرد و درعین حال، با هیچ كس هم هم پیاله نشد
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او را خرد و پست مى گرداند.
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مدیران  نشست  سومین 
بحران شهرهای معین استان قم 
با حضور جمعی از مدیران بحران 
اراك،  اصفهان،  قم،  شهرداریهای 
از  سمنان، کاشان، ساوه و برخی 
مدیریت  مرکز  در  تهران  مناطق 

بحران شهرداری قم برگزار شد.
برنامه ریزی اصولی مانع از بروز 

حوادث شهری می شود
مدیرکل مدیریت بحران استان 
قم در این نشست اظهار کرد: کار 
مدیریت بحران با کارهای اجرایی 
دیگر در سطح استان قابل قیاس 
بیان  با  اروجی  محسن  نیست. 
شهرداری ها  در  باید  کسی  اینکه 
به عنوان مدیر بحران انتخاب شود 
که تجربه های لازم را در این زمینه 

داشته باشد، تصریح کرد: در مدیریت بحران نباید انجام 
کاری را به فردا واگذار کرد، زیرا ممکن است واقعه ای در 
همین مدت به صورت غیر قابل پیش بینی رخ بدهد 
که موجب بحران شود. مدیرکل مدیریت بحران استان 
قم اضافه کرد: هنگام  روبه رو شدن با هر حادثه ای باید 
این گمان را ببریم که آخرین حادثه است و هرکاری که 
برای بسته شدن پرونده این حادثه لازم است، انجام دهیم. 
اروجی ادامه داد: باید دستور العملی خاص را در دستور کار 
قرار دهیم که با اجرای قوانین، نقاط ضعف و کمبود برخی 
قوانین را کشف کنیم. وی با تاکید براینکه مدیریت بحران 
شهرداری کار سنگینی را بر عهده دارد، گفت: نباید در این 
راستا تمام امور را به مدیریت بحران شهرداری واگذار کنیم 
بلکه باید همه نیروها و پرسنل شهرداری با مدیریت بحران 
همراه شوند تا بتواند در پیشگیری از حوادث، کاری مفید 
انجام دهد. مدیرکل مدیریت بحران استان قم بر ضرورت 
همکاری معاونت شهرسازی با مدیریت بحران شهرداری ها 
تاکید و بیان کرد: باید همکاری دو جانبه صورت بگیرد تا 
در زمان وقوع بحران بتوانیم راهکار جدی برای پیشگیری 
از بروز حوادث جدی عملیاتی کنیم. وی همچنین به وجود 
ساختمان هایی که به صورت غیر اصولی بنا شده و پروانه 
از شهرداری دریافت نکرده اند در سطح شهر اشاره کرد و 
گفت: وجود اینگونه ساختمان ها می تواند در هنگام وقوع 
حوادث، آسیب های فراوانی را به دنبال داشته باشد که 
باید در این زمینه به صورت جدی اندیشه کرد. اروجی 
همچنین بر ضرورت مقاوم سازی بافت های فرسوده در 
سطح شهر تاکید و بیان کرد: تجربه نشان داده هنگام بروز 
حوادث، مردم حاضر نیستند محل اسکان خود را ترك کنند 
و در اردوگاه اقامت داشته باشند بنابراین باید فضاهای باز و 
پارك ها را در مناطق مختلف افزایش داد. وی اضافه کرد: در 

حال حاضر با دستور العمل های ابلاغی جبران خسارت ها 
بسیار مشکل است و ما باید طرح تفصیلی و نقشه بعد از 
بحران را  به صورت جامع ترسیم کنیم. مدیرکل بحران 
استان قم اضافه کرد: باید با برنامه ریزی اصولی شهر و 
کشورمان را در مقابل حوادث ایمن کنیم و اگر در زمینه 
کاهش آسیب پذیری به صورت مطلوب کار نکنیم در 
آینده دچار مشکل جدی می شویم. اروجی همچنین بر 
ضرورت بیمه کردن ساختمان های مسکونی تاکید کرد و 
گفت: شهرداری ها باید در کنار بودجه شهری به مسئله 

بیمه نیز توجه داشته باشند.
مدیریت بحران در گرو بهره گرفتن 

از تجربه حوادث گذشته
کارشناس مرکز پیشگیری و مدیریت بحران شهرداری 
قم نیز در این نشست گفت: بهره گرفتن از تجربه  در 
حوادث گوناگون موجب یافتن راه حل های مناسب در 

زمان بحران است.
مهدی برزویی، اظهار کرد: باید رانندگان تاکسی بی سیم 
به صورت مطلوب آموزش ببینند تا بتوانند در هنگام بروز 

حوادث، شهرداری را یاری کنند.
وی با اشاره به پراکندگی  تاکسی ها در سطح شهر 
گفت: در صورتی که حادثه ای رخ بدهد رانندگان تاکسی 
در صورتی که مطلع شوند نخستین کسانی هستند که 

می توانند در صحنه حادثه حاضر شوند.
کارشناس مرکز پیشگیری و مدیریت بحران شهرداری 
قم ادامه داد: پیش بینی مسائل گوناگون می تواند در زمینه 
برطرف کردن مشکلات راهگشا باشد که در این راستا با 
پیش بینی های لازم در نوروز توانستیم تمام مسیرها را 

کنترل کنیم.
برزویی ادامه داد: بهره گرفتن از تجربه نیز می تواند در 
برطرف کردن مشکلات راهگشا باشد که در این راستا نیز از 

تجربیاتی که در بارندگی های پیشین 
که در قم صورت گرفت، توانستیم 
از بروز حوادث و مشکلات احتمالی 

جلوگیری کنیم.
وی با بیان اینکه تجربه نشان داده 
بود که جوی های سطح شهر ظرفیت 
بالایی ندارد گفت: برای اینکه آب از 
نهرها و جوی ها در سطح شهر جاری 
رودخانه  سمت  به  را  آب  نشود، 

هدایت کردیم.
و  پیشگیری  مرکز  کارشناس 
مدیریت بحران شهرداری قم عنوان 
چادر  نصب  از  جلوگیری  کرد: 
مسافرتی در بستر رودخانه نیز تجربه 
دیگری بود که در این دوره بسیار 
موفقیت آمیز بود و با توجه به اینکه از 
رودخانه به عنوان پارکینگ استفاده 
می شود برای جلوگیری از بحران، شماره رانندگان را برای 
پیشگیری از هرگونه مشکل اخذ نموده تا در زمان بارندگی 

با آنها تماس گرفته شود.
 مدیر بحران شهرداری سمنان نیز در این جلسه با 
اشاره به اقداماتی که شهرداری این شهر برای پیشگیری از 
بروز حوادث انجام می دهد عنوان کرد: آموزش از مهمترین 
اقداماتی است که در سمنان به آن توجه می شود و در این 
راستا مشخص کردن محل امن در سوانح مختلف برای 

خانواده ها بسیار ضروری است.
 کاشی نماینده شهرداری ساوه نیز در این جلسه گفت: 
با توجه به اینکه ساوه شهری است که در سراشیبی قرار 
گرفته است تمام نزولات آسمانی در مرکز شهر جمع 
می شود و برای پیشگیری از بحران مسیری را احداث 

نموده ایم که به قسمت جنوبی شهر هدایت شود.
حامد اردشیری مدیر ستاد بحران شهرداری منطقه 19 
تهران  نیز با اشاره به سیاست شهرداری تهران در مدیریت 
شهری، بیان کرد: محله محوری و توجه به مشکلات محلی 
از جمله اقداماتی است که در تهران صورت می گیرد و 
تلاش می شود با توجه به مسائل کوچك از بروز حوادث 

بزرگ جلوگیری کنیم.
حمیدرضا نورانی مدیر ستاد پیشگیری و مدیریت 
بحران شهرداری منطقه 18 تهران نیز بیان کرد: شهرداری 
تهران با توجه به ریزترین مشکلات شهری و مدیریت 
بحران به صورت منطقه ای ، محله ای و ناحیه ای نسبت به 
برطرف کردن آن اقدام می کند و به صورت فصلی نشست 

مدیریت بحران برگزار می کند.
گفتنی است، در این نشست مدیران بحران شهرهای 
معین استان قم به صورت کارشناسی بر روی مسئله بحران 

و حوادث غیر مترقبه شهری تبادل نظر کردند.

در مركز مدیریت بحران شهرداری قم:

سومین نشست مدیران بحران شهرهای معین استان قم برگزار شد

اخبــار
رئیس دانشگاه علوم پزشكی قم:

200 هزار نفر در قم 
دچار بیماری دیابت هستند

 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در استان قم 200 هزار نفر دیابتی 
داریم که مشکل اصلی این بیماری از دست دادن کلیه و بینایی در انسان است.

ابوالفضل ایرانی خواه در کارگروه تخصصی سلامت و امنیت غذایی استان 
قم که در تالار امام رضا )ع( برگزار شد گفت: هفته سلامت امسال با شعار غلبه 
بر دیابت نامگذاری شده که متأسفانه شاهد هستیم در کشور 5 میلیون نفر 

دچار این بیماری شده اند.
وی عنوان داشت: نوع تغذیه بسیار مهم است و یک سوم غذاهایی که 
مصرف می کنیم نیاز نیست و اسراف است و این امر منجر به چاقی خواهد شد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم ابراز داشت: شیوع چاقی در کشور و استان 
بسیار زیاد است و شاهد هستیم که 40 درصد جمعیت کشور مشکل اضافه 
وزن دارند. وی افزود: در قم 40 مرکز سلامت تشکیل شد و برای یک میلیون 
و 200 هزار نفر پرونده سلامت تشکیل شده و سلامتی آنها ارزیابی خواهد شد.

ایرانی خواه گفت: باید همگان در این زمینه تلاش کنند و بکوشیم تا جایی 
که می توانیم در رفع مشکلات و تغییر الگوی تغذیه تلاش کنیم.

وی گفت: در استان قم 200 هزار نفر دیابتی داریم که مشکل اصلی 
این بیماری از دست دادن کلیه و بینایی در انسان است و باید بکوشیم در 

جلوگیری از این بیماری با پیشگیری اقدام کنیم.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم به موضوع فست فودها اشاره کرد و گفت: 
این فست فودها مثل قارچ در سطح استان در حال گسترش است و باید یک 
نظارت اساسی بر آن باشد و از سوی دیگر خانواده ها هم این موضوع را مورد 

توجه قرار داده و در مصرف بیش از حد آن جلوگیری کنند
توزیع برخی مواد غذایی در بوفه های مدارس تأسف بار است

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم نیز در این جلسه به موضوع سلامت 
اشاره کرد وگفت: امام سجاد )ع( می فرمایند »سلامت جسمی، روحی و 
معنوی سه نوع سلامتی هستند« که همه آنها به سلامت جسمی بر می گردد 

و اگر جسم سالم باشد دیگر سلامتی ها را خواهیم داشت.
احد جمالی عنوان داشت: موضوع سلامت در استان دغدغه همه مدیران 
است و آموزه های دینی ما هم بر امر سلامتی و استفاده از غذای سالم و تغذیه 
مناسب تاکید دارد. وی گفت: کم خوری و پر تحرکی امر بسیار مناسبی 
است که در گذشته به آن تاکید بسیاری بود و بر ماست که به عنوان متولیان 
سلامت اجتماع به سویی حرکت کنید که موضوع تغذیه اصلاح شود. معاون 
سیاسی امنیتی استاندار قم با اشاره به بوفه های مدارس گفت: تاسف بار است 
که در برخی بوفه های مدارس مواد غذایی وجود دارد که برای دانش آموزان 
خطر ساز است. وی به موضوع ورزش همگانی اشاره کرد و گفت: در برخی از 
شهرها شاهد هستیم که ورزش همگانی بسیار گسترش یافته اما متاسفانه در 
قم این مسائل وجود ندارد و باید در گسترش تحرک در میان مردم بکوشیم. 
جمالی گفت: اداره کل ورزش و جوانان و آموزش و پرورش باید این دو موضوع 

را برطرف کرده و در امر ورزش همگانی بکوشند.
كاهش 10 درصدی قند در تولیدات مواد عذایی

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی قم نیز در کارگروه تخصصی 
سلامت و امنیت غذایی استان قم گفت: الگوی مصرف باید اصلاح شود تا 

بتوانیم در راستای امنیت غذایی گام برداریم.
دکتر میلانی گفت: در موضوع بحث تأمین امنیت غذایی سازمان غذا و 
دارو اقدامات گسترده ای انجام داده و از سوی دیگر آموزش و فرهنگ سازی 
را در دستور کار داریم. وی با اشاره به اصلاح الگوی مصرف گفت: در این 
زمینه آموزش هایی را در دستور کار قرار داده ایم که مهمترین آن عدم 
استفاده از نمک و شکر است. معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی قم 
عنوان داشت: یکی از سیاست های ما برای امسال، کاهش 10 درصد قند در 
تولیدات مواد غذایی است که در این راستا اصلاح مجوزات را نیز در دستور 
کار داریم. وی افزود: همشهریان باید توجه داشته باشند که در مسائل دارو و 
درمان حتما داروهایی را استفاده کنند که مورد تجویز پزشک باشد و پزشکان 
نیز از تجویز داروهای بی رویه خودداری کنند. میلانی با اشاره به باور نادرست 
در خصوص داروهای مکمل گفت: بسیاری از موارد که شاهد تجویز در این 
خصوص هستیم هیچ اثری ندارد و البته گام هایی نیز برای از بین بردن این 

باورها برداشته شده است.

مدیركل نظارت بر پروژه های عمرانی شهرداری قم خبرداد:

پیشرفت 60 درصدی
 پروژه تقاطع روگذر میثم 

از  مدیرکل نظارت بر پروژه های عمرانی و ساختمانی شهرداری قم 
پیشرفت 60 درصدی پروژه تقاطع روگذر میثم خبر داد. 

عباس حلوائی زاده با بیان اینکه پروژه تقاطع میثم یکی از پروژه های نیمه 
کاری شهری است که امسال به بهره برداری خواهد رسید، اظهار کرد: این 
پروژه نیز از گذشته با مشکلاتی مواجه بود و روند تکمیل آن به کندی پیش 
می رفت. وی با بیان اینکه قرارگاه قائم ارتش عملیات اجرایی پروژه تقاطع رو 
گذر میثم را انجام می دهد، گفت: برخی مشکلات در مسیر پروژه روند تکمیل 
آن را با تاخیر مواجه کرده است که با نظر ویژه مسئولان شهری، مسائل مرتبط 
با پروژه حل شده و به زودی تکمیل خواهد شد. مدیرکل نظارت بر پروژه های 
عمرانی و ساختمانی شهرداری قم پیشرفت 60 درصد پروژه تقاطع میثم را 
مورد توجه قرار داد و گفت: برای اجرای این پروژه اعتباری بالغ بر 100 میلیارد 
ریال پیش بینی شده است. وی با تاکید بر اینکه  تکمیل پروژه فوق ارتباط 
شریانی مناسبی بین مناطق سه و 6 برقرار می کند، خاطرنشان کرد: با توجه 
به اینکه این پل بر روی ریل راه آهن واقع شده است، برخی مسائل مرتبط به 
مهار ریل و اجرای سازه نگهبان و هماهنگی با برخی از ادارات استان در کندی 
روند تکمیل آن دخیل بوده است. حلوائی زاده با اشاره به پیش بینی راه اندازی 
بسیاری از پروژه های نیمه کاره شهر تا پایان سال گفت: علاوه بر تقاطع میثم، 
برخی دیگر از پروژه های نیمه کاره شهری از جمله تقاطع سه سطحه 15 
خرداد و عماریاسر، رمپ و لوپ پل جمهوری، تقاطع امام علی و عماریاسر و... تا 

پایان سال تکمیل شده و در اختیار شهروندان قرار خواهد گرفت.

سرپرست امور معماری و شهرسازی شهرداری قم اعلام كرد:

تشكیل كمیته ویژه به منظور تسهیل
 در امور ساخت و ساز شهری

سرپرست امور معماری و شهرسازی شهرداری قم گفت: اجرای طرح 
مجریان ذی صلاح در کشور نرخ ساختمان را افزایش می دهد.

غلامرضا جانقربان با اشاره به تشکیل کمیته چهار جانبه بین شهرداری، 
استانداری، اداره کل راه و شهرسازی و نظام مهندسی برای هماهنگی و 
تسهیل در امور ساخت و ساز در شهر، اظهار کرد: جلسات این کمیته به طور 
مستمر برای بررسی عوامل تخلفات ساختمانی و تطبیق ساخت و سازهای 
شهری برگزار می شود. وی با بیان اینکه کنترل فنی ساخت و سازهای شهر 
به عهده سازمان نظام مهندسی است، افزود: شهرداری تنها کنترل ضوابط 
ساخت و سازها را برعهده دارد و امروز شاهدیم در زمینه کنترل های فنی 
کیفیت عملکرد بسیار بالا رفته است. سرپرست امور معماری و شهرسازی 
شهرداری قم با تاکید بر اینکه وظیفه شهرداری مطابقت روند ساخت با 
پروانه های مصوب است، گفت: تشکیل این کمیته چهارجانبه تأثیر بالایی 
در کنترل مضاعف روند ساخت و ساز خواهد داشت. وی با اشاره به برنامه 
اجرای طرح مجریان ذی صلاح در نظام مهندسی اظهار کرد: ما با اجرای 
این طرح در شرایط فعلی مخالف هستیم و باید تمرکز و تفکر بیشتری بر 
این طرح شود. جانقربان با تاکید بر اینکه زیرساخت های لازم برای اجرای 
طرح مجریان ذی صلاح شکل نگرفته است، خاطرنشان کرد: باید زمینه ای 
ایجاد شود که اجرای این طرح اثر سوء بر ساخت و ساز نداشته باشد. وی 
خاطرنشان کرد: البته مخالفت شهرداری با این طرح از این منظر است که 
با اجرای این طرح امکان افزایش نرخ تمام شده ساختمان وجود دارد و این 

مسئله بر عمران شهر تاثیر خواهد گذاشت.

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری 
شهرداری قم از احداث و تکمیل راه های 
دسترسی به پایانه مسافربری مرکزی قم 

خبر داد. 
ابوالفضل مستقیمی با اشاره به ایجاد راه 
های دسترسی جدید در سال های اخیر 
به پایانه مرکزی مسافربری قم اظهار کرد: 
با توجه به تجهیز پایانه مرکزی و بهسازی 
آن،  دسترسی  مسیرهای  و  ها  محوطه 
در سال های اخیر اقدامات قابل توجهی 
پایانه  به  راه های دسترسی  در گسترش 
مرکزی انجام شده است. وی با بیان اینکه 
پایانه  سازمان  اصلی  رویکردهای  از  یکی 
های مسافربری شهرداری قم زمینه سازی 
استفاده بیشتر مردم از خدمات سازمان و 
تسهیل در بهره گیری از این خدمات است، 
افزود: یکی از مشکلات اخیر پایانه مسیرهای 
دسترسی نامناسب آن بود که ظرفیت های 

خوبی در این زمینه ایجاد شده است.

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری 
بازگشایی مسیر ورودی  به  قم  شهرداری 
پایانه مسافربری مرکزی از اتوبان قم تهران 
این مسیر گشایش  اشاره و تصریح کرد: 
خوبی در خدمات و بهبود وضعیت پایانه 

داشت و حجم ورودی پایانه را افزایش داد.
وی با بیان اینکه این سازمان در صدد 
مرکزی  پایانه  ورودی  مسیرهای  افزایش 
مسافربری است، افزود: برنامه ریزی هایی 
از  ورودی جدید  اندازی  راه  و  ایجاد  برای 
تهران صورت  اتوبان  به سمت  قم  مسیر 

گرفته که امیدواریم به زودی اجرایی شود.
مستقیمی با اشاره به تجهیز و توسعه 
خدمات پایانه مرکزی قم در سال های اخیر 
با توجه به افزایش حجم مسافران بیان کرد: 
اگر مسیر جدید به سمت پایانه بازگشایی 
و  خدمات  تقویت  در  زیادی  تاثیر  شود 
مرکزی  پایانه  ورودی  و  مسافران  افزایش 

خواهد داشت.

 معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم 
با اشاره به مجموعه های درمانی قم گفت: دو 
بیمارستان در کل کشور قرار است به عنوان 
بیمارستان هوشمند معرفی شود که یکی از 

آنها بیمارستان شهید بهشتی قم است. 
مراسم  در  دیروز  مظفری  محمدرضا 
افتتاح مرکز سلامت جامعه نجاتی اظهار 
کرد: در راستای پیروی از فرامین مقام معظم 
رهبری که موضوع همدلی و همزبانی را 
مطرح کرده و اقتصاد مقاومتی که امسال 
علوم  دانشگاه  مجموعه  فرمودند  مطرح 
پزشکی در همه زمینه ها همت و تلاش 
خود را در راستای خدمت به مردم به کار 

گرفته است.
یک  با  دانشگاه  مجموعه  افزود:  وی 
ذوق و تلاش و همدلی تلاش می کنند 
که مشکلات برطرف شود که نمونه آن 
اضافه شدن 2 هزار تخت بیمارستانی به 

استان است.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم 
بیان کرد: اعتماد وزارت بهداشت به مجموعه 
دانشگاه علوم پزشکی بسیار زیاد است و این 
امر موجب رشد شده که شاهد ارتقاء در 

بسیاری از سطوح هستیم.
مظفری با اشاره به مجموعه های درمانی 
قم و جایگاه آنها عنوان کرد: دو بیمارستان 
در کل کشور قرار است به عنوان بیمارستان 
آنها  از  یکی  که  شود  معرفی  هوشمند 

بیمارستان شهید بهشتی قم است.
وی درخصوص اورژانس 115 قم گفت: 
این مجموعه اقدامات بسیار خوبی انجام داده 
و رسیدن به سر صحنه و همچنین اورژانس 
هوایی قم به عنوان الگوی برتر در کشور 

مطرح است.
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم 
افزود: به منظور خدمات رسانی مطلوب تر 
چندین پایگاه جاده ای و شهری را نیز در 

آینده نزدیک افتتاح خواهیم کرد.

شهردار قم گفت: با توجه به مشکلاتی که در پی سودهای 
بدهی های بانکی شهرداری برای شهر قم ایجاد کرده است، 
شاهد حمایت مراجع و علما در خصوص رفع این مشکل 
بودیم و در این زمینه آیت الله مکارم شیرازی نامه ای به 

رئیس جمهور ارسال نموده است.
دکتر سقائیان نژاد در دیدار آیت الله سعیدی امام جمعه 
قم، با بیان اینکه عمده توان مدیریت شهری در سال گذشته 
صرف رفع چالش های شهرداری و اصلاح ساختاری این 
مجموعه شده است، اظهار کرد: خوشبختانه سال گذشته 
اصلاح ساختار تشکیلات در سیستم شهرداری در ابعاد 

عمرانی، مالی، سرمایه گذاری و برنامه ریزی صورت گرفت.
وی با تاکید بر اینکه در گذشته قدرت تصمیم گیری 
در برخی بخش های شهرداری از نیروها گرفته شده بود، 
خاطرنشان کرد: امروز با تدبیر صورت گرفته آرامش مناسبی 

در مجموعه شهرداری حاکم شده است.
شهردار قم با اشاره به بدهی های بانکی شهرداری تصریح 
کرد: سال گذشته بالغ بر 500 میلیارد تومان از بدهی های 
شهرداری تهاتر شد و 500 میلیارد هم برای امسال پیش 
بینی شده و برنامه داریم طی 3 سال همه بدهی های بانکی 

را مستهلك کنیم.
و  اشاره  بانکی  های  وام  دیرکرد  مشکل سود  به  وی 
خاطرنشان کرد: این مسئله برای مراجع و علما تشریح شده و 
نظر مثبت علماء و بزرگان قم  برای رفع این مشکل را داشتیم 
و در این زمینه شاهد ارسال نامه از طرف آیت الله مکارم 
شیرازی و آیت الله مومن به رئیس جمهوری و رهبری برای 

رفع بدهی های بانکی شهرداری قم بوده ایم.

سقائیان نژاد با اشاره به مستهلك شدن بخش عمده بدهی 
های شهرداری به پیمانکاران افزود: خوشبختانه در شرایط 

فعلی همه طرح های عمرانی شهر فعال است.
وی به مشکل تاخیر در تکمیل برخی پروژه های عمرانی 
اشاره و تصریح کرد: در صدد هستیم اکثر پروژه های نیمه 
کاره شهر را تا پایان امسال راه اندازی کنیم و پروژه های 
جدیدی که آغاز می شود حداکثر یکساله در اختیار مردم 
قرار دهیم. شهردار قم درختکاری 250 هکتار از فضاهای 
شهری را مورد توجه قرار داد و گفت: در سال جاری برنامه 
تا هر سال 3  ببریم  زیر کشت  داریم 300 هکتار دیگر 

مترمربع به سرانه فضای سبز شهری اضافه شود.
وی با اشاره به میزان زباله تولیدی در شهر قم خاطرنشان 
کرد: روزانه 700 تن زباله در شهر قم تولید و دفن می شود 
که برای جلوگیری از این کار نیازمند تامین زیرساخت های 
نوین هاضم و زباله سوز هستیم و در این راستا سعی داریم تا 
پایان سال ظرفیت های نوین و جدیدی را به چرخه پسماند 

استان اضافه کنیم.
سقائیان نژاد لزوم تدوین افق و چشم انداز آینده شهر را 
متذکر شد و گفت: برنامه قم 1400 و 1414 با نظر علما و 
مراجع تقلید در حال تدوین است تا به نقشه راه بتوانیم مسیر 

درستی در آینده قم رقم بزنیم.
وی با اشاره به ضرورت استفاده از ظرفیت سرمایه گذاران 
در شهر با وجود بیش از 5 هزار میلیارد تومان تعهد یکساله 
شهرداری، تصریح کرد: با توجه به میزان درآمدهای شهر 
برای اینکه بتوانیم تعهدات یکساله شهرداری را جبران کنیم 

نیازمند استفاده از ظرفیت سرمایه گذاران هستیم.

شهردار قم بررسی و اصلاح جزئیات شناسنامه املاك بلوار 
پیامبر اعظم را مورد تاکید قرار داد و گفت: از این پس سعی 
داریم پروژه های جدید سرمایه گذاری را بر پایه اطلاعات 

دقیق در شهر تعریف کنیم.
وی توجه ویژه به توسعه مساجد در مدیریت شهری 
را یادآور شد و افزود: لایحه ای به شورا ارائه نموده ایم تا 
در راستای توسعه مساجد در شهر و افزایش ظرفیت های 

فرهنگی، عوارض احداث مسجد حذف شود.

آیت الله سعیدی تاكید كرد:
لزوم همدلی و همراهی دستگاه ها

 برای پیشرفت شهرقم
آیت الله سعیدی امام جمعه قم نیز در این دیدارگفت: 
تمام دستگاه ها باید در ارتباط با یکدیگر همدل و همراه 
باشند تا علاوه بر پیشرفت شهر زمینه رضایتمندی بیشتر 

مردم فراهم شود.
آیت الله سیدمحمد سعیدی با بیان اینکه فعالیت های 
شهری نشان دهنده موفقیت تیم مدیریت شهری است، 
اظهار کرد: حضور مدیران قوی و کارآمد در شهر قم جای 
تقدیر دارد. وی با اشاره به نظرات مراجع و علما در خصوص 
مباحث مالی و بانکی، تصریح کرد: باید این مشکل در کشور 
حل شود به طوری که بسیاری از مسائل مالی و بانکی که در 

کشور شکل گرفته مشکل فقهی دارد.
امام جمعه قم هماهنگی و همدلی و تعامل دستگاه ها 
با یکدیگر در امور شهری را مورد توجه قرار داد و گفت: اگر 
در شهری سازمان ها و دستگاه ها عملکرد متضاد داشته و 
همدل نباشند بهترین تیم های مدیریت هم که سرکار باشند 

برنامه های آنها پیش نمی رود.
وی با تاکید بر اینکه باید حرمت مجموعه ها به صورت 
متقابل حفظ شود، افزود: اگر این امر تحقق یابد نمود کارها 
بیشتر خواهد بود و مردم رضایتمندی بیشتری از عملکرد 

مسئولان خواهند داشت.
آیت الله سعیدی توجه به خدا و تکالیف انسان ها در 
عملکرد مسئولان را مورد تاکید قرار داد و گفت: یکی از 
کارهایی که امنیت، سلامت، شجاعت، قدرت و افق آینده را 
به انسان می دهد این است که احساس کنیم مسئولیت ها 

امانت الهی هستند و به این مهم باور داشته باشیم.
وی با اشاره به سابقه درخشان دکتر سقائیان نژاد در 
مدیریت شهری اصفهان، گفت: انتظار می رود که در شهر قم 
هم اقدامات قابل توجهی صورت گیرد. تولیت آستان مقدس 
حضرت معصومه )س( تعامل با مراجع عظام و علما بسیار 
خوب و حکیمانه دانست و تصریح کرد: روابط دستگاه ها در 
شهر به یکدیگر مرتبط است و کار شهرداری و دیگر دستگاه 

ها بسترسازی خدمات به مردم است. 

مستقیمی خبرداد:

احداث و تكمیل راه های دسترسی 
به پایانه مسافربری مركزی قم 

معاون درمان دانشگاه علوم پزشكی قم: 

مجتمع درمانی شهید بهشتی 
بیمارستان هوشمند می شود

دكتر سقائیان نژاد در دیدار آیت الله سعیدی خبرداد:

ارسال نامه آیت الله مكارم به رئیس جمهور در خصوص بدهی های بانكی شهرداری قم

 هدیه ارزشمند سیدحسن نصرالله به رهبر انقلاب
گفته می شود: دبیرکل حزب الله لبنان اخیرا هدیه ای ارزشمند به رهبر حکیم انقلاب هدیه داده است. 
این هدیه ارزشمند، یک انگشتر نفیس است. اما حکایت این انگشتری نفیس چیست؟ براساس گزارشات، 
این انگشتر نفیس چندی قبل از سوی یکی از شیعیان نامدار و معتبر لبنانی به سیدحسن نصرالله هدیه 
شده است. آنچه این انگشتر را نفیس و ارزشمند کرده است، نگین آن است. براساس گزارشات، نگین 
این انگشتر که از جنس عقیق است، مهر ویژه جناب »عثمان بن سعید العَمروی« سلام الله علیه، نایب 
خاص حضرت بقیه.. الله)عج( است. براساس محاسباتی که روی این عقیق صورت گرفته، قدمت آن به بین 
سال های 200 تا 250 هجری قمری، یعنی دوران حیات جناب عثمان بن سعید بازمی گردد. روی این 
عقیق ارزشمند نیز اینگونه حک شده است: »عدتی لیوم الوعید، عثمان بن سعید« سیدحسن نصرالله این 
انگشتر عقیق ارزشمند را به همراه یک نامه به دستخط خود برای رهبر حکیم انقلاب فرستاده  است. عثمان 

بن سعید عمروی نخستین نایب امام عصر حضرت مهدی موعود)عج( بوده است.

آخرین وضعیت پرونده فاطمه هاشمی
گفته می شود: وکیل مدافع فاطمه هاشمی، فاطمه راکعی، سیامک نمازی و احسان مازندرانی، آخرین 
وضعیت پرونده موکلانش را که برخی در دادگاه انقلاب و برخی نیز در دادسرای امنیت یا فرهنگ و رسانه 
به سر می برند را تشریح کرد. سید محمود علیزاده طباطبایی در پاسخ به این سئوال که آیا شعبه 28 دادگاه 
انقلاب در خصوص پرونده احسان مازندرانی و داود اسدی دو تن از متهمان امنیتی رأی صادر کرده است 
یا خیر اظهار کرد:مراجعه ای که روز چهارشنبه هفته گذشته به دادگاه داشتم، هنوز قاضی مقیسه حکم 
صادر نکرده است. وکیل مدافع مازندانی اضافه کرد: از قاضی مقیسه پرسیدم که آیا منتظر اتمام محاکمه 
سحرخیز)یکی دیگر از متهمان امنیتی( برای صدور رأی است یا خیر که پاسخ داد به زودی مبادرت به 
صدور حکم می کند. به گفته وی هنوز شعبه دادگاه برای رسیدگی به اتهامات امنیتی سحرخیز، وقت 
جدید تعیین نکرده است. وی در خصوص پرونده فاطمه هاشمی که پیشتر از سوی شعبه دوم دادسرای 
فرهنگ و رسانه به اتهام توهین به قاضی احضار شده بود نیز گفت: در ارتباط با این پرونده هنوز ما را دعوت 
نکرده اند و منتظریم تا ما را دعوت کنند. علیزاده طباطبایی درباره آخرین وضعیت شکایت فاطمه راکعی از 
مدیر مسئول روزنامه کیهان نیز اظهار کرد: این پرونده نیز هنوز مفتوح است و بر اساس آخرین مراجعه ای 

که داشتم، هیچ اتفاق جدیدی نیفتاده است.

کاهش عمر ازدواج های دهه 9۰ به یک سال
گفته می شود: بررسی آمارهای ثبت احوال نشان می دهد بیشتر طلاق های ثبت شده در سال 94 
مربوط به زوج هایی است که در سال 93 ازدواج کرده اند. به گزارش باشگاه خبرنگاران 16/13 درصد از 
طلاق های ثبت شده در 9 ماهه اول سال 94، معادل 16 هزار و 110 طلاق را زوج هایی ثبت کردند که 
بیشتر از یک سال از ازدواج آنها نگذشته بود. آمارهای سازمان ثبت احوال کشور نشان می دهد که بعد از 
این گروه، ازدواج های با عمر بین یک تا دو سال و دو تا سه سال دارای بیشترین موارد منجر به طلاق بوده 
اند که این عدد برای گروه اول، 13 هزار و 786 مورد برابر 11 درصد و برای گروه دوم، 10 هزار و 779 
مورد برابر 8.8 درصد بوده است. در میان ازدواج های منجر به طلاق، کمترین موارد مربوط به ازدواج های 
با عمر 28 تا 29 سال است که در این گروه، 480 مورد معادل 0.3 درصد ازدواج منجر به طلاق ثبت شده 
است. اما نکته جالب در میان این آمارها این است که در ازدواج های منجر به طلاق با عمر کمتر از یک 

سال، از هر 100 طلاق در شهرها، 13 مورد طلاق هم در روستاها اتفاق می افتد.

آخرین وضعیت پرونده شورای شهر تبریز
گفته می شود: رئیس کل دادگستری آذربایجان شرقی گفت: تاکنون 20 نفر در پرونده مربوط به 
شورای شهر تبریز احضار و دستگیر شدند. حجت الاسلام مظفری خاطرنشان کرد: تحقیق و بررسی بر 
روی پرونده اعضای شورای شهر تبریز همچنان ادامه دارد و در حال تکمیل تحقیقات هستیم. پیش از 
این دو عضو شورای شهر تبریز به اتهام تبانی و اخذ رشوه دستگیر و برای آن ها پرونده تشکیل شده بود. 
همچنین در 17 فروردین ماه سومین عضو شورای شهر و یکی از معاونین شهردار تبریز بازداشت شدند 
و رئیس دادگستری استان آذربایجان شرقی در 22 فروردین ماه از احضار چهارمین عضو شورای شهر 
تبریز به دادگاه خبر داد. وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه در برخی اخبار اشاره شده که پنجمین عضو 
شورای شهر تبریز نیز بازداشت شده است گفت: این خبر صحت ندارد، ما اخیرا افرادی را در این پرونده 

احضار کرده ایم اما از شورای شهر نبوده است.

دستور ویژه دادستان مشهد برای پرونده اعظم
گفته می شود: اعظم و دو دختر 5 و 7 ساله اش به مدت 21 روز توسط شوهرش به صورت 
وحشیانه ای شکنجه شده اند و اکنون برای مداوا در بیمارستان بستری هستند. برپایه این گزارش پس 
از وصول گزارشی در خصوص اعمال خشونت مردی در مورد همسر و فرزندانش، دادستان عمومی و 
انقلاب مرکز خراسان رضوی دستور ویژه ای در خصوص پیگیری این پرونده صادر کرد. گفتنی است 
نظریه پزشکی قانونی درباره صدمات وارده به این زن و فرزندانش به شعبه بازپرسی اعلام و تحقیقات 

قضایی در این خصوص ادامه دارد.

شایعه ای درباره دلیل مرگ مهرداد اولادی
گفته می شود: به تازگی شایعه هایی در شبکه های اجتماعی و فضای مجازی منتشر شده است 
که »علت مرگ مهرداد اولادی- عضو پیشین تیم ملی فوتبال و تیم های استقلال، پرسپولیس و ملوان 
بندر انزلی- و هزاران جوان زیر 30 سال که هر روزه در ایران دچار سکته قلبی می شوند، ماده ضدعفونی 
کننده سیتروگلیسیرین هیدروکلراید است که مدتی است برای از بین بردن آلودگی آب استفاده می 
شود«. شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور با تکذیب خبر استفاده از ماده ای به نام »سیترو گلیسیرین 
هیدروکلراید« برای گندزدایی آب آشامیدنی اعلام کرد چنین ماده ای حتی در فرهنگ دارویی نیز وجود 
خارجی ندارد. بر پایه این جوابیه، بیشتر مواد گندزدایی که در ایران و سایر کشورهای جهان استفاده می 
شود، مطابق آخرین توصیه های سازمان جهانی بهداشت )WHO( از خانواده کلر و ترکیبات آن و گاهی 

ازن و اشعه ماورای بنفش است.

تولید ۶ سواری متوقف شد
گفته می شود: اسفند سال گذشته تولید شش مدل سواری در خودروسازان داخلی به صفر رسید. 
به گزارش ایسنا، اسفند 1394 تولید وولیکس C30 دنده ای LUXURY با کاهش صد درصدی از 155 
دستگاه در اسفند 1393 به صفر رسید. در این مدت تولید قشقایی با کاهش صد درصدی از چهار دستگاه 
در اسفند 1393 به صفر رسید. اسفند ماه سال گذشته تولید ام وی ام 315 با کاهش صد درصدی از 1180 
دستگاه در اسفند 1393 به صفر رسید. در این مدت تولید لند مارک با کاهش صد درصدی از 74 دستگاه 
در اسفند 1393 به صفر رسید. اسفند ماه سال گذشته تولید لیفان 620 با موتور 1800 سی سی با کاهش 
صد درصدی از یک دستگاه در اسفند 1393 به صفر رسید. در این مدت تولید جک J3 با کاهش صد 

درصدی از 20 دستگاه در اسفند 1393 به صفر رسید.

»سیگار« را از »شهرزاد« حذف کنید!
گفته می شود: مدیر اجرایی جمعیت مبارزه با استعمال دخانیات ایران از ارسال نامه های جداگانه 
به علی جنتی، وزیرارشاد و حسن فتحی، کارگردان سریال شهرزاد خبر داد و از بی توجهی به ماده سوم" 
قانون جامع کنترل و مبارزه ملی با دخانیات" در ساخت این سریال انتقاد کرد. علی طاهری ضمن اشاره 
به متن ماده سوم قانون جامع کنترل دخانیات مبنی بر ممنوعیت هر نوع تبلیغ، تصویب، حمایت مستقیم 
و غیر مستقیم یا تحریک افراد به استفاده از دخانیات، اظهار کرد: جمعیت مبارزه با دخانیات، دی ماه سال 
گذشته نسبت به نشان دادن مکرر صحنه های استفاده از سیگار در سریال شهرزاد واکنش نشان داد و به 
کارگردان آن و همچنین شخص وزیر ارشاد نامه ای فرستاد و اعتراض خود را نسبت به آن اعلام کرد، ولی 
هنوز پاسخی به نامه ما داده نشده است. طاهری تاکید کرد: فیلمسازان اگرنسبت به این موضوع دغدغه ای 

نداشته باشند موفقیتی در زمینه کاهش مصرف دخانیات به دست نمی آید.

اعلام رای فیروز کریمی
گفته می شود: کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال رای خود را درباره فیروز کریمی صادر کرد. فیروز 
کریمی، که در تیم لیگ دسته دو فعالیت دارد جهت پاسخگویی نسبت به گزارش های مقامات رسمی در 
تاریخ 18 اسفند 94 و 15 فروردین 95 با تیم های شاهین شهرداری بوشهر و پارس جنوبی در نشستی 
که روز 30 فروردین ماه 95 برگزار شد حضور یافت. کریمی که حسب دستور موقت شماره 27 مورخ 17 
فروردین ماه از همراهی تیم و ورود به استادیوم محل برگزاری مسابقه موقتا محروم شده بود، توضیحات 
خود را نسبت به موارد اعلامی بیان داشت و ملتزم شد در مسابقات بعدی با رعایت مقررات از ارتکاب 
بروز هرگونه رفتار غیر ورزشی خودداری می کند. کمیته انضباطی نیز در پایان با احراز تخلفات و به استناد 
بندهای 4 و 5 ماده 66 انضباطی دو جلسه محرومیت وی از همراهی تیم و ورود به استادیوم های محل 
برگزاری مسابقه که با اجرای دستور موقت سپره شده است را کافی دانسته و علاوه بر آن وی را به پرداخت 

20 میلیون ریال جریمه نقدی محکوم کرد.

درآمد یاهو چقدر است؟
گفته می شود: یاهو در گزارش سه ماهه خود، از کسب درآمد 1.08 میلیارد دلاری خبر داد. به 
گزارش تک کرانچ، وال استریت در حال بررسی یاهو است و دلیل آن علاوه بر اعلام درآمد سه ماهه این 
شرکت فناوری، تلاش شرکت ها برای خرید آن است. تحلیلگران وال استریت درآمد 1.08 میلیارد دلاری را 
برای یاهو پیش بینی کرده بودند که نزدیک به درآمد 1.087 میلیون دلاری گزارش شده توسط این شرکت 
است. وال استریت برای هر سهم هفت سنت درآمد را در نظر گرفته بود که کمی پایین تر از هشت سنت 
برای هر سهم است که گزارش شده و البته هنوز هم کمتر از 15 سنت برای هر سهمی است که در سه 

ماهه مشابه سال گذشته گزارش شده بود.

گزارش پزشکی قانونی ستایش آماده شد
گفته می شود: »مسعود قادی پاشا« مدیرکل پزشکی قانونی استان تهران در تشریح آخرین وضعیت 
اعلام نظر پزشکی قانونی در رابطه با قتل دختر بچه 6ساله افغان در ورامین گفت: جواب آزمایشات قتل 
دختربچه 6 ساله افغان در ورامین آماده شده است و علت فوت امروز به مرجع قضایی مربوطه اعلام خواهد 
شد. گفتنی است؛ چندی قبل خبری مربوط به قتل دختربچه 6 ساله افغان توسط یک نوجوان 17 ساله 

در فضای مجازی منتشر شد.

وجود ۵۰ ناو آمریکایی در خلیج فارس
گفته می شود: فرمانده نیروی دریایی سپاه با تاکید براینکه آمریکا توان حمله نظامی به ایران را ندارد، 
گفت: الان 50 ناو آمریکایی در خلیج فارس وجود دارد که با ناوهای هم پیمانانش 63 ناو می شود اما به 
اندازه سر سوزنی برای آمریکایی ها قدرت قائل نیستیم. سردار علی فدوی افزود: هیچ کشوری در دنیا جرأت 
فکر کردن به دعوا با آمریکا را ندارد که بخواهد گوشه چشمی به آمریکا نگاه بد کند، اما در ایران اعمال 

حاکمیت به قوت انقلاب اسلامی صورت می گیرد و این روال سال هاست که در خلیج فارس ادامه دارد.

زمان افزایش حقوق مستمری  بگیران
گفته می شود: مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به اجرای طرح بیمه عمر مستمری بگیران 
آخرین اخبار از میزان افزایش حقوق آنها در سال 95 را اعلام کرد. دکتر سیدتقی نوربخش با اشاره به 
تأمین منابع لازم برای بیمه عمر مستمری بگیران تأمین اجتماعی، اظهار داشت: این سازمان حق بیمه 
عمر مستمری بگیران را پرداخت می کند و پس از فوت هزینه بیمه عمر به بازماندگان پرداخت می شود.

وی افزود: طرح بیمه عمر مستمری بگیران از اردیبهشت اجرا می شود، البته از حقوق آنها مبلغی کسر 
نمی شود و این رقم را سازمان تأمین اجتماعی پرداخت می کند. مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی در 
خصوص افزایش حقوق مستمری بگیران در سال 95، گفت: این موضوع باید به تأیید هیئت دولت برسد 

و در اردیبهشت این موضوع تأیید خواهد شد.

نامحــرمانه


